


Ptuj � Urejanje novega rogozniškega pokopališča

Žarni zid za 390.000 evrov
Javne službe (JS) Ptuj bodo to jesen začele gradnjo žarnega zidu na novem rogozniškem pokopališču. Stroške investicije bo podjetje 
pokrilo z najemom kredita.

Izvajalec del je podjetje Her-
mes, vrednost naložbe pa 390.000 
evrov. Za ta denar bodo v obliki 
elipse zgradili tri zidove, prostor 
za raztros pepela in povezovalne 
poti. Skupaj bo 236 žarnih niš, v 
njih bo prostora za 1.174 žarnih po-
sod. Najdražji del investicije bodo 
zemeljska dela, po rekapitulaciji 
stroškov predvidena na dobrih 
100.000 evrov. Zidarska dela bodo 
stala 75.000, betonska 34.500, te-
sarska blizu 27.000 in kamnoseška 
dobrih 80.000 evrov. Po besedah 
direktorja JS Ptuj Alena Hodnika 
so pripravljalna dela za postavitev 
žarnega zidu že začeli. »Najprej 
bomo uredili prostor za raztros pe-
pela. V tem času bodo dobavili ma-
terial za postavitev zidu. Če nam 
bo vreme dopuščalo, bi zid zgradili 
do konca tega leta, v nasprotnem 
primeru pa v začetku prihodnjega 
leta. Opeko bomo dobavili iz Nizo-

zemske. V popisih je predvidena 
rjava barva opeke, ki je opekarne v 
bližnji okolici serijsko ne izdelujejo. 
Opekarna v Ormožu bi nam sicer 
lahko izdelala serijo po naročilu, 
ki bi jo posebej za nas pobarvali. 
Ampak to ne bi skrajšalo roka do-
bave, zato jo bomo najverjetneje 
naročili kar na Nizozemskem, iz 
serijske proizvodnje. Računamo, 
da bi opeka lahko bila v sredini 
novembra dobavljena,« je povedal 
direktor Hodnik.

Načrt, po katerem bo zgrajen 
žarni zid, je sedaj že drugi, saj so 
ga preprojektirali. »Vrednost in-
vesticije je po prvem in drugem 
načrtu približno enaka. Razlika je v 
tem, da bi zid v skladu s prvotnimi 
načrti imel več žarnih niš in bi bil 
zaradi tega strošek izgradnje, pre-
računan na število polj, nižji. Zid 
smo preprojektirali na željo vod-
stva mestne občine Ptuj, saj da je 

Odbor za fi nance MO Ptuj je 
občinski upravi naložil, da do sep-
tembrske seje pripravi dodatno 
obrazložitev z odgovori na vpra-
šanja: zakaj se upravljanje z Gale-
rijo mesta Ptuj prenaša na zavod, 
ki mu je treba razširiti dejavnost 
(dejavnosti muzejev in dejavnost 
arhivov), in ne zavodu, ki že ima 
registrirane te dejavnosti? Predla-
gatelj gradiva je osnutek predloga 
prenosa dejavnosti Galerije mesta 
Ptuj na Javni zavod za turizem Ptuj 

in ne na Pokrajinski muzej Ptuj-Or-
mož (PMPO) pojasnil, a očitno ne 
dovolj, da bi svetnike prepričal. 

Kot glavni razlog v prid pripojitvi 
k novoustanovljenemu zavodu je 
izpostavljeno dejstvo, da so usta-
noviteljice PMPO štiri občine, ob 
ptujski še Ormož, Središče ob Davi 
in Sveti Tomaž. »Kar pomeni, da bi 
predlog sprememb ustanovitvene-
ga odloka PMPO morali obravna-
vati in ga potrditi sveti štirih občin, 
kar bi zelo podaljšalo postopek, 

če bi sploh vse občine potrdile 
predlog. Interes ostalih treh ob-
čin – ustanoviteljic PMPO namreč 
je, da se krepi dejavnost muzeja v 
njihovih občinah, ne le v ptujski,« 
so predlog utemeljili predlagatelji 
gradiva. 

Ob tem dodajajo, da je obseg 
delovanja PMPO zelo širok in da se 
ta namerava v naslednjem štirilet-
nem obdobju posvetiti predvsem 
vzpostaviti arheološkega muzeja 
za postavitev stalne arheološke 

zbirke in lapidarija ter ureditvi graj-
skega kompleksa. »Poslanstvo Ga-
lerije mesta Ptuj in namen ustano-
vitve pa vidi predlagatelj v tem, da 
v naslednjih petih letih ta galerija 
postane ena izmed najprepoznav-
nejših v Sloveniji, kar je uresničlji-
vo edino z ekipo, ki se bo v okviru 
samostojne enote posvetila samo 
galerijski in razstavni dejavnosti,« 
so še zapisali.

Ptujski muzej ne 
deluje moderno?

Zanimivo je tudi stališče, ki ga 
je zapisal predsednik komisije 
za ustanovitev in razvoj Galerije 
mesta Ptuj Dušan Fišer, in sicer da 
muzeji tipa kompleksnega muzeja 
(kot navaja, je ptujski tak) delujejo 
v skladu z zakonodajo, ki jih zave-
zuje k aktivnostim na področju pre-
mične kulturne dediščine: »Slednje 
logično obrne pozornost zaposle-
nih v starejša obdobja; gradivo, ki 
ga hranijo in preučujejo, že ima ali 
pa z njihovo obravnavo pridobiva 
status kulturne dediščine oz. spo-
menikov. Delovanje na področju 
sodobne likovne produkcije ima 
drugačen značaj in je praviloma po-
verjeno galerijskim ustanovam za 
moderno oz. sodobno umetnost. 
Seveda v okoljih, kjer ne deluje no-

bena galerija sodobne umetnosti, 
tovrstne dejavnosti pokrivajo tudi 
kompleksni muzeji. Tudi na Ptuju je 
tako. Delovanje Miheličeve galerije 
(v zadnjem obdobju deloma tudi 
Salona umetnosti) poteka v okviru 
Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož, 
vendar ločeno ne le po vsebinski, 
pač pa tudi po fi nančni plati. Dejav-
nosti s področja sodobne likovne 
produkcije fi nancira Mestna ob-
čina Ptuj, sicer muzej pretežno fi -
nancira Ministrstvo za kulturo.« Ob 
tem navaja še, da so v evropskih 
in svetovnih primerih galerije so-

dobne umetnosti nastajale najprej 
kot lokalni muzeji, iz katerih so se 
razvile galerije sodobne umetnos-
ti. »Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož 
je že nekaj časa v situaciji, ko bi lah-
ko sprožil podobne postopke, a so 
se v muzeju odločili drugače; sled-
nje je seveda njegova pravica, ki v 
ničemer ne nasprotuje splošnim 
obveznostim in poslanstvu muze-
ja,« še navaja Fišer.

Ptuj � O načrtovani pripojitvi Galerije mesta k Zavodu za turizem

Dominikanca ne želijo, mestno galerijo 
Po osnutku predloga, ki so ga na septembrski seji obravnavali ptujski mestni svetniki, bi se upravljanje Galerije mesta Ptuj s prihodnjim letom 
tnim obrazložitvam (tokrat) niso podprli, odprla pa so se številna vprašanja. Med drugim, zakaj se dejavnost ne prenese na Pokrajinski muzej 
vodstvo ptujske občine drugačne načrte. Med drugim tudi dodatni zaposlitvi, ki bi predstavljali dobrih 55.000 evrov proračunskih sredstev …
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Galerija mesta Ptuj je bila ustanovljena 
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Objekti in infrastruktura na novem rogozniškem pokopališču kličejo po obnovi.

žarni zid hkrati tudi spomenik in 
terja lepšo podobo.«

Novo rogozniško pokopališče 
sicer že dolga leta, če ne desetle-
tja, kliče po nujni obnovi. Poslovil-
na veža je neprimerna, energet-
sko popolnoma neučinkovita, po-
slovilni prostor pred njo pa brez 
strehe in sence. Direktor Hodnik 
pravi, da je za infrastrukturo na 
pokopališču dolžna poskrbeti lo-
kalna skupnost. Denar iz grobarin 
se porabi za stroške upravljanja in 
vzdrževanja pokopališča. Nadeja-
jo se, da bo občina za fi nanciranje 
infrastrukture na pokopališču 
našla posluh in denar. »Vežica 
nujno kliče po obnovi, prav tako 
poslovilni prostor, treba bo po-
skrbeti za senčenje poslovilnega 
prostora in izvesti še katera dru-
ga dela. Tudi na starem rogozni-
škem pokopališču bi bilo treba 
izvesti določena dela. V slabem 
stanju je severni zid, za fi nancira-
nje njegove obnove smo podali 
pobudo za rebalans letošnjega 
proračuna MO Ptuj. Velik problem 
je izvajanje dejavnosti betonarne 
v neposredni bližini pokopališča. 
Problem sta predvsem hrup in 
prah. Posebej je to moteče v času 
pogrebov. Za staro pokopališče 
urejamo tudi kataster.«
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Katja Gönc je prepričana, da tu-
ristična in kulturniška dejavnost 
sodita skupaj, zato je precej nera-
zumljivo, zakaj se upravljanja do-
minikanskega samostana otepajo. 



Ker je na in ob njem vsakodnev-
na gneča, vsi iščejo alternativne, 
najbližje, najmanj obremenjene 
poti. A takšnih pravzaprav sploh 
več ni, v prometnih konicah so na-
mreč vse ceste, ki vodijo k Puhove-
mu mostu, polne pločevine. Zaradi 
katere pa na cestiščih, ki so prav 
tako stara in neprimerna za takšno 
količino vozil, že nastaja škoda. Do-
bili bomo nov most, z njim pa tudi 
uničene ceste okrog njega.

Sprememba prometnega reži-
ma na Ptuju je malokoga pustila 
ravnodušnega. Sanacijo starega 
dravskega mostu je sicer velika 
večina ljudi podpirala, a zastavljeni 
roki so povzročili veliko nejevolje. 
In čeprav so od zapore minili šele 
trije meseci, je škoda na določenih 
delih cestišča že jasno vidna. Ce-
ste, na katerih je v zadnjih mesecih 
zelo gost promet, po posledicah 
sedanje obremenitve sodeč niso 
bile grajene za trenutno, izjemno 
povečano frekvenco vozil. Tik pred 
zdajci, zadnji teden pred zaporo, 
so se na ptujski občini sicer spo-
mnili in dodatno asfaltirali bankine 

na zelo prometni, prej zelo ozki 
Cesti ob Dravi.

Jasno je, da prometne študije, 
ki naj bi bile izdelane, očitno niso 
kaj dosti pomagale. So pa samo 
zaporo na ptujski občini, ki bi mo-
rala bdeti nad tem projektom, oči-
tno jemali prelahko. To dokazujejo 
tako vsakodnevna gneča kot tudi 
poškodbe na cestiščih.

Opaziti je povsem porušeno 
ograjo in uničeno bankino na Cesti 
ob Dravi, velik problem je tudi na 
Vrtnarski poti, ob Žnidaričevem na-
brežju, kjer se je promet izjemno 
povečal in še marsikje drugje ... 
Preverili smo, ali bo vodstvo Me-
stne občine Ptuj skušalo zagotoviti 
državna sredstva za popravilo teh 
cest, ki bodo uničene prav zaradi 
obnove mostu in ali bo v obnovo 
vključen tudi peš most, o poškod-
bah, katerega smo že poročali.

Da se poškodbe na cestiščih 
zaradi spremembe prometnega 
režima na Ptuju se pojavljajo na 
peš mostu, Zagrebški cesti, cesti 
ob Dravi, cesti od Puhovega mostu 
do Rance in do Ormoške ceste ter 

povezave na Žnidaričevo nabrežje 
in Vrtnarski poti, na občini prizna-
vajo. A kot poudarjajo, bo sanacija 
poškodovanih bankin opravljena 

le v sklopu rednih vzdrževalnih del: 
„Na območju cestnih navezav od 
Puhovega mostu do Rance in do 
Ormoške ceste ter povezave na 

Žnidaričevo nabrežje in Vrtnarsko 
pot so bila opravljena redna vzdr-
ževalna dela z ureditvijo bankin 
ob koncu septembra. Sprememba 
prometnega režima na tem obmo-
čju v obstoječi prometni ureditvi ni 
smiselna, saj bi posegli v prometne 
tokove, ki so regulirani na cestno 
zaporo ptujskega mostu.“

Za zdaj bodo tako opravljena 
le redna vzdrževalna dela, ocena 
celovite ureditve pa naj bi bila izve-
dena po zaključku sanacije mostu, 
ko naj b i pripravili oceno škode. 

Tudi kar se tiče peš mostu, poudar-
jajo, da se poškodbe odpravljajo v 
sklopu rednih vzdrževalnih del: „Za 
celovito ureditev pa bomo na MO 
Ptuj naročili projekt sanacije peš 
mostu in se dogovarjali glede fi nan-
ciranja sanacije.“ Ali bo vodstvo 
ptujske občine dovolj uspešno, da 
se bodo znali izpogajati in si zago-
toviti državna sredstva za sanacijo 
cest, ki bodo prav zaradi obnove 
dravskega mostu poškodovane, pa 
bomo spremljali prihodnje mesece.

Direktor 
ptujsko-ormoškega 
muzeja:
 »Gre za 
sprenevedanje!«

Omenjene navedbe in obrazlo-
žitve je komentiral tudi direktor 

Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož 
Aleksander Lorenčič. Kot pravi, 
ne razume, kakšne postopke bi 
muzej lahko sprožil v povezavi z 
dodatno galerijsko dejavnostjo, 
saj vse spremembe lahko izvede 
le ustanovitelj, torej občina. Ostro 
zavrača tudi očitke o premajhni 
ambi cioznosti muzeja. Prepričan 
je, da je bil interes skupine posa-
meznikov še pred ustanovitvijo 

mestne galerije to dejavnost 
opravljati ločeno od muzeja, zato 
dodaja, da gre za sprenevedanje. 
»Upam, da se MO zaveda tudi 
vloge in pomena obstoječe mu-
zejske galerijske dejavnosti in da 
jo bo tudi v prihodnje podpirala. 
V okviru muzeja je to pomembna 
dejavnost z dolgoletno tradicijo, 
ki zahteva temu primerne stro-
kovne kompetence in znanje. Sa-
lon umetnosti in zlasti Miheličeva 
galerija, ki pod tem imenom (prej 
paviljon Dušana Kvedra) deluje od 

pa bi upravljali
preneslo na Javni zavod za turizem Ptuj. Svetniki sicer tega kljub doda-
Ptuj-Ormož, ki že opravlja galerijsko dejavnost. Več kot očitno je, da ima 
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Stališča svetnikov o tej temi
Kljub pojasnilom občinske uprave in Fišerja je svetnik Štefan Čelan vztrajal, 

da so navedene obrazložitve skope in predlagal podaljšanje razprave. Prvotno je 
namreč bila predlagana obravnava po skrajšanem postopku. »Kaj bo presežek 
v galerijski dejavnosti mesta? Kaj se bo na področju kakovosti premaknilo, 
če galerijsko dejavnost prenesemo na Zavod za turizem. Obrazložitve, ki 
so podane, so suhoparne in brez konkretne vsebine. Koliko ljudi bo občina 
plačevala za galerijsko dejavnost,« se je spraševal Čelan in izpostavil, da so v 
Lendavi razstavljali celo dela Salvadorja Dalija. Ptujski župan Miran Senčar mu 
je na to odgovoril le, da očitno ptujsko-ormoški muzej za kaj takega ni dovolj 
ambiciozen, a da je za kaj takega treba zagotoviti tudi več sredstev. Obravnavi 
tega predloga po skrajšanem postopku je nasprotoval tudi svetnik Miran 
Meško, ki je sicer dejal, da uspešna galerija sodi na Ptuj, a ga je zanimalo, kako 
bo mesto nadaljevalo z Zavodom za turizem. Izpostavil je še, da je neprimerno, 
da so upravljanje dominikanskega samostana prevzele Javne službe Ptuj. 
Prepričan je, da je preveč neznank in nevednosti ter da je o tej temi treba še 
govoriti.

Senčar se strinja, da komunalno podjetje ni primerno za vodenje 
dominikanskega samostana, dodal je še, da so bile v igri različne opcije, tudi 
ta, da se upravljanje »dominikanca« prenese na Zavod za turizem, a da se 
vodstvo tega zavoda tega »otepa«. Tudi sam je prepričan, da bi to bila prevelika 
obremenitev in da vsega tega ne bi zmogli.

Razmišljanje Rajka Fajta je šlo v smeri, da združevanje kulturne in turistične 
dejavnosti v tem primeru ni posrečena kombinacija. »Naj se Zavod za turizem 
ukvarja s turizmom,« je opozoril in dodal, da ima občutek, da je namen stvari 
hitro rešiti. Spraševal se je tudi, ali gre morda za reševanje dveh delovnih mest.

Katja Gönc, direktorica Zavoda za turizem Ptuj, je sicer prepričana, da 
je pomislek Fajta neupravičen in da galerijska ter turistična dejavnost 
neizpodbitno sodita skupaj. Poudarila je, da se Ptuj razvija v kulturno 
destinacijo in da vidi galerijsko dejavnost kot samostojno enoto, ki bi delovala v 
sklopu zavoda.

Darja Koter je izrazila prepričanje, da je večina umetnikov prepoznala 
pomen Galerije mesta Ptuj in zatrdila, da so skeptikom s štirimi kakovostnimi 
razstavami v tem letu najbolje odgovorili na njihove dvome. »Presežke smo 
imeli že do zdaj,« je še dodala.

Da bi, preden so začeli pripravljati osnutke sprememb, morali stik navezati 
s ptujsko-ormoškim muzejem in tam poiskati rezerve, pa je prepričan Andrej 
Lazar. Pomembno se mu zdi, da se programov muzeju ne odvzema in da se 
upošteva, da delovno mesto kustosa (v Miheličevi galeriji) v muzeju že krije 
občinski proračun, iz katerega bi, če bi bil sedanji predlog sprejet, fi nancirali še 
dve delovni mesti. Za kateri se, seveda neuradno, že glasno špekulira, za koga 
sta »rezervirani«.

Svetniki so sprejeli sklep, da se predloge iz razprave ter stališča delovnih 
teles vključi v nov predlog, ki ga bodo najbrž obravnavali že na naslednji seji. 
Če želijo, da zavod za turizem začne opravljati galerijsko dejavnost januarja 
2018, bodo morali pohiteti, še prej pa v to, da je to najboljša opcija, prepričati 
občinski svet.

Foto: ČG

marca letos. 

Foto: ČG

Direktor PMPO Aleksander 
Lorenčič je prepričan, da je bil 
interes skupine posameznikov še 
pred ustanovitvijo mestne galeri-
je to dejavnost opravljati ločeno 
od muzeja.

Ptuj � Kdo bo saniral nastalo škodo

Poškodbe na cestiščih zaradi zaprtja Puhovega mostu
Stari most na Ptuju so zaradi sanacije 3. julija letos zaprli, ponovno naj bi se čezenj lahko vozili od septembra 2018. Predvidoma leto in tri mesece se bodo vozniki, 
ki želijo priti z ene strani reke na drugo, vozili čez Puhov most. 

Foto: ČG

Na Cesti ob Dravi so tik pred zaporo sicer asfaltirali bankine, a oči-
tno je še zmeraj preozka ... Tudi Vrtnarska cesta je po novem močno 
obremenjena. 
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Največja gneča je v ponedeljek 
dopoldan ter v sredo in petek popoldan

Na vprašanje, kakšne so ugotovitve po prvem tromesečju 
zapore starega mostu čez Dravo na Ptuju, kdaj je največja gneča 
na Puhovem mostu in ob njem, so iz občine odgovorili. „Največje 
zgostitve prometa na Puhovem mostu so ob ponedeljkih v jutranji 
prometni konici, predvsem zaradi tranzitnega prometa in začetka 
delovnega tedna v tovornem prometu, ter v sredo in petek v 
popoldanski prometni konici.“

leta 1992, sta prostora, kjer so 
gostovali že številni domači in 
tuji umetniki. Miheličeva gale-
rija je znotraj PMPO opredel-
jena kot samostojni galerijsko-
razstaviščni oddelek z delov-
nim mestom kustosa galerista, 
ki ga plačuje MO Ptuj. Prostori 
Miheličeve galerije so namen-
jeni galerijsko-razstaviščni de-
javnosti, kjer pripravimo letno 
med osem in enajst najrazlič-
nejših razstav s spremljajočim 
katalogom in drugih kulturnih 
ter družabnih dogodkov,« po-
udarja Lorenčič.

Zanimiv pa je še en podatek, 
in sicer da je v letu 2016 muzej 
iz proračuna ptujske občine za 
izvajanje razstavne dejavnosti 
v Miheličevi galeriji prejel le 
dobrih 5.000 evrov. »PMPO si 
želi glede na tradicijo in znan-
je, s katerim razpolagajo, v 
prihodnje tudi na področju 
galerijske dejavnosti čim bolje 
opravljati svoje poslanstvo, jo 
ohraniti in nadgraditi. Ne na-
zadnje je tudi Ministrstvo za 
kulturo RS delovanje razsta-
viščno-galerijskega programa 
Miheličeve galerije prepoz-
nalo kot referenčno galerijo s 
področja sodobne slovenske 
likovne umetnosti,« vztraja 
Lorenčič in dodaja, da so od 
leta 1992 v Miheličevi galeriji 
organizirali 172 razstav, do-
datnih 45 dogodkov v Salonu 
umetnosti (ta deluje od leta 
2007), skupaj se lahko pohva-
lijo z 217 razstavami sodobne 
produkcije. 

A kljub omenjenim števil-
kam in referencam si na občini 
očitno želijo, da vajeti galerij-
ske dejavnosti prevzame Za-
vod za turizem Ptuj, ki pa se še 
na svojem področju (turizmu) 
kot »novinec« marsičesa uči. 



Bralec v anonimnem pismu opo-
zarja, da psihiatrinja Ana Šešerko  
Muhič več kot 50 pacientom ni iz-
dala odpustnice, zaradi česar imajo 
težave pri delodajalcih. »Odpustnic 
enostavno ne dobimo in dr. Šešerko 
Muhič se ne odziva ter nas odvrača. 
Nekateri pacienti nismo dobili odpu-
stnic, a smo bili v bolnici hospitalizi-
rani več kot tri leta nazaj. Po 24. čle-
nu zakona o pacientovih pravicah 
bi morali pacienti takoj po odpustu 
pridobiti ta dokument. Pacienti 
to želimo in potrebujemo. Kdo bo 
prepričal naše delodajalce, kje smo 
bili hospitalizirani in obvestil naše 
zdravnike o poteku zdravljenja, če 
ne dobimo ključnega dokumenta?!« 
V nadaljevanju pisec, podpisan kot 
»žalosten pacient dr. Muhič Šešer-
ko« navaja, da naj bi se v zvezi s tem 
večkrat pritožili na vodstvo bolnišni-
ce, »očitno pa se v tej smeri nič ne 
naredi«, ter zaključi: »Kje so pred-
stavniki zavarovancev v tej bolnici, 
da se to dopušča? Dovolj imamo 
tega, zato smo se obrnili na vas, saj 
ne vodstvo ne ZZZS ne naredijo nič. 
Eni pa smo že tri leta brez tega po-
membnega dokumenta!«

Komisija 
pomembnejših kršitev 
ni ugotovila

Obtožbe smo preverili pri vple-
tenih. Z vodstva bolnišnice so nam 

sporočili, da so jih o anonimki obve-
stili tudi z Ministrstva za zdravje in 
Zavoda za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije, a da anonimno pritožbo 
težko komentirajo, ker ne razpo-
lagajo s konkretnimi podatki, na 
podlagi katerih bi lahko posredovali 
konkreten odgovor. 

Zdaj že nekdanja v. d. direktori-
ce Psihiatrične bolnišnice Ormož 
Majda Keček je v zvezi s tem še po-
jasnila, da imajo delovne procese v 
bolnišnici natančno opisane in tako 
tudi sprejet organizacijski predpis 

v zvezi s pisanjem odpustnic. Ta 
določa, da mora vsak pacient ob 
odpustu iz psihiatrične bolnišnice 
v roke prejeti odpustnico, v kateri 
lečeči zdravnik napiše odpustno di-
agnozo, terapijo in kontrole. V roku 
14 dni po odpustu pacienta iz bolni-
šnice pa pošljejo odpustnico leče-
čemu zdravniku. Kot je še dejala, 
spoštovanje tega organizacijskega 
predpisa nadzira tričlanska Komisi-
ja za redni nadzor popisov bolezni. 
Sestavljajo jo strokovni vodja zavo-
da in dve zdravnici psihiatrinji. Ko-

misija se sestaja na rednih mesečnih 
sejah, kjer pregledajo nekaj deset 
naključno izbranih popisov odpu-
ščenih pacientov, vendar pri ome-
njeni zdravnici pomembnejših krši-
tev v zvezi z občutnim zamujanjem 
izdajanja odpustnic niso ugotovili: 
»Na podlagi analize zapisnikov ko-
misije ne razpolagamo s podatki, da 
bi pri zdravnici, na katero so usmer-
jene obtožbe oziroma anonimna 
prijava, ugotovila pomembnejše 
kršitve predmetnega organizacij-
skega predpisa v smislu občutnega 

zamujanja pri izdajanju odpustnic. 
Če bi razpolagali s konkretnim ime-
nom in priimkom pacienta, ki meni, 
da odpustnice ni prejel, bi obtožbe 
lahko preverili. Tako pa lahko le 
menimo, da je navedena obtožba 
neutemeljena.«

 Šešerko Muhičeva: 
»Dogovorjeno je, da 
pošiljamo osebnim 
zdravnikom z 
zamikom«

Pri preverjanju smo se obrni-
li še na Ano Šešerko Muhič, ki 
trdi, da vsak pacient ob odpustu 
iz psihiatrične bolnišnice prejme 
odpustnico, da pa osebnim zdrav-
nikom resda z zamikom pošilja 
t. i. dolge odpustnice. Po njenih 
besedah odpustnice namreč deli-

jo na kratke in dolge: »Bazična oz. 
kratka vsebuje izvajalca, čas zdra-
vljenja, diagnostične opredelitve, 
predpisano terapijo, morebitne 
usmeritve drugam, bistveno iz pre-
iskav, mnenje o dela zmožnosti in 
kontrolni termin. Vsak to dobi na 
dan, ko je odpuščen. Kasneje pa 
na to dodamo še nekaj stavkov in 
morebitne argumente iz preiskav. 
In dogovorjeno je, da pošiljamo z 
zamikom osebnim zdravnikom. Za 
delodajalce pa odpustnice tako ali 
tako niso.« Ob tem pa anonimne-
mu piscu še sporoča: »Če lahko kaj 
pomagam, naj potrka, veliko časa 
sem v bolnišnici. In bom naredila, 
kar je možno. To že delam in pod-
poro imam. Ne želim pa vplivati 
na nikogaršnje osebno ali javno 
razvrednotenje in tudi zase si to od 
drugih želim.«
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Kaj pravi 24. člen zakona o 
pacientovih pravicah

(3) Ob odpustu iz bolnišnice ali drugega zavoda ima pacient 
pravico do pisnega poročila o diagnozi, zdravljenju in zdravstveni 
negi ter do navodil za nadaljnje zdravljenje in ravnanje do prvega 
obiska pri osebnem zdravniku, vključno s potrebnimi zdravili ali 
medicinskimi pripomočki.

Podpisniki so se nadejali podpo-
re mestnih svetnikov – da se bodo 
60 let stara drevesa na tržnici ohra-
nila. A so se ušteli. V ponedeljek, 
za tesno zaprtimi vrati, je arhitekt 
Tomaž Krušec navzoče mestne 
svetnike (bilo jih je 15) prepričal, 
da je večina izmed njih sečnji dre-
ves navdušeno prikimala. Projekt 
obnove tržnice je predstavil tako 
slikovito in doživeto, da enostavno 
niso znali in zmogli reči ne, vse do-
sedanje dvome so v hipu opustili. 
»Svetniki so prepoznali odličnost 
projekta,« so v sporočilu za jav-
nost zapisali v ptujski Mestni hiši. 
Strinjanje svetnikov s projektom 
pomeni tudi strinjanje s posekom 
dreves. Doslej so svetniki tarnali, 
da imajo o projektu premalo in-
formacij. Pa kako, če so lansko je-
sen potrjevali 33 strani projektne 
dokumentacije (DIIP), letos pole-
ti pa še 74 strani investicijskega 
programa. Župan Miran Senčar je 
sečnjo dreves javno napovedal na 
julijski seji mestnega sveta. O tem, 
katera drevesa bodo po obnovi 
tržnice še rasla v središču mesta, 
je v besedi in sliki predstavljeno 
tudi v dokumentaciji. Če bi svetniki 
prebrali dokumentacijo in poslušali 
županove besede, bi točno vedeli, 

kakšni so načrti. Da niso vedeli, da 
se bo drevesa na tržnici obglavilo, 
je cenen izgovor. Kako so potem 
dvignili 19 rok in izglasovali investi-
cijski načrt? Če niso vedeli, kaj potr-
jujejo?! Branijo se s pojasnilom, da 
je komunikacija z vodstvom občine 
slaba.

O denarju pa nič …
Od ponedeljka so svetniki s 

projektom natančno seznanjeni 
in nekateri nad njim sedaj navdu-
šeni. Povedati je treba, da je bilo 
na seji za zaprtimi vrati prisotnih 
15 od 29 mestnih svetnikov, torej 

dobra polovica. Sicer pa je vpraša-
nje, ali bodo tudi na seji mestnega 
sveta, ki bo javna, ostala stališča 
enaka, kot so jih zavzeli na seji, 
na katero javnost ni imela vstopa. 
Nekdanji ptujski župan Štefan Če-
lan je prepričan, da mesto bolj kot 
obnovo tržnice potrebuje druge 

Ptuj � Mestni svetniki pobudo iniciative za drevesa preslišali

Politika poteptala voljo 2.600 podpisnikov peticije
Skupina občanov je županu mestne občine (MO) Ptuj Miranu Senčarju na septembrski seji vljudno in spoštljivo predala 2.600 podpisov, ki so jih zbrali s peticijo proti 
sečnji sedmih dreves na mestni tržnici.

Foto: Črtomir Goznik

Čeprav je bilo po ponedeljkovi seji mestnega sveta v javnost posredovano sporočilo, da mestni svetniki 
projekt podpirajo, smo med tednom dobili namige, da bi znalo biti na Ptuju zaradi sečnje dreves še kako 
vroče. »Eno je, kar se govori in dogovarja za zaprtimi vrati, drugo pa potem, kar svetniki izpostavijo na 
sejah mestnega sveta, ko so prisotni novinarji,« je razmišljal eden izmed naših sogovornikov.

Ormož � Še ena anonimka v Psihiatrični bolnišnici Ormož

Zamujanje z izdajanjem odpustnih pisem pacientom?
Zaokrožilo je anonimno pismo, ki se zopet nanaša na eno izmed zaposlenih v Psihiatrični bolnišnici Ormož. Tokrat pisec očita psihiatrinji Ani Šešerko Muhič, da številnim 
pacientom ni izdala odpustnega pisma, med njimi naj bi bili tudi taki, ki so bili hospitalizirani pred tremi leti. Šešerko Muhičeva pa pravi, da vsak, ki odide iz bolnišnice, 
prejme odpustnico …

Foto: ML

Kritike iz anonimnega pisma so se tokrat vsule na psihiatrinjo Ano Šešerko Muhič zaradi krepkega zamu-
janja z izdajo odpustnic pacientom.

Čelan, Fajt in Zemljičeva za projekt 
obnove tržnice niso glasovali

Za DIIP je oktobra 2016 glasovalo 20 mestnih svetnikov: Nuška 
Gajšek, Andrej Lazar (oba SD), Silvestra Gorjup, Milan Krajnik 
(oba Desus), Jure Hanc in Slavko Kolar (oba Lista župana dr. Štefa-
na Čelana), Slavko Kolar (Mladi in upokojenci za delovna mesta), 
Marjan Kolarič, Helena Neudauer, Sonja Pučko (vsi SDS), Gorazd 
Orešek, Darja Koter, Tanja Meško Tonejc, Martin Mlakar, Julija 
Tepeš (vsi ZA Ptuj), Branko Kumer (SMC), Miša Pušenjak (SLS), 
Janez Rožmarin (NSi), Klemen Rutar (danes NSi, prej ZA Ptuj) 
in Robert Šegula (Neodvisna lista). Proti ni bil nihče, pa tudi ne 
vzdržan. Devet svetnikov pri odločanju ni bilo prisotnih ali pa se 
niso prijavili za glasovanje: Miran Meško (SD), Štefan Čelan, Darja 
Harb, Metka Petek Uhan in Tatjana Vaupotič Zemljič (vsi Lista 
župana dr. Štefana Čelana), Rajko Fajt (SDS), Darko Rojs, Nataša 
Vuk (oba ZA Ptuj) in Polonca Enci (SMC).

Za investicijski program je julija 2017 glasovalo 19 mestnih sve-
tnikov: Nuška Gajšek, Miran Meško, Marjan Cajnko, Metka Petek 
Uhan, Polonca Enci, Silvestra Gorjup, Slavko Kolar, Marjan Ko-
larič, Helena Neudauer, Darja Koter, Tanja Meško Tonejc, Martin 
Mlakar, Gorazd Orešek, Darko Rojs, Julija Tepeš, Nataša Vuk, Janez 
Rožmarin, Klemen Rutar in Robert Šegula. Proti ni bil nihče. Milan 
Krajnik in Andrej Lazar sta se glasovanja vzdržala, preostali so bili 
fi zično odsotni (seja je potekala v času dopustov) ali pa se h gla-
sovanju niso prijavili: Štefan Čelan, Darja Harb, Tatjana Vaupotič 
Zemljič, Jure Hanc, Rajko Fajt, Branko Kumer, Sonja Pučko in Miša 
Pušenjak.
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Dosedanjemu ravnatelju Osnov-
ne šole Benedikt Milanu Gabrovcu, 
sicer tudi županu občine Markovci, 
se je 30. septembra iztekel že drugi 
petletni mandat ravnatelja. Kot smo 
v našem časopisu že poročali, bo 
osnovno šolo Benedikt po novem 
vodil Aljoša Bradač.

Gabrovec, ki je župansko funkci-
jo doslej opravljal nepoklicno, pa se 
je odločil, da bo od 1. oktobra dalje 
postal poklicni župan. Zakaj se je 
odločil za profesionalno opravljanje 
funkcije, nam ni želel razkriti, je pa 
dejal, da je člane občinskega sveta 
o tem že obvestil in da bo informa-
cijo podal na naslednji seji občin-
skega sveta, kot to velevata zakon 
in statut občine. Gabrovec bo zdaj 
prejemal »polno« župansko plačo, ki 
znaša 3.170,46 evrov bruto, kar po-
meni približno 50 % odstotkov višje 
plačilo. Kot nepoklicni župan je na-
mreč doslej prejemal 1.446,77 evrov 
bruto nadomestila za nepoklicno 
opravljanje funkcije. 

Na šoli ni želel ostati
Kot smo izvedeli, je imel Ga-

brovec, ki se je sicer neuspešno 
potegoval tudi za direktorja Šol-
skega centra Ptuj, na OŠ Benedikt 
sklenjeno pogodbo o zaposlitvi za 
nedoločen čas, a da na šoli ni želel 
ostati. Ponudili naj bi mu mesto uči-

telja, kaj točno bi poučeval, pa nam 
novi ravnatelj Aljoša Bradač ni želel 
razkriti: »Gabrovec se je odločil, da 
poklicne poti ne bo nadaljeval na OŠ 
Benedikt, preden sem jaz nastopil 
delovno mesto ravnatelja. Kot lahko 
razberete iz zapisnika sveta zavoda 
OŠ Benedikt z dne 23. marca 2017, je 
imel Gabrovec pogodbo o zaposlitvi 
za nedoločen čas. Tako je jasno, da 
smo ga bili dolžni v skladu z zakono-
dajo razporediti na delovno mesto, 
ki ustreza njegovi izobrazbi.« Pri 
tem je še dejal, da Gabrovec razlo-
gov za svojo odločitev ni podal.

Markovci � Po neuspešnem potegovanju 
za ravnateljski stolček 

Odslej poklicni župan 
Župan občine Markovci Milan Gabrovec od prvega oktobra 
župansko funkcijo opravlja kot poklicno. 

Foto: Črtomir Goznik

Kot poklicni župan bo Milan Ga-
brovec zdaj prejemal »polno« žu-
pansko plačo, ki znaša 3.170,46 
evra bruto (z 29 leti minulega dela).

projekte: »S sredstvi CTN bi lahko 
končali obnovo dominikanskega 
samostana, obnovili staro steklar-
sko delavnico, za katero je prido-
bljeno gradbeno dovoljenje, ki bo 
poteklo. Obnovili bi Vrazov trg, 
kjer poteka festival Dnevi poezije 
in vina, ali pa Slovenski trg – oba 
sta v bližini stare steklarske.« Zani-
mivo je tudi to, da niti eden izmed 
svetnikov doslej ni javno proble-
matiziral vrednosti investicije. Ta 
je v nekaj mesecih, od sprejetja 
DIIP-a do sprejetja investicijskega 
programa, narasla za skoraj sto 
odstotkov: s 2,5 na 4,8 milijona 
evrov. Spomnimo, da je obnova 
Mestnega trga pred tremi leti 
stala blizu 1,5 milijona evrov. Pa 
se nam je to vsem zdelo blazno 
dosti denarja. Res je, da je tržnica 
z okoliškim prostorom nekoliko 
večja. Ampak: 4,8 milijona evrov 
za komunalno in urbano opremo, 
oporne zidove, stopnice in tlakov-
ce je pa tudi zelo, zelo veliko de-
narja. Kljub temu da bosta projekt 
sofi nancirali država in Evropa. Na 
uho nam je prišla še informacija, 
da naj bi imela MO Ptuj težave z 
zagotavljanjem lastnega deleža za 
investicijo.

In iniciativa? Razumljivo, da raz-
očarana. Pravijo, da so podpisniki 
jasno izrazili voljo, da so proti seč-
nji. Podpisi niso namenjeni sklepa-
nju kompromisov, temveč nosijo 
jasno sporočilo, da se 2.600 ljudi 
s sečnjo ne strinja. Mestna oblast 
jim odgovarja, da je od 2.600 pod-
pisnikov samo 900 Ptujčanov. 
Vsak izgovor je dober, če se ljudi 
ne želi poslušati.

Na Direkciji RS za infrastruktu-
ro (DRSI), ki z regionalno cesto 
Tržec-Zgornji Leskovec v celoti 
upravlja, so pojasnili: »Zaradi do-
trajanosti in poškodovanosti je 
potrebna obnova vozišča na več 
odsekih, ki se nahajajo izven na-
selja Videm pri Ptuju proti mejne-
mu prehodu Zgornji Leskovec.« 
Razpisna dokumentacija je že v 
pripravi, za obnovo so predvideni 
štirje odseki: 480 metrov ceste 
pred nedavno saniranim vrhom 
Varejskega brega (gledano iz 
smeri Vidma proti Leskovcu), 806 
metrov ceste za tem križiščem, 
1.790 metrov ceste pri leskov-
škem mejnem prehodu in 2.482 
metrov ceste med mejnim preho-
dom in mejo s Hrvaško. Skupno 
bodo torej sanirali okoli 3.770 me-
trov regionalke.

Vrednost del so ocenili na 1,3 
milijona evrov, javno naročilo 
bodo predvidoma objavili še v 
tem letu. »Če pri izbiri izvajalca 
ne bo nobenih zapletov in bodo 
vremenske razmere to dopušča-
le, bi se dela lahko pričela še le-
tos. Predviden rok za izvedbo del 
bo 90 dni od uvedbe izbranega 
izvajalca v delo,« so pojasnili na 
DRSI. Kakšna bo v času izvajanja 
del prometna ureditev, za zdaj 

še ni znano. Na infrastrukturni 
direkciji predvidevajo polovične 
zapore, vendar tudi možnosti po-
polne zapore ceste niso izključili: 
»Natančna prometna ureditev 
bo opredeljena v dovoljenju za 
zaporo ceste. To je bo izdano na 
podlagi potrjenega elaborata za 
zaporo ceste, ki ga je izvajalec 
dolžan izdelati.«

Sanacija križišča na 
Varejskem bregu 
se je podražila za 
dobrih 78 %

Vsaj eno »kritično točko pro-
metne varnosti« na cesti med 
Vidmom pri Ptuju in Leskovcem 
so na DRSI že sanirali: lani no-
vembra so delavci Cestnega pod-
jetja Ptuj začeli rekonstrukcijo kri-
žišča na vrhu Varejskega brega, 
dela so zaključili julija letos. Na 
novo so preplastili okoli 200 me-
trov ceste, uredili štirikrako križi-
šče regionalne in dveh občinskih 
cest, avtobusni postajališči, ploč-
nike za pešce, cestno razsvetlja-
vo in oporne zidove. Februarja 
letos je vrednost del po podatkih 
DRSI znašala 195.849 evrov, ob 

zaključku del pa že 349 tisočakov 
... Pojasnila, zakaj je do tolikšne 
podražitve prišlo, še čakamo.

Na DARS so v sodelovanju s 
policijo za lansko in letošnjo po-
letno turistično sezono pripravili 
načrt upravljanja mednarodnega 

prometnega toka Šentilj-Gru-
škovje, da bi razbremenili gradbi-
šče bodoče podravske avtoceste 
oz. mednarodni mejni prehod 
Gruškovje in tako preprečili dalj-
še zastoje. Na spletu in letakih 
so objavili zemljevide z označe-

nimi alternativnimi potmi proti 
hrvaškemu morju: čez mejne 
prehode Obrežje, Dobovec, Za-
vrč, Središče ob Dravi in Letenye 
na Madžarskem. Zgornji Lesko-
vec, Drenovec in Ormož so tam 
sicer izpustili, a so pri Suhi Veji 

in pri Vidmu pri Ptuju postavili 
začasno prometno signalizacijo, 
ki je usmerjala proti Zgornjemu 
Leskovcu. Katere predloge so vo-
zniki bolj upoštevali, je moč raz-
brati iz podatkov policije …

Videm, Podravje � Napovedali sanacijo regionalne ceste

Za leskovško regionalko 1,3 milijona evrov
Posamezni odseki regionalne ceste med Vidom pri Ptuju in mejnim prehodom Zgornji Leskovec/Cvetlin so v precej klavrnem stanju že dolgo, 
dodatne poškodbe vozišča je v zadnjih dveh turističnih sezonah povzročila še preusmeritev mednarodnih prometnih tokov. Končno se obeta 
vsaj delna sanacija ceste.

Foto: EM

Asfalt na cesti med Vidmom pri Ptuju in Zgornjim Leskovcem je ponekod povsem uničen, k temu so pri-
pomogle tudi vse daljše kolone turistov.

Rekorder je mejni prehod Zgornji Leskovec
Mejni prehod Število potnikov v 

juliju 2015
Število potnikov v 
juliju 2016

Število potnikov v 
juliju 2017

Razlika med julijem 
2015 in julijem 2017

Drenovec 2.422 2.692 1.996 - 17,59 %
Rogatec 102.626 104.679 87.584 - 14,66 %
Gruškovje 1.389.743 1.554.160 1.493.063 + 7,43 %
Središče ob Dravi 49.653 51.954 54.556 + 9,87 %
Ormož 84.242 98.579 99.040 + 17,57 %
Zavrč 151.753 191.621 185.188 + 22,03 %
Dobovec 88.395 105.771 116.620 + 31,93 %
Zgornji Leskovec 35.586

(od tega 13.670 domačih)
59.154

(od tega 20.737 domačih)
80.493

(od tega 25.076 domačih)
+ 126,19 %

Vir: Policija Slovenije

Po podatkih Policije Slovenije je mejni prehod Zgornji Leskovec leta 2014 prečkalo 363.033 potnikov (od 
tega 180.697 domačih), leto zatem 330.984 (od tega 121.512 domačih) in lani 385.830 (od tega 139.453 
domačih). Številke sicer naraščajo tudi na državni ravni; leta 2014 so na vseh slovenskih kopenskih mejnih 
prehodih našteli 55.598.280 potnikov, leto zatem 59.909.122 in lani 63.568.061 potnikov. Med letoma 
2014 in 2016 se je torej število potnikov na vseh slovenskih kopenskih mejnih prehodih skupaj povečalo za 
14,3 %, na leskovškem mejnem prehodu pa za 6,3 %.
Julija letos so na vseh 57 slovenskih kopenskih mejnih prehodih skupaj našteli 8.228.539 potnikov, kar 
pomeni, da jih je čez mednarodni mejni prehod Gruškovje šla skoraj petina oz. 18,1 %. Po številu potnikov 
Zgornji Leskovec seveda znatno zaostaja, vendar je pri tem treba upoštevati tudi dejstvo, da leskovški prehod 
ni mednarodni, temveč meddržavni: uporabljajo ga lahko le državljani držav članic EU oz. Evropskega gospo-
darskega prostora in državljani Švice.

Foto: EM

Križišče na Varejskem bregu ni več prometna črna točka, zdaj bodo končno na vrsti še drugi odseki regionalke.
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Lani smo v Sloveniji pridelali 
141.000 ton mesa, uvozili smo 
ga 87.000 ton. V Sloveniji se pri-
dela največ perutninskega mesa 
(66.000 ton), sledita goveje 
meso (44.400 ton) in svinjina 
(29.000 ton). Po podatkih Statis-
tičnega urada RS (SURS) je bila 

lani prireja govejega, prašičjega 
in perutninskega mesa večja kot 
v letu 2015. Kokoši nesnice so v 
letu 2016 znesle približno 387 mi-
lijonov jajc. Kravjega mleka se je v 
letu 2016 namolzlo približno 634 
milijonov litrov, kar je tri odstot-
ke oziroma 21 milijonov litrov več 
kot leta 2015. Ovčjega mleka se je 
pridelalo približno 500.000 litrov 
in kozjega 1,2 milijona litrov.

Najslabšo samooskrbo v živi-
norejski panogi beležimo v pra-
šičereji. Medtem ko smo pred 
15 leti pri prašičereji dosegali še 
80-odstotno samooskrbo, je ta 
sedaj na pičlih 35 odstotkih. Po-
menljiv je podatek, da Slovenci 
svinjine pridelamo najmanj, po-
jemo pa je največ. Slabši delež 

samooskrbe dosegamo le še pri 
svežem in predelanem sadju (32 
odstotkov). Za preostale produk-
te so stopnje samooskrbe višje. 
Najboljši delež samooskrbe be-
ležimo pri prireji svežega mleka. 
Lani je bila stopnja samooskrbe 
177-odstotna, v primerjavi s pred-
hodnim letom se je zvišala za 38 
odstotkov. Stoodstotno samo-
oskrbo presegamo še pri prireji 
perutninskega (107 %) in goveje-
ga mesa (108 %). Več kot 90-od-

stotno samooskrbo dosegamo 
s koruzo, fermentiranimi sveži-
mi izdelki in jajci. Samooskrba 
s svežim krompirjem je bila lani 
77-odstotna, s pšenico, svežim 
sadjem, zelenjavo in medom pa 
okrog 50-odstotna. Podrobno so 
samooskrbne stopnje navedene 
v tabeli.

Glede na podatke o stopnjah 
samooskrbe je jasno, da smo za 
zagotovitev zadostnih količin 
hrane odvisni od uvoza. Najvišjo 

vrednost uvoza dosegajo ostan-
ki in odpadki živil ter krma (232 
milijonov evrov). Oljnih pogač in 
tropin iz soje, ki sodijo v to klasi-
fi kacijo, se je lani uvozilo okrog 
450.000 ton. 350.000 ton je zna-
šal količinski uvoz žit, od tega 
167 ton pšenica, 141 ton koruza in 
22.000 ton ječmen. Uvozilo se je 
tudi 83.000 ton izdelkov mlinske 
industrije. Uvoz sadja je lani zna-
šal 230.000 ton, zelenjave 131.000 
ton ter masti in olj 89.000 ton.

Zanimivi so tudi podatki o po-
rabi kmetijskih proizvodov na 
prebivalca. Na KIS so izračunali, 
da vsak Slovenec letno porabi 76 
kilogramov pšenične moke, osem 
koruzne in pet kilogramov riža. 
Na vsakega prebivalca se porabi 
122 kg sadja in 113 kg zelenjave, 94 
kg mesa, 69 kg krompirja, 51 litrov 
svežega mleka, 18 kg mlečnih fer-
mentiranih izdelkov, 15 kg sira in 
skute, 11 kg jajc in dober kg medu.

Slovenija � Kmetijstvo 2016 v številkah

Svinjine pridelamo najmanj in pojemo največ
Kmetijski inštitut Slovenije (KIS) na osnovi statističnih podatkov ocenjuje, da je vrednost kmetijske proizvodnje v Sloveniji lani 
znašala blizu 1,2 milijarde evrov: 641 milijonov evrov na področju rastlinske pridelave in 525 milijonov evrov v panogi živinoreje. 
Država je za kmetijsko dejavnost namenila 313 milijonov evrov proračunskega denarja.

Foto: MG

V reformi trga sladkorja v letu 
2006 je v Evropi prišlo do velike 
prerazporeditve kvot za pridelavo 
sladkorne pese in proizvodnjo slad-
korja. Pridelava in proizvodnja slad-
korja sta se pretežno skoncentrirali 
v starih državah članicah, medtem 
ko sta bili v Sloveniji in osmih drugih 
državah članicah ukinjeni. V obdobju 
po reformi iz leta 2006 se je v EU 
povečal uvoz trsnega sladkorja za 

prečiščevanje iz tretjih držav. Trsni 
sladkor za prečiščevanje se uvaža iz 
južno- in srednjeameriških ter karib-
skih držav, afriških, azijskih ter paci-
fi ških držav.

Ker se je Slovenija v zameno za fi -
nančno pomoč odpovedala pridelavi 
sladkorne pese in proizvodnji slad-
korja, smo bili minulih deset let od-
visni izključno od uvoza. Pred tem je 
stopnja samooskrbe znašala okrog 

50 odstotkov. Najpomembnejše dr-
žave trgovinske partnerice Slovenije 
pri uvozu belega sladkorja so bile Ita-
lija, Nemčija, Hrvaška in Madžarska, 
pri izvozu pa predvsem Italija in v za-
dnjih treh letih tudi Hrvaška.

Z odpravo sistema proizvodnih 
kvot se lahko pričakuje večjo pride-
lavo sladkorne pese in s tem večjo 
proizvodnjo ter ponudbo sladkorja 
na trgu v EU, kar naj bi posledično 
povzročilo znižanje cen sladkorja. 
Okrog 40 kmetov na območju Ptuja, 
Ormoža, Prlekije in Pomurja je letos 
sladkorno peso posejalo na 80 hek-
tarjih njivskih površin. Peso bodo 
preko zadruge Kooperativa Kristal, 
ki jo vodi Mirko Cvetko, prodali za 36 
evrov po toni pridelka. Gre za osnov-
no ceno pri 16-odstotni sladkorni 
stopnji. Kupec pridelka bo hrvaška 
sladkorna tovarna Viro iz Virovitice.

Beli sladkor je naravno sladilo, 
ki vsebuje več kot 99,5 % saharoze 
v suhi snovi. Zaradi svojih lastnosti 
spada med tiste primarne proizvode 
na svetu, s katerimi se največ trguje. 
Pridobiva se ga lahko neposredno iz 
sladkorne pese ali posredno iz slad-
kornega trsa kot surovi sladkor, ki 
se ga nato prečisti v beli sladkor. Trg 
sladkorja v EU je zelo reguliran, tako 
s proizvodnimi kvotami in minimalno 
odkupno ceno za sladkorno peso kot 
tudi z zunanjetrgovinsko politiko.

Slovenija, Podravje � Sladkorne kvote odpravljene

Več sladkorja, nižja cena?
1. oktobra so bile po desetih letih na ravni Evropske unije odpravljene kvote za pridelavo 
sladkorja. Slovenski pridelovalci so že letos spomladi lahko na poljih ponovno posejali to 
poljščino, ki je nekoč na kmetijah predstavljala lep delež prihodka. 

Foto: Črtomir Goznik

Od leta 2007 se v Sloveniji ni pridelal niti kristalček sladkorja. Pri-
delovalci so za opustitev pridelave prejeli odškodnine, prav tako tudi 
tovarna sladkorja v Ormožu.

Slovensko združenje za klinično 
kemijo in laboratorijsko medicino 
je minuli ponedeljek, 2. oktobra, že 
tretje leto zapored pripravilo dan 
odprtih vrat laboratorijev klinične 
kemije in laboratorijske medicine. 
Svoja vrata je ob tej priložnosti prvič 
odprl tudi hematološko-biokemijski 

laboratorij Psihiatrične bolnišnice 
Ormož. Razkazali so prostore, pred-
stavili svoje delo in prikazali nekate-
re postopke za pridobitev analiznih 
rezultatov, ki sicer ob ustrezni inter-
pretaciji prispevajo kar 70-odstotni 
delež pri odločitvah o diagnozi in 
zdravljenju bolezni. »Dejavnost la-

boratorijev je zelo pomembna tako 
pri diagnosticiranju kakor tudi pri 
zdravljenju. V laboratoriju nam so-
dobna analitska oprema omogoča 
hitro in zanesljivo izvedbo širokega 
spektra preiskav. V glavnem izvaja-
mo različne hematološke in urinske 
preiskave, testiranje na prepove-
dane droge, biokemijske preiska-
ve …,« je pojasnila dosedanja v. d. 
direktorice Psihiatrične bolnišnice 
Ormož Majda Keček in še dodala, da 
so si laboratorij z zanimanjem ogle-
dali številni obiskovalci, med njimi 
tudi ormoški gimnazijci. 

V laboratoriju, ki je sicer samo-
stojna organizacijska enota v okviru 
psihiatrične bolnišnice, sta redno 
zaposleni dve diplomirani inženirki 
laboratorijske medicine. Po bese-
dah vodje laboratorija Jadranke 
Laura na leto opravijo vsega skupaj 
okoli 77.000 preiskav, in sicer za 
preiskovance, ki se zdravijo na od-
delkih in ambulantah psihiatrične 
bolnišnice, pa tudi za zunanje naroč-
nike, kot so bolnišnice, zdravstveni 
domovi, domovi za starejše … 

Poleg vodenega ogleda so na ta 
dan pripravili še predavanje »Nove 
psihoaktivne snovi«, na katerem je 
predaval psihiater Andrej Kastelic.

Ormož � Vrata prvič odprl tudi laboratorij Psihiatrične bolnišnice

Na leto opravijo okoli 
77.000 različnih preiskav
V hematološko-biokemijskem laboratoriju Psihiatrične bolnišnice Ormož letno opravijo 
okoli 77.000 različnih preiskav. Kako poteka njihovo delo, so javnosti pokazali minuli 
ponedeljek. 

Foto: ML

Obiskovalcem so prikazali tudi nekatere laboratorijske preiskave 
krvi, kot je hemogram ali krvna slika.

Stopnja samooskrbe
Pšenica 53 %
Ječmen 74 %
Koruza 91 %
Svež krompir 77 %
Zelenjava 42 %
Sadje 32 %
Govedina 108 %
Svinjina 35 %
Perutninsko meso 107 %
Sveže mleko 177 %
Sir in skuta 50 %
Maslo 52 %
Jajca 95 %
Med 59 %

Vir: KIS

Uvoz (v tonah)
Pšenica 167.000
Ječmen 22.000
Koruza 140.000
Govedina 9.700
Svinjina 53.000
Perutninsko meso 17.600
Vrtnine 130.700
Sadje 230.000
Mleko in smetana 47.000
Masti in olja 83.000
Sladkorni proizvodi 88.000
Oljne pogače in 
sojine tropine

449.000

Vir: KIS

Povprečne letne 
odkupne cene, 
rastlinska pridelava 
(za tono v evrih)

Vir: KIS

Pšenica 134
Koruza 130
Krmni ječmen 133
Jedilni krompir 233
Fižol v zrnju 3.637
Oljna ogrščica 326
Seme buč  2.955
Hmelj 6.608
Čebula 409
Korenje 443
Cvetača 952
Zelje 236
Solata  738
Namizna jabolka  495
Namizne hruške  817
Namizne breskve 746
Grozdje za proizvodnjo 555
Vino (1000 litrov) 2.672

Povprečne letne 
odkupne cene, 
živinoreja (za kg, v €)

Vir: KIS

Živina za zakol 
Teleta  2,3
Mlado govedo 1,8
Biki do 24 mesecev 1,8
Prašiči do 150 kg 1,2
Piščanci  1
Jagnjeta  2,6
Konji  1,8
Kravje mleko: 25 centov (l)
Jedilna jajca: 10 centov (kos)
Med: 4,6 evra (kg)



V prvi polovici tega leta so na 
žetalski občini realizirali dobrih 55 
% načrtovanih prihodkov in okoli 52 
% načrtovanih odhodkov, v prvem 
polletju so izdatki prejemke pre-
segli za okoli 1.250 evrov. Župan 
Žetal Anton Butolen je dejal, da 
polletna realizacija od proračuna 
bistveno ne odstopa: »To pome-
ni, da je bil proračun zelo realno 
postavljen.« Napovedal je, da bo 
kljub temu najbrž treba sprejeti re-
balans proračuna, predvsem zara-
di spremenjenih cen vrtca: »Država 
je v tem trenutku baje v velikem 
zaletu oz. gospodarski rasti, na 
vseh področjih popušča in odpira 
ventile, razen seveda za občine 
… Krasno je, da delavci zdaj lahko 
napredujejo in so nekatera plačna 
nesorazmerja vsaj deloma odpra-
vljena, po drugi strani pa vemo, da 
večina izdatkov za vrtec pade na 
pleča občine. Občinski delež znaša 
med 75 in 80 % …«

V Žetalah so letos že sprejeli nov 
občinski statut, a so ga zdaj že mo-
rali popraviti. Direktorica žetalske 
občinske uprave Milica Simonič 
Steiner je pojasnila, da gre pred-
vsem za kozmetične popravke: 
»Služba za lokalno samoupravo je 
na določene člene statuta podala 
nekaj pripomb.« V prvi obravnavi 

so popravili tudi nekaj malenkosti 
v poslovniku občinskega sveta. 
Prej dvoumno zapisan stavek, 
da občinskemu svetniku sejnina 
ne pripada, če je neopravičeno 
odsoten s seje, so nadomestili z 
določilom, da svetniku sejnina ne 
pripada, če ga ni na seji. Po novem 
tonskih zapisov sej občinskega 
sveta ne bodo več hranili do konca 

mandata občinskega sveta, tem-
več le do zapisa zapisnika, potem 
jih bodo zbrisali.

Papirnato ali 
elektronsko?

Poslovnik občinskega sveta do-
pušča tudi elektronsko pošiljanje 

vabil in gradiv za seje. Simonič 
Steinerjeva je dejala: »Treba se bo 
dogovoriti, ali se bo gradivo po-
šiljalo v papirnati ali samo v elek-
tronski obliki. V slednjem primeru 
bo treba zagotoviti tudi računalni-
ke oz. ustrezno tehnično podpo-
ro.« Vsi občinski svetniki bi tako 
prejeli elektronski naslov z dome-
no zetale.si, ki bi bili tudi javno 

objavljeni in tako namenjeni tudi 
občanom za podajanje pobud oz. 
postavljanje vprašanj. Veliko občin 
je že v celoti prešlo na elektronsko 
poslovanje, na žetalski pa so pred 
začetkom mandata sicer pridobili 
ponudbo za nakup računalnikov 
(strošek enega je bil okoli 700 
evrov), a se za to možnost nato 
niso odločili.

Železni repertoar žetalskih sej je 
vzdrževanje cest. Občinski svetnik 
Janez Vodušek je znova pozval, 
da bi veljalo razmisliti o režijskem 
obratu: »Za vzdrževanje občin-
skih cest letno namenimo okoli 
200.000 evrov. Mislim, da bi se ta 

številka v dveh, treh letih lahko 
prepolovila, če ne še kaj več. Raz-
liko, ki bi jo z obratom prihranili, 
bi lahko namenili za modernizacije 
cest.« Župan je obljubil, da bodo 
pregledali prakse drugih občin in 
pripravili delovno gradivo. Občin-
ski svet se je na seji seznanil še s 
polletnim poročilom Lekarn Ptuj in 
programom dela Osnovne šole dr. 
Ljudevita Pivka Ptuj. Potrdil je tudi 
prejemnika občinske plakete in ob-
činskega priznanja, a naj imena do 
občinske proslave prihodnji teden 
ostanejo skrivnost.

Prijavitelji bodo vloge na za-
vrški občini lahko oddali najkas-
neje do 23. oktobra letos, kon-
kurirali pa bodo lahko za podeli-
tev koncesij v eni, več ali vseh na-
štetih občinah. Naročniki so javni 
razpis objavili šele za prvo fazo 
postopka konkurenčnega dia-
loga; vse prijavitelje, ki bodo iz-
polnjevali razpisne pogoje, bodo 
povabili na dialog, kjer bodo 
lahko predstavili svoje rešitve in 
predloge. »Naročniki bodo izva-
jali dialog vse do pridobitve konč-
ne rešitve oz. rešitve, ki ustrezajo 
njihovim potrebam. Pri tem bodo 
po potrebi med seboj primerjali 
predložene rešitve,« so pojasnili 
v občinah.

Seveda bodo izbrali eko-
nomsko najugodnejšo ponudbo, 
dopuščajo pa tudi skupne prija-

ve. Prijavitelji bodo prijavi morali 
priložiti tudi oceno stroškov izva-
janja javne službe, v primeru pri-
jave za več občin za vsako od njih 
posebej. Tudi prihodke, stroške 
in amortizacijo bodo morali za 
vsak sistem voditi posebej. Gle-
de na različno velikost in razvi-
tost občin gre torej pričakovati, 
da se bodo cene med občinami 
razlikovale. Naročniki so sklenili, 
da si želijo koncesionarja, ki bo 
»kadrovsko, ekonomsko in teh-
nično usposobljen za kakovostno 
in zanesljivo izvajanje javne služ-
be«. Gre sicer šele za začetek po-
stopka, do podpisa koncesijske 
pogodbe (ali pogodb) bi po naj-
bolj optimističnem scenariju lah-
ko prišlo spomladi prihodnje leto.

Med naloge te gospodarske 
javne službe sodijo odvajanje in 

čiščenje komunalne odpadne 
vode, ki se odvaja v kanalizacijo; 
vzdrževanje javne kanalizacije; 
prevzem in odvoz celotne koli-
čine komunalne odpadne vode 
oz. blata, ki se zbira v nepre-
točnih oz. pretočnih greznicah 
(po veljavni zakonodaji najmanj 
enkrat na tri leta); prevzem in 
odvoz blata iz malih komunalnih 
čistilnih naprav (najmanj enkrat 
na tri leta); pregledovanje malih 

čistilnih naprav; vodenje evidenc; 
poročanje itd.

V Podlehniku tudi z 
režijskim obrat om

Za občine Cirkulane, Majšperk, 
Videm, Zavrč in Žetale gospo-
darsko javno službo odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda zdaj prek 
pogodb opravlja Komunala Ptuj, 
veljavna zakonodaja pa zahteva 
podpis koncesij. Da bi koncesi-
onarja lažje našle, so se haloške 
občine povezale v konzorcij. Ha-
loze bi bile lahko namreč zaradi 
razmeroma majhnega števila ka-
nalizacijskih priključkov, majhne 
količine zbrane odpadne vode, 
oddaljenosti in specifi čnega geo-
grafskega terena izvajalcem te 
službe nezanimive. Za primerja-
vo: po podatkih Komunale Ptuj 
so v Mestni občini Ptuj leta 2015 
zbrali 1.717.700 kubičnih metrov 
odpadne vode …

Med sedmimi (v celoti ali de-
loma) haloškimi občinami se 
razpisu nista pridružili le občini 
Podlehnik in Makole. V podleh-
niški občini za to gospodarsko 
javno službo deloma poskrbijo 
sami, deloma pa prek pogodbe 
s Komunalo Ptuj. Podlehniški 
župan Marko Maučič je pojasnil: 
»Zaposlili smo lastnega komunal-
nega delavca. Čim več del skuša-
mo opraviti z občinskim režijskim 
obratom, da bi tako kaj prihra-
nili.« Možnost, da bi se razpisu 
pridružili le pri nalogi vzdrže-
vanja greznic, je sicer še odprta. 
V občini Makole, ki pa sodi pod 
slovenjebistriško upravno enoto, 
za čiščenje odpadnih voda skrbi 
Komunala Slovenska Bistrica.
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Še vedno pomisleki
Na žetalski občini so sklep, da bodo sofi nancirali ptujski 

urgentni center, sicer že sprejeli (sredstva za to naj bi zago-
tovili v naslednjem občinskem proračunu), a so na zadnji 
seji občinskega sveta še enkrat izrazili različne pomisleke. 
Sekundarna zdravstvena dejavnost ne sodi v pristojnost 
lokalne samouprave, zato so občine s sofi nanciranjem ur-
gentnega centra pravzaprav v prekršku. Župan Žetal An-
ton Butolen je dejal: »Problem je najti pravno podlago, po 
kateri bi občine lahko sofi nancirale nekaj, kar je v javni 
lasti …«

Foto: EM

Žetalski občinski svet bo najbrž moral potrditi rebalans letošnjega občinskega proračuna.

Žetale � S 14. redne seje občinskega sveta

O gospodarski rasti, računalnikih in režijskem obratu
Žetalski občinski svet se je na zadnji seji seznanil s poročilom o polletni realizaciji občinskega proračuna, popravil statut občine in poslovnik občinskega sveta, za pred-
stavnika volilnega telesa za volitve člana državnega sveta pa izvolil Janeza Voduška.

Haloze � Odvajanje in čiščenje odpadnih voda

Začel se je postopek za izbiro koncesionarja
Občine Cirkulane, Majšperk, Videm, Zavrč in Žetale so objavile razpisno dokumentacijo za javni razpis za podelitev koncesije 
obvezne lokalne gospodarske javne službe odvajanja in čiščenja komunalne in padavinske odpadne vode.

Foto: EM

Kaj bo podpis koncesijske pogodbe pomenil za uporabnike storitev, je zdaj še nemogoče napovedati.

Odvajanje in čiščenje komunalnih voda v lanskem letu
Občina Količina odvedene in 

očiščene komunalne 
vode(v m3)

Dolžina 
kanalizacijskega 
omrežja (v m)

Število kanalizacijskih 
priključkov

Čistilne naprave (s 
populacijskimi enotami)

Prečrpalne 
postaje

Gospodinjstva Gospodarski 
subjekti

Cirkulane 16.221 9.908 115 16 2 (500 in 260) 5
Majšperk 35.091 14.481 209 31 4 (1.000, 300 in dvakrat po 49) 7
Videm 12.678 11.615 79 16 3 (3.500, 250, 180) 8
Zavrč 8.121 6.523 67 11 3 (200, 125, 100) 4
Žetale 2.038 488 5 6 1 (115) 0

Vir: občine Cirkulane, Majšperk, Videm, Zavrč in Žetale

Opomba: podatkov o številu pretočnih in nepretočnih greznic ter malih komunalnih čistilnih naprav na nekaterih občinah še nimajo, 
zato jih v tabelo nismo vključili.



„Osnova za razstavni projekt v 
obnovljeni Štupičevi vili v Zavrhu je 
zgodovinska predstavitev Zavrha, 
generala Rudolfa Maistra, kot ene-
ga od obiskovalcev Zavrha, rdeča 
nit pa prelomni zgodovinski dogod-
ki, povezani s pomembnimi ljudmi v 
Slovenskih goricah od leta 1848 do 
osamosvojitve. V ta namen bomo 
uporabili tudi dvorano kulturnega 
doma ob Štupičevi vili. V obliki pi-
ramide bodo predstavljeni različni 
dogodki, na zidu bo postavljen 
zgodovinski časovni trak, da bodo 
ljudje že ob vstopu že vedeli, kam 
so prišli, kaj je to Zavrh, zakaj je to 
v Zavrhu, in kaj se je v Slovenskih 
goricah dogajalo. Projekt pa zah-
teva, da je poudarek na generalu 
Maistru. Na voljo je tudi že dveurni 
fi lm, posnet po ideji Janka Kramber-
gerja iz Zavrha pod naslovom Zavrh 
v štirih letnih časih. Za glasbeni del 
bo poskrbel Mitja Gobec. Nabor ma-
teriala, ki ga bomo uporabili, je zelo 
velik,“ je povedal vodja strokovne 
skupine za postavitev razstave o 
Rudolfu Maistru Aleš Arih, ki je tudi 
vodil tudi prvi projekt ureditve Ma-
istrove spominske sobe v Štupičevi 
vili že leta 1983.

Pri postavitvi zelo lepe razstave, 
ki so jo uredili skupaj s prostovoljci, 
Maistrovimi borci in Završkimi fanti, 
so pomagali tudi Kulturna skupnost 
Slovenije in Kulturna skupnost ob-
čine Lenart ter občina Lenart in 

nekateri drugi. Po besedah Marjana 
Toša, muzejskega svetovalca, so 
Maistrove spominske slovesnosti, 
pod katere se od leta 1985 podpisu-
jeta TD Rudolf Maister – Vojanov in 
Občina Lenart, veliko pripomogle k 

popolni osvetlitvi Rudolfa Maistra 
kot velike slovenske zgodovinske 
osebnosti, ne samo kot vojaka, tem-
več tudi pesnika, bibliofi la, slikarja, 
ljubitelja likovne in glasbene ume-
tnosti ali kot kulturnega animatorja. 

Občina kupila 
Štupičevo vilo 
od slabe banke

V obnovljeni Štupičevi vili, ki jo je 
občina Lenart letos spomladi kupi-
la od slabe banke za okrog 70.000 
evrov, bodo tako uredili dostojno 
muzejsko zbirko, je povedal župan 
občine Lenart Janez Kramberger. 
Obnova vile, iz katere je general 
Rudolf Maister občudoval lepote 
krajev med Dravo in Muro, poteka 
v okviru projekta Detox in je sofi -

nanciran iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj v okviru programa 
Interreg. Doslej so obnovili streho 
(dobrih 15.113 evrov) in uredili plo-
ščad pri kulturnem domu v Zavrhu. 
Arhitektka Maruša Zorec bo v so-
delovanju z Borisom Deanovičem 
iz mariborskega Zavoda za var-
stvo kulturne dediščine Slovenije 
pripravila arhitekturne rešitve za 
prostore v pritličju Štupičeve vile, 
kjer bodo postavljene spominske 
zbirke, prav tako pa bo pripravila 
arhitekturno ureditev zunanjosti 
Štupičeve vile, saj želijo objekt čim 
bolj približati originalni ureditvi iz 
časa, ko je bil lastnik lenarški notar 
Franjo Štupica. 

Z dvorišča Maistrove vile in kul-
turnega doma v Zavrhu pa bo treba 
pred obnovo Štupičeve vile odstra-
niti bazno postajo, saj na ta prostor 
ne sodi. V občini Lenart so prepriča-
ni, da se bo Telekom v razumnem 
času odločil za novo lokacijo.
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Kljub temu da so markovski sve-
tniki po poletnem premoru minulo 
sredo zasedli občinske klopi, so s 
sejo opravili najbrž v rekordnem 
času, v približno tri četrt ure. Med 
drugim so se soglasno strinjali z 
županovim predlogom o zvišanju 
enkratnega prispevka ob rojstvu 
otroka v občini. Tako bo občina 
za prvega otroka odslej namenila 
250 evrov, za drugega 450 evrov, 
za vsakega naslednjega otroka pa 
500 evrov. »Po vpisu otrok v prvi 
razred osnovne šole sklepam, da 
je naša nataliteta tam nekje med 
45 do 55 otrok na leto. Dvomim, 
da bo dvig te pomoči spodbudil 
občane, da se bodo odločali za več 
otrok, vendar se mi zdi, da gre za 
prijazno gesto,« je spremembo po-
komentiral župan Milan Gabrovec. 

Svetniki so v nadaljevanju spre-
jeli tudi sklep o subvenciji cene 
vrtca. Omenjeni sklep staršem s 
stanovanjskimi krediti (ne glede na 
višino mesečnega obroka) omogo-
ča dodatno znižanje plačila vrtca 
za en plačilni razred. Doslej so na-
mreč nižje plačilo lahko uveljavlja-
li le tisti, ki so imeli najmanj 350 
evrov kredita na mesec. »Predlog 
novega sklepa je pripravljen, ker se 
je izkazalo, da večina mladih družin 
ne zapade pod znižanje plačila vrt-
ca za en plačilni razred po spreje-
tem sklepu o subvenciji vrtca, saj 
imajo mlade družine stanovanjske 
kredite z različno višino mesečne 
anuitete, največ pa do 250 evrov. 
Občina Markovci pa želi mladim 

družinam pomagati. Stanovanjski 
krediti namreč najpogosteje priza-
denejo srednjo populacijo, tj. mla-
de družine, kjer sta zaposlena oba 
starša in zaradi navedenega obi-
čajno niso upravičeni do določenih 
ugodnosti, medtem ko so socialni 
upravičenci deležni marsikatere 
ugodnosti, med drugim tudi brez-
plačnega vrtca,« je obrazloženo v 
gradivu. Svetniki so sklep podprli, 
a brisali del člena, ki govori o tem, 
da bi se za stanovanjski kredit štel 
tudi potrošniški ali drugi kredit, »ki 
ga kreditojemalec oz. upravičenec 
do znižanega plačila vrtca porabi 

za reševanje stanovanjskega pro-
blema, kar bi izkazali s plačanimi 
računi«. »Potrošniški kredit je lah-
ko kar koli in nekako se bojim, da 
bodo nekateri, ki bodo to prebrali 
in se znajdejo, najeli nek potro-
šniški kredit, recimo za televizijo, 
računalnik – vse to je oprema – in 
bodo to izkoristili, drugi, ki niso 
tako iznajdljivi, pa ne. Če že, jim 
lahko občina nekako drugače pri-
pomore,« je opozoril svetnik Peter 
Majcen. Vlogo za znižanje plačila 
zaradi stanovanjskega kredita mo-
rajo sicer starši poslati na pristojni 
center za socialno delo. 

Zakaj v Markovcih 
nočejo igral?

Člani občinskega sveta so pod 
točko »pobude in vprašanja« tudi 
tokrat postavili različna vprašanja. 
Svetnika Antona Kekca je zanima-
lo, kako daleč so aktivnosti glede 
ograje pri pokopališču. Župan je 
napovedal, da se bodo dela v krat-
kem začela. Kekec je še dejal, da 
je povečan pretok vode prebil pro-
tipoplavni zid pod Marohom in da 
je tudi tematska pot neprehodna. 
Župan je pojasnil, da občina ni la-

stnik tega območja, zato pri tem 
ne morejo ukrepati. K temu je še 
dejal, da je tematska pot pravza-
prav uničena že od prejšnjih poplav 
in da je bila že večkrat popravlje-
na, a jo je vsakič odneslo. »Gre za 
metanje denarja skozi okno,« je še 
pripomnil. Maksimiljan Sakelšek 
je župana povprašal, kdaj se bodo 
postavile preostale luči v Sigetu 
do hišne številke 16 in kdaj bodo 
položili električne kable v zemljo. 
Skoraj leto dni se že pogovarjajo o 
tem, a se ni zgodilo še nič. Župan 
je zagotovil, da bodo to v kratkem 
uredili. Svetnika Franca Rožanca pa 

je med drugim zanimalo, ali držijo 
govorice, da naj bi potekala poga-
janja s sosednjo občino Gorišnica 
glede odkupa zemljišča v Športnem 
parku Stojnci: »Slišati je namreč, da 
se pogajate, govori se o različnih 
cenah, eni pravijo 30 centov za kva-
dratni meter, drugi dva evra, tretji 
nič …«. Ob tem je še izrazil pobudo, 
da se v letošnjem letu ta proble-
matika glede neurejenih lastniških 
razmerij vendarle uredi. Župan je v 
zvezi s tem pojasnil: »Pred dopusti 
smo poslali uradni dopis na Občino 
Gorišnica in jim ponudili določeno 
ceno, 30 centov za kvadratni meter, 
takšna, kot je bila takrat, preden se 
je ta center začel razvijati. To se mi 
zdi pošteno, saj smo ga mi uredili. 
Vendar do danes nismo prejeli no-
benega odgovora.« Majcen je še 
povprašal, kako daleč so aktivnosti 
v zvezi z rekonstrukcijo pločnika 
Bukovci–Stojnci. Župan je pričetek 
del napovedal za ta teden.

Zanimiva debata pa se je razvila 
še v zvezi z načrtovano postavitvijo 
otroških igral. Kot je na vprašanje 
svetnika Marjana Megliča odgovo-
ril župan, bodo ta postavljali v roku 
dveh tednov, in sicer v Zabovcih, 
Prvencih, Bukovcih in Stojncih, ne 
pa tudi v Markovcih. Po besedah 
župana si namreč igral tam ne želi-
jo: »Niso jih hoteli imeti. To je edina 
vas, edino gasilsko društvo, ki so 
rekli, da teh igral ne bodo imeli. 
Takšne informacije so prišle do 
mene.«

Markovci � Višji enkratni prispevek za novorojence in pomoč mladim družinam

Stanovanjski kredit kot olajšava za plačilo vrtca
Markovski občinski svet je minuli teden potrdil sklep o znižanju plačila vrtca za en plačilni razred, da bi pomagali vsem tistim staršem, ki imajo stanovanjski 
kredit – ne glede na višino mesečnega obroka, kot je to veljalo doslej. Olajšava naj bi začela veljati po novem letu.

Lenart � Prenavljajo Štupičevo vilo v Zavrhu

Zgodovinska predstavitev Slovenskih goric
Občina Lenart se je v Zavrhu, kjer zaključujejo obnovo lokalne ceste s stezo za pešce in kolesarje, že lotila obnove Štupičeve vile, v kratkem 
pa tudi obnove strehe cimprače, ki je vpisana v register kulturne dediščine. Zavrh bo s tem postal še privlačnejši tudi v turističnem pogledu.

Foto: MG

Štupičeva vila v Zavrhu, ki jo bodo obnovili; naj bi dobila originalno podobo. V njej bodo uredili muzejsko 
zbirko v spomin generalu Maistru in njegovim prostovoljcem. Iz Štupičeve vile je general Maister občudo-
val lepote krajev med Dravo in Muro.

Foto: MG

Takšna je bila Štupičeva vila pred dozidavo.

Foto: ML

Občinski svet se je prav tako strinjal z županovim predlogom o zvišanju enkratnega prispevka ob rojstvu otroka. Tako bo občina za prvega 
otroka odslej namenila 250 evrov, za drugega 450 evrov, za vsakega naslednjega otroka pa 500 evrov.
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 Makoterjevi so imeli dovolj hrabrosti, da so v takratnem obdobju na svoji 
domačiji skrivali orožje TO Ljutomer, o prelomnem obdobju pa je v slavnostnem 
nagovoru Miroslav Rauter, takratni pripadnik stalne sestave OŠTO Ljutomer, 
povedal: »Naj nas tokratna slovesnost spomni na trenutke, o katerih je današnja 
mladina slabo seznanjena. Da smo se morali odločati pravzaprav po svoji vesti, po 
instinktu, saj ni bilo nobenih navodil z vrha. Našli smo nekaj lokacij, predvsem pa 
neustrašnih posameznikov, ki so si upali skriti orožje na svojem domu. Takšen je bil 
tudi žal že pokojni Janko Makoter, ki je bil pripravljen skriti orožje pri sebi doma, 
kar je bilo izjemno nevarno. Hvala vsem, tudi tistim, ki jih tokrat ne omenjamo,« je 
poudaril Rauter in se zahvalil veteranskim organizacijam, ki s pripravo tovrstnih 
slovesnosti in postavitvijo obeležij ohranjajo spomin na takratne dogodke. 

Postavitev spominske plošče je ob sodelovanju družine Makoter pripravilo Ob-
močno združenje veteranov vojne za Slovenijo Ljutomer, obeležje pa so ob priso-
tnosti številnih domačinov, članov veteranskih združenj in domoljubnih organiza-
cij, odkrili županja občine Ljutomer Olga Karba, Milica Makoter in Alojz Novak, ki je 
v tistem obdobju poveljeval štabu TO Ljutomer.

Prlekija � Odkrili spominsko ploščo na Cvenu

V zahvalo in spomin
V zahvalo in spomin hraniteljem orožja TO v času osamosvoji-
tvene vojne za Slovenijo so na stanovanjskem objektu družine 
Makoter na Cvenu odkrili spominsko ploščo.

Foto: NŠ

»Letošnji dogodek je bil v zna-
menju trajnostnega razvoja, ki je 
postal ena izmed naših strateških 
usmeritev. V sklopu spremljajočih 
dejavnosti smo za učence osnov-
nih šol Kidričevo in Cirkovce prire-
dili ustvarjalno delavnico na temo 
e-mobilnosti. Otroci so risali avto-
mobile prihodnosti, zasadili drevo 
in se preizkusili v vožnji z električ-
nim dvokolesnim vozilom. Naši 
zaposleni so si lahko ob odhodu 
na malico – tudi ta je bila inova-
tivna – ogledali razstavljena vozila 
VW. Med njimi sta bila hibridni in 

povsem električni Golf. V Talumu 
smo gostili tudi dr. Matjaž Korma-
na, enega izmed vodilnih Audijevih 
strokovnjakov in vodjo ekipe za 
razvoj modelov A4, A5 in Q5,« so 
pojasnili v družbi Talum.

Na osrednjem dogodku ob le-
tošnjem Dnevu inovativnosti je 
predsednik uprave Marko Drobnič 
v uvodnem nagovoru poudaril, 
da je kultura inoviranja vedno bolj 
vpeta v Talumov vsakdanjik in delo. 
»Inovativnost nas spremlja že dol-
go časa, usmerjena je v dovršenost 
tehnoloških procesov in kakovost 

izdelkov. S strategijo, zapisano leta 
2012, je inovativnost postala rdeča 
nit prestrukturiranja, ključni pro-
ces in vrednota našega delovanja. 
Inovativnost ima zelo jasen cilj, to 
so spremembe in rast. Inoviranje 
prinaša pozitiven vpliv na učinko-
vitost, produktivnost, kakovost in 
tržno uspešnost. Ključna prvina 
inovativnosti je prilagodljivost. Ta 
je v današnjem svetu zaradi hitrih 
sprememb še toliko bolj dragoce-
na. Digitalizacija je tukaj. Industri-
ja 4.0 se dogaja. Internet postaja 
vseobsegajoč. Te spremembe mo-

ramo sprejeti z odprtimi rokami na 
vseh področjih.« 

Od lanskega septembra do leto-
šnjega avgusta so v Talumu prejeli 
1.058 inovacijskih predlogov. Sode-
lavci, ki so jih oddali največje števi-
lo, so Jožica Verdenik (30), Zdravko 
Štumperger (29) in Janez Vogrinec 
(25). Nagrade iz natečaja Upam si!, 
ki je potekal na temo odgovorna 
proizvodnja in poraba za trajnostni 
razvoj Taluma, so prejeli Stanislav 
Plajnšek, Janez Vogrinec, Franc 
Stojnšek, Irena Novak, Marjetka 
Ledinek, Mateja Hergula, Branko 
Kajzer, Aleš Predikaka in Denis 
Majcen. Talumovi sodelavci so tudi 
prejemniki nagrad za profesional-
no inovativno dejavnost. Srebrno 
priznanje Štajerske gospodarske 
zbornice za inovativnost, so prejeli 
Aleš Predikaka, Tomi Eržen, Tadej 
Dobrun, Tomi Lendero, Igor Turn-
šek, Borut Kostanjevec in Drago 
Švagan. Med inovatorji, ki so jih v 
družbi Talum ob letošnjem Dnevu 
inovativnosti predstavili in nagradi-
li, so tudi Simon Strmšek, Aleksan-
der Verlak, Benjamin Verdenik, Bo-
ris Plohl, Miroslav Kužner in Anton 
Bauman.

Kidričevo � Talumov 6. Dan inovativnosti

Inovativnost je smer za prihodnost
V kidričevskem Talumu so nedavno priredili 6. Dan inovativnosti. Ob tej priložnosti predstavijo inovativne 
dosežke minulega leta in nagradijo inovatorje. 

Foto: Stanko Kozel

Prejemniki nagrad natečaja Upam si! v družbi s predsednikom uprave Taluma Markom Drobničem

Na Občini Zavrč so se lotili ure-
janja in osveževanja podatkovne 
baze o cestah; točnejše in doda-
tne podatke o cestni infrastrukturi 
bodo pridobili s snemanjem. »No-
velacija kategorizacije cest se izva-
ja zaradi posodobitve baze podat-
kov občinskih cest, ki je podlaga za 
redno in investicijsko vzdrževanje 
cest, istočasno pa tudi za fi nancira-
nje cest iz pristojnih ministrstev,« 
so pojasnili na občini. Pred pripra-
vo novega odloka o kategorizaciji 
cest bodo torej najprej natančno 
določili potek občinskih cest. Vo-
denje banke cestnih podatkov je 
sicer za vse lastnike in upravljav-
ce cest tudi zakonska dolžnost; 
podatke morajo vsako leto sporo-
čiti Direkciji RS za infrastrukturo 
(DRSI).

Dela bo kot podizvajalec izvedlo 
ljubljansko podjetje DFG Consul-
ting, predvideni stroški posodobi-
tve baze podatkov kategorizacije 
bodo skupaj z vsemi preostalimi 
potrebnimi deli znašali okoli 6.000 
evrov. Snemanje so nameravali 
izvesti med 11. in 22. septembrom 
letos, a so ga zaradi vremenskih 
razmer morali prestaviti in dela 
zaključili v teh dneh. Završka ob-
čina se bo tako pridružila več kot 
50 slovenskim občinam, ki so se za 
tovrstno pridobivanje podatkov že 
odločile (nekatere med njimi celo 
večkrat). V Spodnjem Podravju so 
občinsko cestno infrastrukturo do-
slej posnele le občine Ptuj, Ormož, 
Središče ob Dravi in Sveti Tomaž.

Uroš Ranfl  iz podjetja DFG Con-
sulting je pojasnil, da je podatke o 
položaju cest sicer mogoče dobiti 
na različne načine, npr. iz satelit-
skih ali zračnih posnetkov ali iz 
različnih načrtov, vendar opozoril: 
»Vse našteto ima omejeno natanč-
nost. Na aero ali satelitskih posnet-
kih se v gozdu pravilnega poteka 
cest praviloma ne vidi. Med eko-
nomsko sprejemljivimi možnostmi 
je najnatančnejši način pridobiva-
nja podatkov gotovo snemanje. 
Tako natančnih podatkov, kot jih 
bodo pridobili s snemanjem cest 
(na 10 do 50 centimetrov natanč-

no), na završki občini doslej niso 
imeli.«

Posnetki javnosti 
ne bodo dostopni

Video mobilni sistemi so za za-
jem podatkov cestne, komunalne 
in druge prostorske infrastrukture 
trenutno najhitrejša in najlažja mo-
žnost. V Sloveniji jih imamo od leta 
2003 (prvi naročnik je bila DRSI), 
z mobilnim kartiranjem se pri nas 
ukvarjajo tri podjetja. Še natanč-
nejša metoda bi bila sicer geometr-

ska odmera vseh parcel ob cestah, 
za kar pa ni ne časa ne denarja, te-
žave bi povzročale tudi parcelacije 
zasebnih zemljišč. V završki občini 
pa je okoli 80 kilometrov občinskih 
cest … 

Ranfl  je pojasnil, da je na sne-
malni avtomobil poleg kamer pri-
trjen tudi sistem za določanje po-
ložaja GPS: »V koordinatnem siste-
mu bo zato točno določeno, kje ce-
sta poteka. Na občini bodo kasneje 
lažje napravili analizo, po katerih 
parcelah cesta pravzaprav teče. 
Marsikje namreč podatki o cestah 
ne odražajo realnega stanja …« 

S snemanjem bodo določili le na-
tančen potek sredine ceste, ne pa 
tudi robov oz. parcelacije. Podatke 
bodo na občini dobili letos pozno 
jeseni ali pozimi, spremljala jih bo 
tudi programska oprema za njiho-
vo obdelovanje.

Na tak način je mogoče prido-
biti evidence prometne signaliza-
cije, oglasnih tabel, priključkov, 
javne razsvetljave, komunalne 
infrastrukture (jaški, propusti, od-
toki) in zelenih površin, pa banko 
cestnih podatkov, oceno poško-
dovanosti cest in kataster dre-
ves … Video almanah ne pokaže 
le 3D-poteka ceste, temveč na vsa-
kih pet metrov ceste ponuja tudi 
360-stopinjsko sferično fotogra-
fi jo. S stereo in panoramskih po-
snetkov je nato mogoče določiti 

tudi položaj, dimenzije in atribute 
infrastrukturnih objektov, kar naj 
bi prihranilo čas za oglede in me-
ritve na terenu.

Tako pridobljene podatke bo 
mogoče obnavljati in npr. čez ne-
kaj let naročiti novo snemanje, 
morda bodo prišli prav tudi kot do-
kazno gradivo o stanju cest pred 
rekonstrukcijami in po njih, prome-
tnih nesrečah, plazovih in podob-
no. Osebnih podatkov s posnet-
kov ne bodo brisali, kot so storili 
na Googlu, zato bo mogoče videti 
mimoidoče in registrske tablice 
avtomobilov. Na završki občini so 
ob tem poudarili, da bodo posnet-
ki zaupne narave in ne bodo javno 
dostopni.

Zavrč, Slovenija � Snemanje kategoriziranih občinskih cest

Ceste je mogoče »iskati« tudi s kamerami
V teh dneh je bilo na vseh kategoriziranih občinskih cestah v Zavrču mogoče opaziti s kamerami opremljeno vozilo, podobno tistim, ki jih je leta 2013 na sloven-
ske ceste poslal Google. Za kaj gre?

Foto: arhiv Občine Zavrč

Posebej prilagojeno in opremljeno vozilo bo prevozilo okoli 80 kilometrov završkih občinskih cest.

Googlovi »ulični pogledi« 
so stari že štiri leta

Pred štirimi leti je Google na slovenske ceste poslal avto-
mobile s posebno opremo, ki so s 360-stopinjsko fotografsko 
tehniko posneli mesta in večja naselja (v završki občini le ce-
sto od Borla proti mednarodnemu mejnemu prehodu Zavrč). 
Tako pridobljeni panoramski posnetki ulic (Street view) so 
postali del Googlovih javno dostopnih zemljevidov, kjer 
uporabnikom omogočajo lažjo orientacijo v prostoru in vir-
tualno raziskovanje. Za varovanje zasebnosti so na Googlu 
poskrbeli tako, da so zameglili obraze posnetih mimoidočih 
in registrskih tablic na vozilih.
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In drevo je bilo srečno
Tako gre zgodba:
Bilo je drevo. Fantič je pri-

hajal k drevesu. Sleherni dan. 
Pobiral je njegove liste, igral se 
je v njegovi senci. Fantič si je 
včasih naredil, spletel kronico 
iz listov in naokoli je hodil kot 
cesar – z visoko dvignjeno gla-
vo, ki je bila okronana z venč-
kom iz drevesnih listov.

Fantič je večkrat splezal v 
krošnjo drevesa. In se gu gal 
na vejah. Postajal je vedno bolj 
gibčen in spreten. Z drevesom 
sta se igrala skrivalnice. Ko pa 
se je fantič utrudil, je zaspal v senci drevesa.

Drevo je imelo zelo rado fantiča. In fantič je ljubil svoje drevo. 
Bila sta prav prijatelja.

In drevo je bilo srečno.
Leta so minevala.
Fant je zrasel v moža.
Le kaj je videlo drevo, ko je fant odraščal? Videlo in vedelo je 

za njegove ljubezni, veselja, dvome … Hja, se je poznalo tudi na 
drevesni skorji, kako je fant ljubil dekle, saj je o tem pričal srček 
z vrezanimi inicialkami.

Čas je mineval in fant je odrasel v moža. Drevo je vedno bolj 
samevalo, mož pa je prihajal k njemu le takrat, ko je kaj potre-
boval.

Splezal je nanj in obral vse sadeže.
Sledilo je obdobje, ko mož ni več utegnil plezati na drevo, pa 

tudi spreten ni bil več. Prišel je k drevesu po les, ki ga je potre-
boval za hišo.

Življenje je teklo, drevo je bilo še vedno tam in še vedno je 
imelo rado fantiča, ki že dolgo ni bil več fantič.

Nekega dne, ko se je možakar znova prikazal pri svojem dre-
vesu in ga je to nagovorilo, naj spleza v krošnjo, naj se igra, za-
ziblje …, je mož odvrnil, da je preveč žalosten, da bi se igral. 
Je dejal, da si želi le čoln, ki bi ga odpeljal daleč stran, stran od 
vsega. In drevo mu je reklo, naj poseka deblo in si naredi čoln, le 
da bi bil fant spet srečen.

Si morete misliti: mož je res posekal drevo!
Mož pa si je naredil čoln in odplul z njim daleč, daleč stran.
Nato je preteklo mnogo, mnogo časa. In mož se je vrnil k 

staremu štoru, ki je bil nekoč njegovo drevo. Sedel je nanj, ves 
zgrbljen in star. Toda drevo ni več rodilo sadežev, ni imelo listja, 
ni zeleno … In starec je obsedel, nemel. S spomini na čudovito 
drevo, ki je bilo sopotnik njegovega otroštva, odraščanja in vsega 
življenja.

Tako pravi Shell Silverstein v avtorski slikanici Drevo ima srce.
Kaj sta srčnost in srečnost, je nujno naučiti odrasle, kajti otroci 

vedo za oboje. Zatorej v tednu otroka skušajmo prebuditi košček 
otroškega zavedanja med odraslimi.

Veliko dobrih knjig in sreče želi
Liljana Klemenčič

Tednikova knjigarnica

Kdo je lahko bil ptujski meščan
Status meščana se ni dobil z rojstvom ali priselitvijo, pač 

pa so ti ga na osnovi prošnje podelile mestne oblasti, če si 
izpolnjeval nekatere pogoje. Glavni pogoj je bilo lastništvo 
nepremičnine; če že ne resnično lastništvo, pa vsaj neko na-
gledano lastništvo (kar je v veliko primerih pomenilo, da je 
nek obrtniški pomočnik tik pred mojstrskim izpitom, če je 
mojster umrl, nameraval poročiti njegovo vdovo, kar se je 
velikokrat dogajalo). Drugi pogoj je bil, da se je oseba morala 
ukvarjati s trgovino ali obrtjo. V 17. stoletju pa se je zače-
lo med meščani pojavljati vse več uradnikov in pravnikov. 
Mlajši prosilec za status meščana je moral predložiti potrdi-
lo o 'moralno-verski neoporečnosti'; to mu je po navadi izdal 
domači župnik. Če je bil prosilec prej že nekje zaposlen, je 
moral prinesti 'razrešnico' bivšega delodajalca – potrdilo, 
da nima nekih dolgov ali obveznosti do njega. Zadnji pogoj, 
uveden z obdobjem protireformacije, pa je bil, da je moral 
biti vsak meščan katolik.

Leta 2013 so v ZAP organizirali 
znanstveni simpozij, posvečen 
500. obletnici objave drugega 
ptujskega mestnega statuta (iz 
leta 1513; prvi ohranjeni ptujski 
statut je iz l. 1376) in takrat se je 
v luči novih spoznanj o zgodovini 
16. stoletja dr. Dejanu Zadravcu 
porodila ideja, da naredi popis 
vseh znanih ljudi, ki so na osnovi 
tega statuta dobili v Ptuju status 
meščana. Štiri leta pozneje je 
takratna zamisel rodila sad – v 
četrtek so predstavili knjigo s 
popisom ptujskih meščanov do l. 
1684. Knjigo je avtor likovno po-
pestril s fotografi jami 114 pečatov 
ptujskih meščanov in 32 njihovih 
lastnoročnih podpisov ter nekaj 
drugimi zanimivimi ptujskimi fo-
tografi jami (portal nad vrati neke 
srednjeveške hiše, mestna vedu-
ta s konca 17. stoletja, nagrobniki 
ptujskih meščanov ...). Knjiga ob-
sega 440 strani, oblikoval jo je Du-

šan Pogačar, fi nančno pa je njeno 
izdajo omogočilo ministrstvo za 
kulturo.

Kot je ob predstavitvi svoje 
knjige povedal avtor, je želel s to 
knjigo dati slovenski arhivistiki 
novo vrsto arhivske publikacije, 
ki je v bistvu stranski produkt 
osnovnega arhivistovega dela, 
to je popisovanja arhivskega 

gradiva. Njegov drugi cilj je bil 
zgodovinarjem in vsem drugim 
preučevalcem zgodovine s po-
drobnim seznamom virov skraj-
šati čas, ki ga bodo potrebovali 
za svoje nadaljnje raziskave, Ptuju 
in Ptujčanom ter vsem drugim, ki 
živijo v tem okolju, pa predstaviti 
pozabljen, še neznan del ptujske 
zgodovine in morda komu dati 
idejo za nov turistični produkt, 
ki bo mesto naredil zanimivo za 
obiskovalce. Ob tem je D. Zadra-
vec potožil nad neverjetno skro-
mnostjo virov o mestu Ptuju in 
njegovih prebivalcih v obdobju, ki 
ga je preučeval, saj so ti viri tako 
skromni, da arhivisti pravzaprav 
sploh ne razumejo, kaj se je zgo-
dilo pred dvema, tremi stoletji, da 
je toliko gradiva o v tistem času 
zelo pomembnem in zgodovin-
sko bogatem mestu Ptuju, izgini-
lo ... Ko je Zadravec pripravljal ob 
neki priložnosti seznam virov , ki 
govorijo o Ptuju v 16. stoletju, je 
v vseh slovenskih arhivih našel 57 
virov. Če nekoliko karikiramo – to-
liko virov je v tistem času na Ptuju 
nastalo v enem dnevu! Pa so se iz-
gubili ... A Zadravec ni vrgel puške 
v koruzo, pa čeprav je bilo iskanje 
imen ptujskih meščanov iz tistega 
časa naporno delo.

Kot zaključek obdobja popisa 
meščanov je izbral letnico 1684, 
ko je mesto v nizu katastrof v 17. 
stoletju (po dveh kugah) opusto-
šil velik požar. Zakaj kot mejnik 
leto 1684? Razlog ni požar, pač 
pa njegove posledice: po tem 
požaru je namreč mestna uprava 
uvedla vpisno knjigo meščanov, 
cerkvene oblasti pa so na novo 
začele pisati matično knjigo (s 
seznamom rojstev, krstov, porok, 
smrti). In ker sta oba ta vira ohra-
njena, ni bilo posebne potrebe 
popisovati meščane tudi po letu 
požara ...

Poslej se torej v raznih člankih 
ne bo ponavljalo deset enih in 
istih imen ptujskih obrtnikov, saj 
je v svojem »biografskem priroč-
niku« Zadravec zapisal 1360 imen. 
Morda tudi vaših prednikov? Bo 

Foto: Črtomir Goznik

Dr. Dejan Zadravec (na desni) je skupaj z dr. Andrejem Hozjanom, profesorjem na mariborski fi lozofski 
fakulteti, predstavil svojo knjigo Ptujski meščani do uničujočega požara leta 1684.

Ptuj � V Zgodovinskem arhivu popisali najstarejše meščane

Kdo je živel v mestu pred letom 1684?
V Zgodovinskem arhivu na Ptuju (v nadaljevanju: ZAP) so v četrtek, 28. septembra, predstavili svojo najnovejšo pu-
blikacijo, knjigo dr. Dejana Zadravca Ptujski meščani do uničujočega požara leta 1684, 'biografsko-prosopografski 
priročnik', kot pravi strokovni podnaslov knjige.
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Ugodnost velja za nove abonente Komedije sezone 2017/2018. Ugodnosti se ne seštevajo.
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Boris Kobal

Zakaj 'biografski priročnik'?
D. Zadravec: »S pojmom 'priročnik' v podnaslovu svojega 

dela sem želel povedati – čeprav gre za zaključeno delo –, da je 
knjiga strukturirano tako, da je lahko zgodovinarjem v pomoč za 
nadaljnje raziskave ptujskega meščanstva, torej vsebuje podatke, 
na osnovi katerih je možno nadaljnje raziskovanje.«

treba pogledati v knjigo! Kjer bo-
ste izvedeli tudi, kdo je bil Matej 
Steiner, čigar grb krasi hišo v Mur-
kovi ulici 2. Pa kateri strup je bil 
usoden za ženo ptujskega trgov-
ca Oktavija Bonicellija. In koliko 

meščanov je preživelo uničujoč 
požar leta 1684. Ali pa tudi, kako 
se je končal čarovniški proces 
proti ženi cenjenega mestnega 
svetnika Petra Khoballa ...



Slovenski prvoligaši si tre-
nutno nabirajo moči na mini 
pripravah, saj imajo reprezen-
tančni premor. Ta je verjetno 
najbolj dobrodošel za Mari-
borčane, ki zaradi nastopanja 
v Ligi prvakov igrajo v izjemno 
napornem ritmu. Med tistimi, 
ki jim je premor pripel še kako 
prav, so tudi Kidričani. 

Ti so nazadnje izgubili v Kr-
škem, trener Slobodan Grubor 
je bil po tekmi precej slabe vo-
lje: »Bil sem zelo jezen, saj tek-
me nismo začeli tako, kot smo 
se dogovorili - pripravljali smo 
se povsem drugače. Slab pri-
stop nas je stal treh točk. Pred 
tekmo smo sicer imeli nekaj 
manjših težav z zdravjem; tako 
se je slabo počutil Mesec, Ko-
vačič je imel težave s prstom, 
pred tekmo smo ostali še brez 
Jurčevića … A to ni izgovor za 
slabo igro, saj imamo v kadru 
več kot 20 igralcev, ki morajo 
v vsakem trenutku prevzeti 

svoj del odgovornosti. A tokrat 
temu ni bilo tako.«

Še več želje po zmagi
V prvih 10. krogih so Kidri-

čani z dvema zmagama in po 
štirimi remiji in porazi zbrali 10 
točk. To je glede na precej osla-
bljen igralski kader v primerja-
vi z lansko sezono (manjkajo 
Bizjak, Kramer, Kocić, Turkalj, 
Zeba, Damiš) soliden dosežek, 
edino tekmo v rubriko »spodr-
sljaji« bi lahko uvrstili domači 
remi z Ankarančani. Podoba 
na lestvici bi bila za Aluminij 
povsem drugačna, če bi npr. 
v Krškem zmagali ali vsaj remi-
zirali ... »Samo na dveh sreča-
njih doslej smo bili slabi, proti 
Olimpiji in sedaj proti Krškemu. 
V vseh drugih tekmah smo bili 
vsaj enakovredni tekmec, če 
pa pogledam podrobneje, po-
tem moram omeniti tekmo v 
Gorici, ko smo bili veliko boljši, 

pa smo jo izgubili v zadnji se-
kundi, proti Rudarju smo bili 
boljši, predvsem v prvem pol-

času, pa smo samo remizirali, 
proti Ankaranu bi seveda mo-
rali zmagati, tudi Mariboru bi 
lahko odvzeli vsaj točko … Kar 
nekaj točk smo torej izgubili na 
nesrečen ali nespreten način. 
Vse te tekme bi lahko ali bi mo-
rali odločiti v svojo korist z več 
želje po zmagi. Imamo borbe-
nost, moramo pa jo nadgradi-

Ilirija 1911 – Drava Ptuj 
2:3 (0:1)

STRELCI: 0:1 Čeh (43., z 11 
m), 0:2 Cuff aro (48.), 0:3 Čeh  
(73.), 1:3 Tiganj (86.), 2:3 Nukić 
(93.).

DRAVA PTUJ: Domjan, Flis, 
Vezjak, Lonzarić, Kolar (od 46. 
Cuff aro), Šporn, Petek, Šala-
mun (od 74. Panikvar), Čeh, 
Marcius (od 60. Džafi ć), Škol-
nik. Trener: Simon Sešlar.

Nogometaši Drave so v sre-
do v Ljubljani odigrali zaostalo 
srečanje 7. kroga (prestavlje-
no je bilo zaradi razmočenega 
igrišča). Bili so uspešni, s tremi 
novimi točkami so se zavihteli 
tik pod vrh lestvice in so sedaj 
prvi zasledovalci vodilne Mure.

»Drugo mesto se lepo sliši, a 
doslej nismo odigrali še niti tre-
tjine sezone, tako da nas čaka 
še dolga pot. Je pa seveda do-
bro za samozavest fantov, da 
nabirajo točke in da vidijo, da 
lahko ob pravem pristopu uže-
nejo praktično vsakega tekme-
ca v ligi. Istočasno je to dobra 

vzpodbuda za še bolj zavzeto 
treniranje, s katerim seveda 
želimo ostati v vrhu,« je dejal 
trener Drave Simon Sešlar. 

Začetek tekme na stadionu 
Ilirije ni bil povsem v skladu z 
željami gostov iz Ptuja, saj so 
se kar nekaj časa »lovili«. Do-
mačini so bili dokaj nevarni pre-
ko udarne trojke Enes Rujović-
-Erwin Tiganj-Mustafa Nukić, 

a ptujske obrambe vendarle 
niso uspeli prebiti. Proti koncu 
prvega dela so modri postajali 
nevarnejši, s tem je prišlo tudi 
vodstvo. Marko Marcius je v 
43. minuti streljal proti golu 
Matea Barukčića, eden izmed 
obrambnih igralcev Ilirije jo 
žogo zaustavil z roko in sodnik 
Nejc Kajtazovič je pokazal na 
11-metrovko – uspešen realiza-
tor je bil Nastja Čeh – 0:1. 

Ob polčasu je Sešlar name-
sto Andraža Kolarja v igro po-
slal Ignacia Nahuela Cuff ara, 
21-letnik z italijanskim potnim 
listom je zablestel že ob pr-
vem pravem stiku z žogo: lepo 
je stekel za podajo v prazen 
prostor in se znašel iz oči v 
oči z domačim vratarjem ter 
ga tudi premagal – 0:2. Doma-
či trener je poskušal s tremi 
menjavami prekiniti prevla-
do gostov, a mu to ni uspelo. 
Ptujčani so še naprej igrali 
dobro, lepo so kombinirali in 
si ustvarjali priložnosti. V 73. 
minuti je kapetan Nastja Čeh 
odlično izvedel prosti strel, 
streljal je v golmanov kot in 

povišal na 0:3. Srečanje je bilo 
odločeno, igralci v modrem pa 
so bili še naprej podjetnejši. 
Tako se je Čeh še enkrat zna-
šel v odlični priložnosti v 85. 
minuti, a je ni uspel zaključiti z 
zadetkom, iz nasprotnega na-
pada pa je zadel mladi Erwin 
Tiganj (sin Senada Tignja, 
nekdanjega reprezentanta in 
tudi člana prvoligaške Drave). 
Povsem ob koncu srečanja so 

domačini zadeli še enkrat in 
povsem ublažili poraz – 2:3. 

»Drugi polčas je bil z naše 
strani skoraj v celoti odličen, 
morda je bilo to celo naših naj-
boljših 40 minut v letošnji se-
zoni. V zadnjih petih minutah 
je sicer zmanjkalo nekaj zbra-
nosti, a to ne more pokvariti 
odličnega vtisa,« je bil po tek-
mi zadovoljen Simon Sešlar. 

V soboto čaka dravaše po 

dveh zmagah v gosteh (Roga-
ška, Ilirija) zahtevna domača 
preizkušnja, v goste prihaja 
novomeška Krka. 

Mini olimpijada
Najlepši športni dogodek 
za otroke

Strani 15
Ribolov
Na DP premoč ekip iz 
Podravja

Strani 15

Tenis
Tamara do 12. turnirske 
zmage, prve letos

Strani 12
Rokomet
Čas za polno trdnjavo 
Hard Ek

Strani 12

Rokomet
Filip Jerenec s Ptuja v 
Maribor

Stran 13
Namizni tenis
Za začetek sezone nekaj 
stopničk

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Niko 
Šoštarič, Simeon Gönc, Janko Bez-
jak, Milan Zupanc, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Vesna 
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2. SNL
ZAOSTALI TEKMI: Ilirija 1911 

– Drava Ptuj 2:3 (0:1), Zarica 
Kranj – Nafta 1:4 (1:2).
1. MURA 9 7 2 0 25:5 23
2. DRAVA PTUJ 9 7 1 1 23:13 22
3. K. RADOMLJE 9 6 2 1 21:13 20
4. JADRAN DEKANI 9 5 4 0 16:8 19
5. BREŽICE ČATEŽ 9 5 2 2 12:10 17
6. TABOR SEŽANA 9 4 4 1 13:11 16
7. NAFTA 1903 9 4 2 3 13:10 14
8. ILIRIJA 1911 9 4 1 4 21:17 13
9. KRKA 9 3 2 4 11:14 11
10. AŠK BRAVO 8 3 0 5 9:11 9
11. ZARICA KRANJ 9 2 2 5 10:14 8
12. FUŽ. RAVNE 9 2 1 6 11:21 7
13. FARM.VERŽEJ 9 1 3 5 5:16 6
14. BRDA 9 1 2 6 6:17 5
15. ROLTEK DOB 8 1 1 6 9:12 4
16. ROGAŠKA 9 1 1 7 9:22 4

Foto: Črtomir Goznik

Morda celo najboljšo predstavo dosedanjega dela sezone so Kidri-
čani prikazali proti Mariboru, a vseeno izgubili 2:3. 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave nadaljujejo z uspešnim nabiranjem točk v 2. ligi; pred njimi je le ekipa Mure. 

Nogomet � 2. SNL

Najboljših 40 minut doslej

2. SNL, 10. krog:  Drava 
Ptuj – Krka , sobota, 
7. 10., ob 15.30 na 
Mestnem stadionu

Nogomet � 1. liga

Manjkajo vsaj tri točke
ti - na tem detajlu moramo še 
več delati. Ko nam bo to uspe-
lo, bodo prišle tudi točke,« je 
optimističen Grubor.

V tekmo s »čistimi 
glavami«

Med tistimi igralci, od kate-
rih so navijači pričakovali več 
od doslej prikazanega, je za-
gotovo Žiga Škofl ek. Gre za 
enega od udarnih adutov Alu-
minija, zato njegov večji uči-
nek vsekakor manjka. Kako ga 
vrniti v staro formo? »Ne vem 
točno, kar se dogaja v njegovi 
podzavesti. Na treningih dela 
fenomenalno, pa ne samo on 
– vsi! A trening je eno, tekme 
pa so nekaj drugega. V tekmo 
je treba iti s 'čisto glavo', vse 
težave je potrebno vsaj za 90 
minut odmisliti. Gre za relativ-
no mlade igralce, ki jim lahko 
kakšne malenkosti zmotijo pri 
tem, trenerji jim pri tem po-
skušamo pomagati,« je dejal 
Grubor. 

V obrambni vrsti sedaj igrata 
dva igralca, ki sta lani poma-
gala pri kreiranju igre, Sanin 
Muminović in Matic Vrbanec. 
Trener Aluminija je o tem dejal: 

»Ne bi rekel, da imamo zara-
di tega pomanjkanje v zvezni 
vrsti: o tem pričajo številne 
priložnosti, ki si jih ustvarimo 
na vsaki tekmi. Naš problem 
je doseganje zadetkov, v krei-
ranju igre imamo dovolj širine. 
Smo pa z omenjenima igral-
cema kar uspešno stabilizirali 
obrambo, tako da je bil osnov-
ni namen dosežen.«

»Slovenska liga še 
zdaleč ni lahka«

Za novince vemo, da po-
trebujejo čas za prilagoditev. 
Kako vidite situacijo z njimi? 
»Vidi se, da proces prilagaja-
nja še teče, fantom sploh ni 
lahko. Slovenska ligi še zdaleč 
ni lahka; morda jo nekateri 
zunanji opazovalci celo pod-
cenjujejo, a je za igranje zelo 
zahtevna. Igralci morajo biti na 
vsaki tekmo 100 % pripravljeni 
in ko dobijo priložnost, jo mo-
rajo kar najbolje izkoristiti – to 
je edini recept. V Krškem sta 
tako priložnost dobila Čagalj 
in Lukanc, morda jo bo na na-
slednji nekdo drug,« je zaključil 
Slobodan Grubor. 



V torkovi številki smo že 
poročali o uvrstitvi Tamare Zi-
danšek (203.) v fi nale 25.000 
dolarjev vrednega ITF-turnirja 
v Italiji, ki je bil odigran na pe-
ščeni podlagi. Zaradi naliva je 
bil fi nalni obračun v nedeljo 
prekinjen, 19-letna članica TK 
Terme Ptuj pa je delo v pone-
deljkovem nadaljevanju opra-
vila z odliko.

Tamara je največji del dela 

na turnirju v Santa Margherita 
di Pula na Sardiniji opravila v 
polfi nalu, ko je ugnala 1. nosil-
ko turnirja, Mariborčanko Po-
lono Hercog (129.). V več kot 
dve uri in pol trajajočem dvo-
boju je bila odlična v zaključku, 
ko je vodstvo Hercogove 4:6, 
1:4 obrnila v svoj prid in slavila 
4:6, 6:4, 6:3. 

Po odmevni zmagi pa s tre-
nerjem Marjanom Čukom nista 
ostala evforična, ampak sta hi-
tro skovala taktiko za zaključni 
obračun turnirja, v katerem 
je Tamari na nasprotni strani 
mreže stala Tereza Mrdeža 
(218.). S 26-letno Hrvatico iz 
Pulja ima Tamara že dlje časa 
dobre odnose (na turnirju na 
Bolu sta skupaj igrali dvojice), 

tako da je bil dvoboj s tega vidi-
ka psihološko zahteven. Boljše 
je dvoboj začela izkušenejša 
Hrvatica, ki je povedla 2:5 in je 
tako že servirala za uvodni niz. 
A priložnosti ni dočakala, saj je 
Tamara v obeh primerih (2:5, 
4:5) izvedla break in izenačila 
na 5:5. Tokrat je Mrdeža odvze-
la servis Zidanškovi in še tretjič 
servirala za zmago (5:6), a tudi 
v tem primeru ni bila uspešna 
in niz se je končal v podaljšani 
igri. V tej je Tamara hitro pove-
dla 6:2 in nato zaključila niz s 
7:4. V 2. nizu je bilo manj brea-
kov, tokrat pa je Tamara pove-
dla (3:1). Mrdeža se ni predala, 
izenačila je na 4:4, pri tem izidu 
pa je bil dvoboj zaradi dežja 
prekinjen. 

V ponedeljek sta dekleti 
ob 15.00 znova stopili na igri-
šče, dvomov o zmagovalki pa 
je bilo hitro konec. Tamari je 
uspel break za vodstvo 6:5, v 
naslednji igri je na svoj servis 
dvoboj zaključila s tretjo izkori-
ščeno zaključno žogico. Konč-
no razmerje točk je bilo 83:76 
v korist Slovenke, Tamara je 
izkoristila 8 break priložnosti 
od 14, Tereza 7 od 12. 

Za 19-letnico iz Slovenskih 
Konjic, ki dela pod vodstvom 
trenerjev Zorana Krajnca in 
Marjana Čuka, je to 12. turnir-
ska zmaga, po številnih majh-

Sončno sredino popoldne 
je bilo idealno za izvedbo 
Medobčinskega tekmovanja 
v jesenskem krosu, ki ga je v 
Vidmu organiziral Zavod za 
šport Ptuj in izvedla OŠ Videm-
-Leskovec. Na startni listi so bili 
303 tekmovalci iz 12 osnovnih 
šol. 

Ti so bili razporejeni v sta-
rostnih skupinah od letnikov 
2007 (5. razred) do 2003 (9. 
razred), tekli pa so na 1000 
metrov dolgi progi. Zmag po 
posameznih starostnih kate-
gorijah so se veselili tekmoval-
ci iz šestih šol, najuspešnejši so 
bili predstavniki OŠ Ljudski vrt, 
saj so dosegli pet posameznih 
zmag.

Rezultati: 
5. razred, dečki: 1. Jakob Fi-

deršek (OŠ Markovci), 2. Žan 
Krušič (OŠ Podlehnik), 3. Aljaž 
Ficjan (OŠ Ljudski vrt);

dekleta: 1. Katarina Simonič 
(OŠ Ljudski vrt), 2. Ema Vidovič 
(OŠ Ljudski vrt), 3. Iris Štum-
berger (OŠ Breg);

6. razred, dečki: 1. Miha Vin-
ko (OŠ Videm), 2. Vito Zagor-
šek Horvat (OŠ Breg), 3. Anej 
Kirbiš (OŠ Ljudski vrt);

dekleta: 1. Maja Kostanjevec 
(OŠ Breg), 2, Pia Klasinc (OŠ 
Ljudski vrt), 3. Lana Curman 
(OŠ Videm);

7. razred, dečki: 1. Jan Čeh 
(OŠ Ljudski vrt), 2. Jaka Glažar 
(OŠ Markovci), 3. Žiga Kokol 
(OŠ Videm);

dekleta: 1. Kimi Kuhar (OŠ 
Gorišnica), 2. Hana Berlak (OŠ 
Juršinci), 3. Noelle Vilčnik (OŠ 
Markovci);

8. razred, dečki: 1. Klemen 
Mlakar (OŠ Ljudski vrt), 2. Nejc 
Jakomini (OŠ Markovci), 3. 
Aljaž Režek (OŠ Žetale);

dekleta: 1. Ela Šemrl (OŠ 
Ljudski vrt), 2. Sara Šeruga (OŠ 
Breg), 3. Nuša Štumberger (OŠ 
Cirkulane-Zavrč);

9. razred, dečki: 1. Timotej 
Jelen (OŠ Podlehnik), 2. Tai 
Kmetec (OŠ Ljudski vrt), 3. Pe-
ter Kmetec (OŠ Ljudski vrt) in 
Roland Elezaj (OŠ Gorišnica);

dekleta: 1. Ana Štolekar (OŠ 
Ljudski vrt), 2. Pia Kramberger 
(OŠ Ljudski vrt), 3. Maša Kova-
čič (OŠ Ljudski vrt).

Kros je bil dobro organiziran 
in je imel poudarek na sodelo-
vanju in ne na tekmovalnosti. 
V Vidmu je bil posvečen tednu 
otroka.
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Turnirske zmage Tamare Zidanšek (12):
2014: Velenje (10.000 dolarjev);
2015: Banjaluka (BiH), Telavi (Gruzija, 2 krat), Arad (Romu-

nija, vsi 10.000), Dobrich (Bolgarija, 25.000);
2016: Hammamet (Tunizija, 10.000), Gyor, Hodmezovasar-

hely (Madžarska), Santiago (Čile), Pune (Indija, vsi 25.000);
2017: Santa Margherita di Pula (25.000)

Tenis � Mednarodni ITF-turnir

Tamara do 12. turnirske 
zmage, prve letošnje

ITF-turnir, Santa 
Margherita di Pula (25.000 
dolarjev):

1. krog: Zidanšek (4.) – Paula 
Ormaechea (Argentina) 6:4, 
6:1;

2. krog: Zidanšek (4.) – Ana-
stasia Grymalska (Italija) 6:4, 
6:4;

četrtfi nale: Zidanšek (4.) – 
Dejana Radanović (Srbija, 7.) 
6:1, 1:0 – predaja

polfi nale: Zidanšek (4.) – Po-
lona Hercog (1.) 4:6, 6:4, 6:3;

fi nale: Zidanšek (4.) – Tereza 
Mrdeža (Hrvaška, 5.) 7:6(4), 
7:5.

Atletika � Jesenski kros OŠ

Teklo več kot 300 mladih

Ormoški rokometaši so na tekmi 4. kroga v Ljubljani razočarali 
s svojo igro in proti Slovanu doživeli zasluženi poraz, ki je bil nji-
hov prvi prvenstveni v tej sezoni.

»Že po tradiciji je tako, da ko igramo slabo, igra slabo celotna 
ekipa. Temu v Ormožu pravimo 'ekipni samomor' in to se nam 
je zgodilo na Kodeljevem, kjer nas je Slovan v zadnjih dvajsetih 
minutah povsem nadigral in pretekel. Medtem ko je bilo vračanje 
v obrambo proti Trimu eden izmed naših boljših elementov igre, 
tokrat v Ljubljani ni bilo tako. Kot najboljša obramba lige po treh 
odigranih krogih si ne bi smeli privoščiti kar 32 prejetih zadetkov. 
Od tega jih je tekmec skoraj polovico dosegel na 'lahek način' in 
ne na postavljeno obrambo. Glavni vzrok poraza so bili zgrešeni 
streli iz lepih pozicij. Bilo jih je kar sedem. Do odmora smo tako 
naredili pet tehničnih napak (napačni podaji, prestopa, prebija-
nje). Skupaj dvanajst napak v 1. polčasu! Liga je premočna, da bi 
si lahko privoščil tako veliko število napak in upali na uspeh. V za-
ključku tekme se nam je tudi poznala in zmanjkala ena rotacija v 
igri zaradi izostanka poškodovanega Roka Žurana. Verjamem, da 
smo se iz tega poraza nekaj naučili in da bomo te napake odpra-
vili že na prihodnji tekmi proti Kopru,« je glavne vzroke poraza na 
Kodeljevem (32:24) opisal trener Saša Prapotnik.

Ekipa je v tem tednu imela kar nekaj težav s treniranjem, saj 
so bolezni okrnile ormoško ekipo, ob tem je po posebnem pro-
gramu treniral Rok Žuran. Ali bo ormoški ostrostrelec v kadru za 
sobotno tekmo proti Kopru, bo več znano po zadnjem petkovem 
treningu. 

Vujović – Prapotnik
Derbi 5. kroga NLB lige bo odigran v Ormožu. Na Hard Ek pri-

haja vodilni Koper. Priložnost za vodilno mesto v ligi so s pora-
zom v Ljubljani zamudili Ormožani. »Mogoče je bolje tako. Lažje 
je napadati kot braniti. Sicer pa je sedaj na prvem mestu Koper, 
ekipa, ki je bila tudi pred prvenstvom glavni favorit za prvo mesto 
v predtekmovanju. Gre za odlično ekipo, ki že od mlajših selekcij 
igra skupaj. Tu so še stari mački prvoligaških igrišč Uroš Rapotec 
ter odlična vratarja Jure Vran in Blaž Vončina. Širina igralskega 
kadra je največja moč te koprske zasedbe. Do potankosti bomo 
morali izpolniti vse zadane naloge, če bomo želeli konkurirati na-
sprotniku. V imenu ekipe obljubim, da bomo dali vse od sebe in 
verjamem v dober konec,« je zaključil trener Prapotnik.

Tekme Jeruzalema in Kopra so bile v zadnjih časih, predvsem v 
Ormožu, odigrane »na nož« in tudi tokrat najbrž ne bo nič druga-
če. Prvič na Hard Ek prihaja tudi selektor slovenske reprezentan-
ce Veselin Vujović. V ormoškem klubu so si enotni, da je skrajni 
čas za polno trdnjavo Hard Ek. Ne zaradi nasprotnika in selektor-
ja, ampak v prvi vrsti zaradi domačih in doma vzgojenih fantov, 
kot so Jaša Rajšp, Matic Šulek, Tilen Kosi, Miha Kavčič, Dominik 
Ozmec, Timon Grabovac, Boštjan Žižek Cvetko, Tinček Hebar, 
Luka Voljč, Žak Ciglar, Matej Niedorfer, Anže Šoštarič ... Fantje 
si to zaslužijo. Tekma, kjer se bosta pomerila članski (Vujović) in 
mladinski (Prapotnik) selektor Slovenije je na sporedu v soboto, 
7. oktobra, ob 19.00.

Rokomet � NLB liga, 4. krog

Čas za polno trdnjavo 
Hard Ek

Tereza Mrdeža in Tamara Zidanšek – prijateljici in fi nalistki turnirja na jugu Sardinije. 

Foto: Črtomir Goznik

Jesenskega krosa v Vidmu se je udeležilo več kot 300 osnovnošolcev.

nih poškodbah pa šele prva 
letos! 

Tudi v tem tednu je Tamara 
nastopala na istem prizorišču, 
a je izgubila že v uvodnem kro-

gu; s 3:6, 6:1, 3:6 jo je ugnala 
Argentinka Paula Ormaechea 
(na prejšnjem turnirju jo je izlo-
čila v 1. krogu).

Foto: Črtomir Goznik

Najboljša trojica pri učenkah 6. razreda: Pia Klasinc, Maja Kosta-
njevec in Lara Curman.



Rokometaši mariborskega 
Branika so po odhodih Luke 
Žvižeja v Nemčijo in Aleksan-
dra Špendeta na Portugalsko 
v svoje vrste zvabili Filipa Je-
renca. Dosedanji igralec Ptuja, 
ki je polovico minule sezone 
preživel v dresu hrvaškega Va-
raždina, bo na mestu levega 
zunanjega skušal dostojno za-

menjati Špendeta, so sporočili 
iz mariborskega kluba.

»Vesel sem, da sem lahko 
prišel v Branik, saj tu lahko 
precej napredujem. Ob trener-
ju Marku Šibili in razmerah za 
delo imam vse možnosti, da 
se igralsko razvijem,« je dejal 
22-letni Jerenec.

V nedeljo, 1. oktobra, je v 
Mengšu potekala 6. VN občine 
Mengeš, kjer so nastopile vse 
selekcije ptujskih kolesarjev. 
Dirka je štela za Pokal Sloveni-
je, z njo pa se je za vse selekcije 
dečkov končala sezona 2017. 
Tudi ob koncu sezone so mladi 
Ptujčani dokazali, da je forma 
dobra ter da ostajajo v stiku z 
najboljšimi.

Pri starejših mladincih je bila 
dirka za KK Perutnina Ptuj še 
posebej pomembna, saj so z 
Markom Hozjanom lovili sto-
pničke v skupnem seštevku 
Pokala Slovenije. Ob pomoči 
klubskih kolegov je v tej ka-
tegoriji Marko Hozjan osvojil 
odlično 3. mesto, tako stopil 
na stopničke, ki mu pred za-
dnjo letošnjo dirke še dajejo 
realne možnosti za skok na 
zmagovalni oder v skupnem 
seštevku Pokala Slovenije. Kot 
že ničkolikokrat letos je tudi 
tokrat Marko spet odlično od-
peljal dirko, ki se je končala s 
kratkim, a strmim vzponom. 
Vidi se, da še vedno drži odlič-
no formo iz svetovnega pr-

venstva. Mladi Ptujčan je tako 
dokazal, da je bil tudi v Bergnu 

vrhunsko pripravljen, ampak 
tisti dan res ni imel sreče. Kljub 

temu pa veseli spoznanje, da 
je to pustil za seboj in niza 
odlične rezultate na domačih 
pomembnih dirkah. 

Med mlajšimi mladinci je iz-
med ptujskih kolesarjev na 24 
km dolgi progi, ki se je končala 
v vzponom na Mengeško kočo, 
največ pokazal Gašper Pušnik, 
ki je dirko končal kot osmi. 
Kategorije dečkov vzpona na 
Mengeško kočo niso imele, v 
kategoriji dečkov A pa je s kro-
žno kriterijsko dirko, dolgo 18 
km, izmed kolesarjev PP najbo-
lje opravil Andrej Majnik, ki je 
bil 6., deseterico je zaključil Vid 
Jeromel, mesto za njim pa se 
je zvrstil še Žan Žnidar. Tudi pri 
dečkih B so blizu vrha končali 
trije Ptujčani, in sicer so se zvr-
stili drug za drugim. Žan Han-
žel je bil 7., Primož Kirbiš 8. in 
Lovro Valenko 9. Pri dečkih C 
je bil Jure Majnik 5., pri dekli-
cah C pa Hana Jeromel 4. 

Z dirko v Mengšu se je tako 
za vse kategorije dečkov sezo-
na 2017 končala, mlajše in sta-
rejše mladince v nedeljo čaka 
še tradicionalna zaključna ko-
lesarka prireditev VN Avtomoj-
ster. Gre za že 16. zaključno ko-
lesarko prireditev, ki bo pote-
kala v Podsmreki pri Ljubljani. 

Drava 1. – Ruše 2. 3:5 
(2940:2946)

DRAVA 1: Elvis Slaček 479, 
Robi Golob 507, Janez Podgor-
nik 489, Dušan Murko 215 (60), 
Boris Premzl 539, Milan Čeh 
509, Janez Čuš 202 (60)

Prepolje – Drava 1 3:5 
(3065:3068)

DRAVA 1: Dušan Murko 507, 
Boris Premzl 533, Janez Čuš 
512, Elvis Slaček 480, Milan Čeh 
504, Robi Golob 532

V športu velikokrat odločajo 

V soboto in nedeljo je v pre-
stolnici potekalo Odprto pr-
venstvo Ljubljane v namiznem 
tenisu – 27. Kajuhov turnir. Na 
njem je skupno v vseh kate-
gorijah nastopilo več kot 200 
igralcev in igralk. Turnir velja 
za nekakšen neuraden zače-
tek sezone.

Svoje znanje so predsta-
vljali tudi igralci iz NTK Ptuj 
in NTK Kidričevo ter nekate-
ri, ki iz tega območja igrajo 
za druge klube. Nekateri so 
stopili tudi na stopničke. Na 
najvišjo sta v kategoriji mlaj-
ših kadetinj ekipno (8 ekip) 
stopili Lara Belaj (Kema) in 
Kiara Šegula (tujina). Maja 
Belaj (Kidričevo) je skupaj s 
Kim Kastelic (Krka) zasedla 
3. do 4. meto. V isti starostni 
kategoriji sta med posame-
znicami Kiara in Lara zasedli 
3. do 4. mesto, obe sta izgu-
bili v polfinalu.

Med kadeti je Nino Šegula 
(KEMA) tako v ekipni kot posa-
mični konkurenci zasedel 5. do 
8. mesto.

Med mladinkami sta Katja 
Krajnc in Daniela Tomanič But-
kovska (Ptuj) ekipno tekmova-
nje (9 ekip) končali v polfi nalu 
in tako zasedli 3. do 4. mesto. 
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Rokomet

Filip Jerenec s Ptuja 
v Maribor

Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Marko Hozjan 3. v Mengšu

Kegljanje � KK Drava Ptuj

Za 6 kegljev izgubili, za 3 zmagali

Namizni tenis � OP Ljubljane - 27. Kajuhov turnir

Za začetek sezone nekaj stopničk

Najboljšo predstavo 4. kroga 
so pokazali igralci VGP Drava, 
ki so skupaj podrli zavidljivih 
2889 kegljev. Ob njih so soli-
dne rezultate dosegle še ekipe 
SKEI Ptuj, Spirala in Gostišče Ir-
šič. To je tudi četverica, ki tvori 
vrh lestvice. Tik za njimi pa so 
nekoliko presenetljivo dekleta 
iz ekipe Tiskarna Ekart. Tokrat 
so v lokalnem obračunu visoko 
ugnale talumovce. Bravo!

Med posamezniki sta izsto-
pala igralca ekipe VGP Drava 
Branko Kelenc in Jože Vaupo-
tič, med najboljšo peterico pa 
je še tretji predstavnik iste eki-
pe, Peter Vesenjak. 

REZULTATI 4. KROGA: Ra-
dio-Tednik Ptuj – Had mont 6:2, 
Gostišče Iršič – Bovling center 

Ptuj 5:3, Restavracija Pan – Spi-
rala 1:7, VGP Drava – Perutnina 
Ptuj 8:0, Elektro Maribor – 
SKEI Ptuj 1:7, Talum – Tiskarna 
Ekart 2:6. Prosta je ekipa Sau-
bermacher Slovenija. Tekma 
Center poslovanja – Tames je 
bila prestavljena.
1. GOSTIŠČE IRŠIČ 4 2638 24
2. SKEI PTUJ 4 2697 24
3. VGP DRAVA 4 2889 23
4. SPIRALA 4 2750 22
5. TISKARNA EKART 4 2323 19
6. RADIO TEDNIK PTUJ 4 2428 18
7. RESTAVRACIJA PAN 4 2314 16
8. BOWLING CENTER  4 2374 16
9. TAMES 3 - 14
10. SAUBERMACHER 3 - 12
11. TALUM 3 2090 12
12. PERUTNINA PTUJ 4 2159 6
13. ELEKTRO MARIBOR 3 2564 6
14. CEN. POSLOVANJA 3 - 2
15. HAD MONT 3 1917 2

PARI 5. KROGA, ponedeljek, 
9. 10., ob 19.00: SKEI Ptuj – Ta-
lum, Perutnina Ptuj – Elektro 
Maribor, Bovling center Ptuj 
– Restavracija Pan, Sauberma-
cher Slovenija – Radio Tednik 
Ptuj; torek, 10. 10., ob 19.00: 
VGP Drava – Tames, Spirala – 
Center poslovanja, Had mont – 
Gostišče Iršič. Prosta bo ekipa 
Tiskarna Ekart.

Bowling � Podjetniška liga

Štiri ekipe izstopale

Marko Hozjan (KK Perutnina Ptuj)

Katja Krajnc (NTK Ptuj) je med mladinkami osvojila končno 2. mesto.

malenkosti in ravno te so na 
dveh tekmah odločale tudi v 
kegljanju, saj je Drava eno tek-
mo za malenkost izgubila, spet 
drugo pa na tak način dobila. 

Na domačem kegljišču Deta 
centra so si Ptujčani privoščili 
spodrsljaj, saj so izgubili s sila 
povprečno ekipo Ruš. Ta je po 

izenačenem rezultatu po po-
sameznih zmagah dve dodatni 
točki za končnih izid 3:5 dobila 
zato, ker je v skupnem seštev-
ku podrla šest kegljev več od 
domačinov. Igra številk se je 
Dravi obrnila v njeno korist na 
gostujoči tekmi s Prepoljami, saj 
so Slaček, Čeh in Golob osvojili 
posamezne točke, dve so za 
zmago 5:3 dobili potem, ko so 
v skupnem seštevku podrli tri 
keglje več od domačinov.

Ekipa Ptuj-Savinja, v kateri sta 
bili Nika Belaj in Manuela Be-
zovnik, je bila 5. do 8. Med po-
sameznicami (19 tekmovalk) je 
bila najboljša Katja Krajnc, ki 

se je prebila do fi nala, tam jo 
je ustavila Tjaša Novak (Kajuh 
Slovan). Daniela je osvojila 5. 
do 8. mesto.

Najboljši posamezniki 4. 
kroga: 1. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 768, 2. Jože Vaupotič 
(VGP Drava) 751, 3. Tadej Star-
čič (Spirala) 727, 4. Miran Ha-
ladeja (SKEI Ptuj) 721, 5. Peter 
Vesenjak (VGP Drava) 711, 6. 
Franc Šuen (SKEI Ptuj) 695, 7. 
Boštjan Kostanjevec (Perutni-
na Ptuj) 688, 8. Darko Bezen-
šek (Gostišče Iršič) 687, 9. Jože 
Javornik (Gostišče Iršič) 685, 
10. Romana Čuček (Bowling 
center Ptuj) in Gregor Miložič 
(Spirala) oba 682.

Foto: Črtomir Goznik

Filip Jerenec



je v kategoriji do 66 kg z eno 
zmago in dvema porazoma 
tokrat zasedel 5. mesto. Tilen 
Arnuš Rokavec je tekmovanje 
v kategoriji do 55 kg končal v 
predtekmovanju, potem ko je 

izgubil uvodno borbo in prvo 
borbo v repasažu. Na Pokalu 
Oplotnice je mlade tekmovalce 
Judo kluba Drava Ptuj vodil 
trener Vlado Čuš.

Ekipa Brodarskega društva 
Ranca Ptuj je v sodelovanju z 
Jadralno zvezo Slovenije v so-
boto in nedeljo na ptujskem je-
zeru izvedla tekmovanje Jadro 
Rance 2017. Petnajsta izved-
ba je prinesla šest plovov, na 
katerih je v razredu Optimist 
tekmovalo 12 mladih jadralcev 
iz štirih slovenskih klubov in 
društev.

Absolutno se je na tekmova-
nju najbolje znašel član BD Ran-
ca Ptuj Svit Pivec, saj je dobil 
pet od šestih plovov. „Zmage 
sem vesel, saj sem kljub spre-
menljivemu vetru – pihal je 

jugo in jugozahodnik – dobro 
jadral. Ob pihanju južnega in 
jugozahodnega vetra ves čas,“ 
je dejal zmagovalec, ki trenira 
pod vodstvom Uroša Kraševca 
in njegovega pomočnika Vida 
Laha, ki na Ptuju ustvarjata nov 
val tekmovalcev.

Uspeh domačega društva 
so dopolnili Dominik Fajt, Jaka 
Solina-Petrovič, Tevž Vargič in 
Urban Toš, ki so se zvrstili od 2. 
do 5. mesta. V 15 letih tekmo-
vanja se je prvič zgodilo, da je v 
razredu Optimist zmagal ptuj-
ski jadralec.

Predstavniki mladega slov-
enskega judoističnega vala 
so se minulo soboto zbrali na 
Pokalu Oplotnice. Nastopilo je 
tudi šest nadarjenih judoistov 
JK Drava, ki so domov odnesli 
tudi nekaj medalj.

Na tatamijih so se vsi 
odlikovali z izjemno borbeno-
stjo in so v močni konkurenci 
vseh najboljših slovenskih ju-
doistov v tej starostni kategori-
ji dosegli dobre rezultate. Ana 
Vidovič je osvojila 2. mesto pri 
starejših deklicah do 40 kg z 
dvema gladkima zmagama, v 
fi nalu pa je zaradi težav z želod-
cem borbo izpustila. Prav tako 
druga je bila pri starejših dek-
licah v kategoriji do 63 kg Taja 
Potočnik. Lana Strelec je nas-
topila v kategoriji do 36 kg in je 
z izjemno borbenostjo namuči-
la vse tri tekmice. Pri fantih je 

Aljaž Ajdič v kategoriji do 55 
kg uvodno borbo po gladkem 
vodstvu izgubil, v nadaljevanju 
pa je z veliko znanja z dvema 
zanesljivima zmagama osvo-
jil 3. mesto. Andi Karameta 
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Na tekmovanju v Oplot-
nici so nastopali tudi mla-
di judoisti JK Gorišnica in 
dosegli naslednje rezul-
tate:

konkurenca U-10: 
–24 kg: 1. Gašper Hrga
–34 kg: 1. David Kelc
–34 kg: 3. Ambrož 

Janžekovič
–38 kg: 3. Anej Emeršič
konkurenca U-12:
–33 kg: 1. Lara Bezjak
–30 kg: 2. Nika Murk 
+55 kg: 3. Domen Bez-

jak

Foto: DB

Najboljši mladi „optimisti“ na 15. Jadru Rance

Mladi ptujski judoisti s trenerjem Vladom Čušem

Jadranje � Jadro Rance 2017

Pivec dobil pet od 
šestih plovov

Judo � Pokal Oplotnice

Skupaj deset uvrstitev na oder za zmagovalce

Nogomet � 2. SNL
PARI 10. KROGA: SOBOTA OB 15.30: Drava Ptuj – Krka, Ro-

gaška – Nafta 1903, Fužinar Ravne Systems – Brda, Kalcer 
Radomlje – Brežice Treme Čatež, Ilirija 1911 – Farmtech Veržej; 
NEDELJA OB 14.00: Zarica Kranj – Jadran Dekani, OB 15.30: 
Cherrybox 24 Tabor Sežana – AŠK Bravo, Mura – Roltek Dob.

3. SNL SEVER
PARI 8. KROGA: SOBOTA OB 15.30: Dravograd Avto Grubel-

nik – Videm, Šmarje pri Jelšah – Kety EMMI Bistrica, Tehnotim 
Pesnica – Fosilum Šentjur, S. Rojko Dobrovce – Dravinja, Zreče 
– Pohorje, AjDAS Lenart – Mons Claudius, NEDELJA OB 15.30: 
Šampion – Korotan Prevalje. 

SUPERLIGA
PARI 7. KROGA: SOBOTA OB 15.00: Pragersko – Stojnci, Haj-

dina – Podvinci, Markovci – Cirkulane; NEDELJA OB 15.00: Bu-
kovci – Gerečja vas, Apače – Središče ob Dravi.

1. LIGA MNZ PTUJ
PARI 7. KROGA: SOBOTA OB 15.00: Boč Poljčane – Tržec, 

Polskava avtop. Grobelnik – Ormož, Podlehnik – Rogoznica; 
NEDELJA OB 10.30: Skorba – Dornava; OB 15.00: Gorišnica – 
Grajena.

2. LIGA MNZ PTUJ
PARI 6. KROGA: SOBOTA OB 15.00: Zgornja Polskava – Lo-

vrenc, Leskovec – Slovenja vas; NEDELJA OB 10.30: Hajdoše 
– Oplotnica; OB 15.00: Makole Bar Miha – Majšperk Picerija 
Špajza. Prosta je ekipa Zavrča.

VETERANSKE LIGE MNZ PTUJ
VETERANI 35 VZHOD
PARI 6. KROGA: PETEK OB 17.00: Podvinci – Dornava, Mar-

kovci – Gorišnica, Borovci – Podlehnik, Grajena – Tržec.
VETERANI 35 ZAHOD
PARI 6. KROGA: ČETRTEK: Hajdina – Skorba, Lovrenc – Spo-

dnja Polskava; PETEK OB 17.00: Gerečja vas – Leskovec. 
VETERANI 40
PARI 6. KROGA: ČETRTEK: Majšperk – Zgornja Polskava; 

PETEK OB 17.00: Videm – Ormož, Hajdoše veterani – Pohorje 
Oplotnica.

1. SLOVENSKA MLADINSKA LIGA
9. KROG: Aluminij – Mura (SOBOTA OB 13.00).

1. SLOVENSKA KADETSKA LIGA
9. KROG: Aluminij – Mura (SOBOTA OB 11.00).

2. SLOVENSKA MLADINSKA LIGA
10. KROG: Drava Ptuj – Šampion (NEDELJA OB 15.30)

2. SLOVENSKA KADETSKA LIGA
10. KROG: Drava Ptuj – Šampion (NEDELJA OB 13.30)

LIGA U-15 VZHOD
10. KROG: Drava Ptuj – Hajdina Gerečja vas (SOBOTA OB 

13.30), Aluminij – Vipoll Veržej (NEDELJA OB 11.00). 

Rokomet � NLB liga
PARI 5. KROGA: SOBOTA OB 19.00: Jeruzalem Ormož – Koper 

2013, Dobova – LL Grosist Slovan, Maribor Branik – Herz Šmar-
tno; OB 18.00: Krka – Trimo Trebnje; OB 20.00: Urbanscape 
Loka – Riko Ribnica. 

1. B SRL (m)
4. KROG: Drava Ptuj – Slovenj Gradec 2011 (SOBOTA OB 

19.00).

2. SRL (m)
2. KROG: Arcont Radgona – Velika Nedelja (SOBOTA OB 

19.00), Mokerc Ig – Moškanjci Gorišnica (SOBOTA OB 19.30). 

1. SRL (ž)
3. KROG: Krka – ŽRK Ptuj (PETEK OB 18.30). 

Futsal � 2. SFL
2. krog: KMN Miklavž TBS Team24 – FC Hiša daril Ptuj (SOBO-

TA OB 19.00 v Športni dvorani TŠC Maribor), KMN Velike Lašče 
– KMN Tomaž Šic bar (OB 20.00).

Namizni tenis � 1. SNTL (ž)
1. KROG: NTK Ptuj – NTK Logatec (SOBOTA OB 17.00).

2. SNTL (m)
1. KROG: Muta – Ptuj (OB 10.00), Interdiskont II – Ptuj (ob 

16.00).

Boks � Javni sparingi pred BK Ring
Boks klub Ring iz Ptuja pred klubskimi prostori na prostem v 

olimpijskem ringu organizira v soboto od 15. ure naprej javne 
sparing dvoboje, v katerih se bodo pomerili slovenski in hrvaški 
boksarji.

Športni napovednik

Klub malega nogometa Me-
teorplast iz Ljutomera se je kot 
aktualni državni prvak v kate-
goriji igralcev, starejših od 40 
let, udeležil evropske lige pr-

vakov v malem nogometu na 
travi. Prvenstvo je potekalo v 
Čatežu pod okriljem Evropske 
zveze za mali nogomet (EMF), 
v konkurenci nad 40 let pa je 

nastopilo dvanajst ekip iz Bol-
garije, Črne gore, Madžarske, 
Romunije, Slovaške in Slove-
nije. 

Meteorplast, za katerega so 

igrali tudi nekdanji igralci pr-
voligaške ekipe iz Svetega To-
maža, je osvojil naslov evrop-
skega podprvaka, v velikem 
fi nalu pa je z 0:1 klonil proti 
romunski ekipi MAV Glissando 
senior. Meteorplast je v pred-
tekmovanju s 7:0 premagal 
Mary-Tour Magic iz Romunije 
in slovaško Galanto ter s 3:0 
črnogorski Obilić Herceg Novi. 
V četrtfi nalu je Meteorplast s 
4:3 premagal romunsko eki-
po Liriada Rasnov, v polfi nalu 
pa z 2:0 madžarski Corrado. V 
velikem fi nalu, ki so ga odigra-
li v hudem nalivu na povsem 
razmočenem igrišču, so klonili 
proti Romunom. 

Za Meteorplast so igrali Sta-
nislav Kuzma, Robert Žuman, 
Silvo Ciglarič, Zvonko Gašparič, 
Boštjan Grizold, Mario Hošpel, 
Franc Kamenšek, Saša Kosi, 
Dejan Kralj, Saša Novak, Milan 
Osterc, Branko Školiber, Kri-
stijan Stojko, Damjan Vozlič in 
Boštjan Zemljič. Saša Novak 
je bil s šestimi zadetki najbolj-
ši strelec tekmovanja, Milan 
Osterc pa najboljši igralec.

Mali nogomet � Evropska liga prvakov na travi

Prlekom srebrna kolajna

Foto: Miha Matavž

Igralci Meteorplasta so se v Čatežu veselili naslova evrops kega podprvaka.



Pozitivna energija, ki jo v 
zadnjih letih ponuja Mini olim-
pijada vrteških otrok, je zares 
izjemna in tako je bilo tudi na 
letošnji izvedbi na Mestnem 
stadionu na Ptuju. Pod projekt 
se v osnovi kot glavni izvajalec 
podpisuje Zavod za šport Ptuj, 
ki mu pomagajo Olimpijski ko-

mite Slovenije ter ptujski klubi 
in društva. 

Osnovni namen Mini olim-
pijade je otrokom predstaviti 
različne športe in jih spodbudi-
ti k ukvarjanju s športom. Pred 
samimi aktivnostmi je strokov-
ni sodelavec OKS Bojan Jurovič 
izvedel protokolarni del iger, ki 

je vseboval prihod olimpijske 
zastave in bakle ter slavnostno 
zaprisego ob zvokih olimpijske 
himne.

Na zelenici in atletski stezi so 
športne aktivnosti letos izvajali 
predstavniki Boks kluba Ring iz 
Ptuja, Golf klub Ptuj (to je bila 
dobro sprejeta novost, op. a.), 

Karate Do kluba Ptuj, Kluba bo-
rilnih veščin Ptuj, Nogometne-
ga kluba Drava Ptuj, ženskega 
Odbojkarskega kluba GSV 
Zava Ptuj, Košarkarskega klu-
ba Drava Ptuj, Atletskega klu-
ba Ptuj, Plesnega klub Mambo, 
Ultimate frizbi in Olimpijskega 
komiteja Slovenije. Na skupno 
petnajstih vadbenih postajah 

so otroci plesali, spoznavali 
borilne športe, se preizkušali 
na različnih poligonih, med eki-
pnimi športi so igrali nogomet, 
košarko in odbojko, preizkusili 
so se tudi v metanju frizbija in 
v igranju golfa. Skupno je bilo 
prisotnih kar 270 otrok in 27 
vzgojiteljic, ki so prišli iz Vrtca 
Ptuj (235 udeležencev), iz Vrt-

ca Markovci (8) in Vrtca Hajdi-
na (25). 

Za udeležbo na Mini olimpi-
jadi so otroci prejeli diplome in 
skozi celotno prireditev kar ne-
kaj bučnih aplavzov spremlje-
valcev tega zares zelo lepega 
športnega dogodka za otroke.

Na tekmovalni trasi na reki 
Savi v Sevnici se je z 8. krogom 
državne lige končalo državno 
prvenstvo v lovu rib s plov-
cem. V konkurenci 12 ekip so 
svojo premoč dokazale ekipe 
iz Podravja.

Prvo mesto je osvojila eki-
pa Pesnice iz Lenarta, odlič-
no 2. mesto je osvojila ekipa 
Ribiške družine Ptuj, četrta je 
bila druga ekipa Ribiške druži-
ne Ptuj-Jure, Ribiška družina 
Majšperk je osvojila 6. mesto. 
Drugo mesto na državnem 
prvenstvu je dosegla ekipa v 
sestavi Matjaž Mesarič, Aleks 
Mesarič, Janez Sluga, Davor 
Božič in Damjan Mesarič, kot 
vodja je ekipo vodil Bojan Bo-
žič, ki ima s svojim znanjem 
in izkušnjami veliko zaslug za 
uspeh ekipe.

Prav tako so bili ribiči iz Po-
dravja premočni med posame-
zniki, saj je 1. mesto v ligi osvojil 
Sašo Nedeljko (Ptuj-Jure), če-
trti je bil Davor Božič (RD Ptuj). 
Zelo dobri so bili tudi preostali 
člani ekipe, ki so veliko prispe-
vali k odličnim rezultatom.

Za ekipnim uspehom niso 
izostale dobre uvrstitve posa-
meznikov. Na osnovi rezulta-
tov v ligaškem delu prvenstva 
in ligi posameznikov za osvoji-
tev naslova državnega prvaka 

so se v državno reprezentanco 
Slovenije v lovu rib s plovcem 
uvrstili Aleks Mesarič iz RD 
Ptuj, Žiga Pavlič iz RD Maj-
šperk, Sašo Nedeljko iz ekipe 
Ptuj-Jure in Mitja Kmetec iz RD 
Pesnica. Ti bodo naslednje leto 
zastopali Slovenijo na svetov-
nem prvenstvu.

Ekipa Ribiške družine Ptuj 
si je z osvojenim 2. mestom v 
državi zagotovila v letu 2018 
sodelovanje na mednarodnem 
tekmovanju Donava-Jadran. 
Na tem tekmovanju je sodelo-
vala že letošnjega julija v Pod-
gorici na Skadrskem jezeru in 
osvojila odlično 2. mesto.

Odlični rezultati so dokaz, 
da ribiške družine v Podravju 
zelo dobro delajo. K uspehu 
ekip je velik delež dodal tudi 
vsak posameznik. To pa ni do-
volj za uspeh, saj tekmovanje 
veliko stane. Svoj prispevek da-
jejo ribiške družine, donatorji 
in sponzorji. Zato se tudi njim 
zahvaljujemo za podporo in 
sodelovanje pri naših projektih.

Fitnes na prostem je nova 
zanimiva športna pridobitev 
na šolskem igrišču podru-
žnične Osnovne šole Ljudski 
vrt v Grajeni, kjer so obnovili 
tudi otroška igrala. 

Šola se je prijavila na raz-
pis Evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja in 

s tem pridobila sredstva za 
izvedbo fitnesa na prostem, 
ki vsebuje deset sodobnih 
vadbenih naprav. Naslov 
projekta je Razvijamo vi-
talnost na podeželju. V ok-
tobru učenci inštruktorji in 
demonstratorji pod mentor-
stvom učitelja športne vzgo-

je Milana Šimca pripravljajo 
predstavitve delovanja teh 
naprav z željo, da jih preiz-
kusi čim več ljudi. Dva pred-
stavitvena termina vadbe za 
fitnes na prostem na Grajeni 
bosta 11. in 18. oktobra med 
16. do 18. uro.
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Tenis �  Bezjak med polfi nalisti
V Domžalah je potekal 3. odprti članski turnir Ten Ten, na 

katerem je nastopilo 20 igralcev. Med njimi sta bila tudi Blaž 
Bezjak (TK Terme Ptuj) in Jan Lah (Galtena). 

Jan se je prebil do četrtfi nala, Blaž pa do polfi nala. Oba 
je ustavil 1. nosilec, Maks Meh (ŠTK Velenje). V fi nalu sta se 
pomerila 1. in 2. nosilec, uspešnejši je bil Tino Kovačič (ŽTK 
Maribor).

Mini olimpijada 2017

Najlepši športni dogodek za otroke

Ribolov � DP v lovu rib s plovcem

Premoč ekip iz Podravja

Fotozapis

V Grajeni novi fi tnes na prostem

Ekipa RD Ptuj, druga v državi v lovu rib s plovcem: Janez Sluga, 
Bojan Božič, vodja ekipe, Matjaž Mesarič, Davor Božič, Damjan 
Mesarič in Aleks Mesarič. 

Družinski izlet na Kum – 1220 m
Sobota, 14. oktober 2017
Na tokratnem izletu, namenjenem vsem 

generacijam, kjer nam tempo hoje narekuje-
jo najmlajši udeleženci in kjer se nam nikoli 
ne sme muditi, se bomo podali na najvišji vrh 
Posavskega hribovja, 1220 m visoki Kum, ki 
se dviga nad Zasavjem. Nekateri ga imenu-
jejo kar Zasavski Triglav, kajti vrh je gol in 
ob lepem vremenu pogled z njega zaobja-
me skoraj vso Slovenijo, saj je Kum skoraj v 
središču Slovenije. Na vrhu je planinski dom, 
televizijski oddajniki ter cerkev sv. Neže iz 
16. stoletja. Na vrhu je tudi nekaj igral, kjer se 
lahko igrajo otroci.

Obiskovalci planinskega doma na Kumu, 
ki je bil letos med 10 fi nalisti za naj planinsko 
kočo v Sloveniji, si v njem lahko ogledajo na-

ravoslovno zbirko, v kateri je na ogled nekaj 
najlepših primerkov metuljev in hroščev s 
tega območja. Ljubitelji umetnosti pa lahko 
uživajo ob razstavljenih delih udeležencev 
prireditve Ex tempora art.

Strošek izleta znaša 2,5 EUR za odrasle in 
1 EUR za otroke. Zberemo se ob 7.45 pred 
banko in Mercatorjevo trgovino na Bregu 
– na Ptuju na desni strani Drave (pred vsto-
pom na most, ki je trenutno zaprt). Vrnitev je 
predvidena okrog 18. ure.

Prijava na izlet in plačilo je možno najka-
sneje do torka, 10. oktobra, v času uradnih 
ur ob torkih med 14. in 16. uro ter ob petkih 
med 17. in 19. uro na Planinskem društvu Ptuj 
ali na TRR društva št. 04202-0000493764 s 
sklicem: koda namena: OTHR, namen KUM, 
sklic SI00 14102017 pri NKBM. Več informacij 
na št. 02 777 15 11 (PD Ptuj) ali tadejaradek@
yahoo.com ali 041 465 173. Vodi Tadeja Ra-
dek, vodnica PZS.

Planinski kotiček



Kot izhaja iz statističnih po-
datkov slovenske policije, se je v 
zadnjih letih delež prometnih ne-
sreč, ki jih zakrivijo pijani vozniki, 
sicer nekoliko zmanjšal (predstavlja 
9-odstotni delež vseh povzročite-
ljev prometnih nesreč), a še vedno 
je skrb vzbujajoče, da več kot peti-
na voznikov, ki povzročijo prome-
tno nesrečo s smrtnim izidom, vozi 
pod vplivom alkohola. Nasvet voz-
nikom je zato jasen: vozite le trezni. 
Da bi ljudem jasno pokazali, kako 
uživanje alkohola vpliva na njihove 
psihofi zične sposobnosti in oslabi 
sposobnost normalnega miselnega 
presojanja, Agencija za varnost v 
prometu RS organizira preventivne 
akcije z naslovom Alkohol ubija. Eno 
so izvedli tudi na Mestnem trgu na 
Ptuju. Tam so predstavili alko očala, 
na demonstracijskih napravah pre-
verjali reakcijski čas, „zaletavčka“ 
in pokazali, kako pomembno vlogo 
igra varnostni pas.

„V okviru Nacionalnega pro-
grama varnosti cestnega prometa 
2013–2022 je alkohol izpostavljen 
kot eno pomembnejših področij, 
kjer smo v Sloveniji v zadnjem de-

setletju naredili sicer pomemben 
napredek, vendar pa zadnji dve leti 
na agenciji opažajo poslabšanje. Po-
novno se je povečal delež umrlih v 
prometnih nesrečah zaradi alkoho-
liziranosti povzročitelja, prav tako 
pa se povečuje delež uporabe drog 
v prometu. Število alkoholiziranih 
povzročiteljev prometnih nesreč s 
smrtnim izidom je bilo v letu 2016 
32,8 % (2016 – 40 povzročiteljev), 
zaradi alkohola v prometu je umrlo 
41 oseb, hudo telesno poškodova-

nih pa je bilo 175 oseb,“ navajajo 
organizatorji akcije. 

Vožnja pod vplivom alkohola ali 
drugih psihoaktivnih snovi, prehitra 
vožnja, uporaba mobilnega telefo-
na, utrujenost itn. so dejavniki, ki 
nas ali koga drugega ob povzročitvi 
nesreče lahko stanejo življenja. Po-
membno je tudi zavedanje, da al-
kohol že s prvim popitim kozarcem 
vpliva na naše sposobnosti mišlje-
nja in zaznavanja.
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Po porodu ne gre vse zmeraj po 
načrtih, zato številne ženske obu-
pajo in vržejo puško v koruzo. Da 
bi bilo takšnih primerov čim manj, 
tako zaradi zdravja otroka kot 
mater, Svetovna zveza za dojenje 
organizira svetovni teden dojenja. 
Pridružujejo se jim tudi v Splošni 
bolnišnici dr. Jožeta Potrča Ptuj.

Namen svetovnega tedna doje-
nja, ki se letos obeležuje od 1. do 
7. oktobra, je pozornost  družbe 
usmeriti k ohranjanju in spodbuja-

nju dojenja. Obeležujejo ga v več 
kot 150 državah sveta, letos pod 
sloganom »Skupaj ohranjajmo doje-
nje«. Kot pojasnjujejo koordinatorji 
tega projekta v Sloveniji, Nacionalni 
inštitut za javno zdravje, je namen 
delovati v smeri, da bo družba ma-
teram, ki želijo dojiti otroke, to tudi 
omogočila. Tako z informacijami, 
podporo in pomočjo kot z najboljši-
mi pogoji za uresničevanje materin-
stva. S podobnim namenom se tudi 
ginekološko-porodni oddelek SB 

Ptuj vsakoletno pridružuje obele-
ževanju svetovnega tedna dojenja. 
„Ena izmed naših skupnih nalog je 
tudi promocija in spodbujanje do-
jenja. Teden dojenja je idealen čas, 
da združimo moči in v tej smeri na-
redimo nekaj pozitivnega,“ so ob 
tej priložnosti povedali zaposleni 
na ginekološko-porodnem oddelku 
ptujske bolnišnice. Z namenom, da 
informacije razdelijo čim širšemu 
krogu ljudi, so bili letos en dan v 
tednu (v torek) prisotni tudi v naku-
povalnem centru Qlandia na Ptuju, 
kjer so na stojnici odgovarjali na 
vprašanja o dojenju. S svojim stro-
kovnim znanjem je osebje ptujske 
bolnišnice pomagalo marsikateri 
nosečnici in mamici, seveda pa po-
udarjajo, da se lahko z morebitnimi 
vprašanji in strahovi nanje obrnejo 
kadarkoli.

Ptuj � Svetovni teden dojenja

Ni zmeraj preprosto
Mišljenje, da je dojenje povsem preprosto, ker je nekaj 
naravnega, materam enostavno danega, je preveč poeno-
stavljeno. 

Foto: ČG

V torek so bili zaposleni na ginekološko-porodnem oddelku za vsa vprašanja o dojenju na voljo na 
stojnici v Qlandii na Ptuju. 

Predsednica OTZ Ljutomer Ma-
rija Gaube je dejala, da je pomen 
zelenih oken nevsiljivo opozoriti na 
izjemnost kraja in privlačnost lokal-
nih točk. »V naši okolici so številni 
prelepi kraji, z bogato vsebino, zato 
smo se odločili, da letos odpremo ze-
leno okno na Jeruzalemu, zagotovo 
turističnemu biseru, ki je primerno 
dostopen mnogim ciljnim skupinam 
in nudi raznolike turistične užitke 
tako domačim kot tujim gostom,« 
je poudarila Gaubetova. Prireditelji 

verjamejo, da bo simbolično zeleno 
okno pritegnilo pozornost novih obi-
skovalcev.

Županja občine Ljutomer Olga 
Karba je povedala, da je počaščena 
s pridobitvijo znaka Slovenia Green 
Destination, sicer pa ima občina Lju-
tomer vizijo vzpostavitve ponudbe 
trajnostnega zelenega turizma. Na-
rejen je velik korak pri prizadevanju 
za vstop v Zeleno shemo slovenske-
ga turizma. Občina Ljutomer se je s 
prejemom bronastega znaka »Slo-

venia Green Destination – Zelena. 
Aktivna. Zdrava.« pridružila elitni 
skupini destinacij in ponudnikov v 
Zeleni shemi slovenskega turizma 
(ZSST). Na odprtju »zelenega okna« 
na Jeruzalemu so bile prisotne tudi 
vinske kraljice Martina XVIII Tadeja 
Heric, 3. vinska kraljica Jeruzalemske 
vinske ceste – vinska kraljica Jeruza-
lemsko-Ormoških goric Katja Kolarič, 
kraljica metliške črnine Katarina Plut 
in 19. princesa cvička Dragica Ribič.

Prlekija � Ob svetovnem dnevu turizma

Odprtje »zelenega okna«
Ob svetovnem dnevu turizma je Občinska turistična zveza Ljutomer (OTZ) skupaj s Klubom 
vinskih kraljic Martina, Društvom vinogradnikov in prijateljev vina Ljutomer in Občino Lju-
tomer na Jeruzalemu odprla »zeleno okno«. 

Foto: NŠ

Ptuj � Preventivna akcija

Alkohol ubija, največkrat nedolžne
V sklopu preventivnih aktivnosti je minuli teden Agencija za varnost prometa RS v okviru vseslovenske akcije 
tudi na Ptuju pripravila zanimivo prezentacijo. Če vas zanima, kakšen je občutek, ko si pijan, ni treba dejansko 
konzumirati alkohola, lahko si le nadenete alko očala, ki vas bodo „streznila“ in vam bo takoj jasno, da pod vpli-
vom alkohola nikakor ne smete voziti. V stanju opitosti namreč močno oslabi sposobnost normalnega miselnega 
presojanja.

Foto: ČG

Koliko alkohola je v pijači?
PIJAČA KOLIČINA ALKOHOLNA STOPNJA GRAMI ALKOHOLA
pivo 0,50 l 4 % 20 g
vino 0,20 l 11 % 17 g
liker 0,05 l 30 % 12 g
žganje 0,05 l 40 % 16 g

Vir. Ministrstvo za notranje zadeve

Festival so začeli s coff e lounge 
zabavo in družabnim kavarniškim 
večerom Ob kavi o kavi v hotelu 
Mitra, v ptujskem dominikanskem 
samostanu pa so sledili še degu-
stacije kave in sladic, predstavitve 
pražarjev in ponudnikov kave, 
animacije, nagradne igre, obisk 
članov društva bosansko-herce-
govskega in slovenskega prijatelj-
stva LJILJAN s folklorno skupino, 
multimedijska razstava fotografi j 

Boštjana Bračiča Skodelica kave 
in stalna razstava Kultura kave, 
Jožef Kiperz in začetki kavarni-
štva na Ptuju.

Praznik kave, ki ptujsko festi-
valsko sezono že tradicionalno 
raztegne do jeseni, povezuje 
zgodovinske, kulturne, družbene 
in kulinarične elemente kave. Fe-
stival je navdihnila bogata pražar-
ska tradicija Ptuja, ki sega v daljno 
leto 1786. Gre za edini tovrstni 

Ptuj � Ptujske zgodbe o kavi

Festivalska sezona 
Prejšnji konec tedna je ob mednarodnem dnevu kave na 
Ptujske zgodbe o kavi. Ta se je letos posvetil predvsem 
samostan pripeljal Guinnessovo rekorderko, džezvo 

Z džezvo v avtopralnico
Glavna zvezda letošnjega ptujskega festivala kave je 

bila džezva velikanka, v kateri so kavo prvič skuhali ob 
odprtju prenovljenega Starega mostu v Mostarju leta 
2004. Pri mojstrih s sarajevske Baščaršije so jo naročili v 
bosanskohercegovskem podjetju Vispak, kjer že skoraj pol 
stoletja pražijo priljubljeno kavo Zlatna džezva. V džezvi 
velikanki je mogoče pripraviti okoli 650 litrov kave (za ne-
kaj tisoč fi ldžanov, majhnih keramičnih posodic za pitje 
kave), za kar je potrebnih 65 kilogramov pražene kave.

Posoda si je s 124 centimetri višine in premerom dna 95 
centimetrov prislužila vpis v Guinnessovo knjigo rekor-
dov. Džezvo lahko premakneta le dve močni osebi hkra-
ti, po kuhanju kave (na Ptuju so skuhali dvakrat po 200 
litrov) jo s kombijem odpeljejo na pranje v ročno avto-
pralnico … Džezva velikanka je obšla že precej sveta, od 
Kitajske do Brazilije. Na Ptuj so jo tokrat pripeljali prvič, 
a kavoljubci upajo, da ne tudi zadnjič.
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V Sloveniji živi 18 odstotkov otrok
»Pred 63 leti je Organizacija združenih narodov pozvala vse države sveta, naj vsaka določi poseben dan, ki bo 
opominjal na pomembnost blaginje otrok. V Sloveniji praznujemo svetovni dan otroka vsak prvi ponedeljek 
v oktobru. Na ta dan se začne tudi tradicionalni teden otroka; tudi ta obstaja od leta 1954, vsa leta pa ga 
pripravlja Zveza prijateljev mladine Slovenije. Osrednja tema letošnjega tedna otroka je »Povabimo sonce 
v šolo«. Po opredelitvi Organizacije združenih narodov so otroci vse mladoletne osebe, torej osebe, ki še niso 
stare 18 let. Na začetku leta 2017 je bilo med prebivalci Slovenije 364.253 ali 18 % otrok. V zadnjih desetih letih 
se je število otrok povečalo za 15.144, to je približno za toliko, kolikor prebivalcev ima občina Litija.
Največ deklicam in dekletom, starim manj kot 18 let, je ime Nika, Eva, Sara, Ana ali Lara, največ dečkom in 
fantom, njihovim vrstnikom, pa Luka, Jan, Žan, Nik in Nejc.
Tri četrtine otrok, to je približno 270.000, živi skupaj z obema staršema, od tega 52 % s starši, ki so poročeni, 
22 % pa s starši, ki niso poročeni oz. živijo v zunajzakonski skupnosti. Delež otrok, katerih starši niso poročeni, 
se je v obdobju od 2011 do 2015 povečal za 4 odstotne točke, obenem pa se je za 4 odstotne točke zmanjšal delež 
otrok, katerih starši so poročeni. Četrtina otrok (24 %) je v letu 2015 živela samo z enim od staršev, večina od 
teh samo z mamo (83 %). Tri četrtine otrok je imelo vsaj enega brata ali sestro,« navajajo na SURS.

Posvečeni so predstavitvi labora-
torijske medicinske dejavnosti širši 
javnosti. Svoja vrata pa so na stežaj 
odprli tudi v ptujski bolnišnici.

Zaposleni v laboratorijih so v po-
nedeljek, 2. oktobra, v okviru vse-
slovenskega projekta  predstavljali 
svoje delo ter svoj izjemen pomen 
pri obravnavi pacientov. Interesen-

tom so razkazali prostore, v katerih 
delajo in jim prikazali postopke za 
pridobitev analiznih rezultatov. 
Njihova vloga pri zdravniških odlo-
čitvah in postavljanju diagnoze ter 
zdravljenju bolezni je izjemnega 
pomena, v kar so se prepričali tudi 
obiskovalci. Tudi v ptujski bolnišni-
ci so obiskovalcem prikazali potek 

dela v laboratoriju ter na ta dan 
brezplačno opravljali test glukoze, 
holesterola in urina. Po podatkih 
Splošne bolnišnice dr. Jožeta Potr-
ča Ptuj letno pri njih opravijo milijon 
preiskav, dnevno okrog 100 do 150 
odvzemov.

Ptuj � Dan klinične kemije in laboratorijske medicine

V laboratoriju bolnišnice odprli vrata
V okviru Slovenskega dneva klinične kemije in laboratorijske medicine so v laboratorijih 
po vsej državi pripravili dneve odprtih vrat. 

Foto: ČG

Dnevno na Ptuju opravijo med 100 in 150 odvzemov. 

Nekateri se zadovoljijo z majh-
nimi, spet drugi imajo več sreče in 
najdejo ogromne gobe. Eno takih 
je našel tudi naš bralec. Dobra dva 
kilograma tehta jurček, ki ga je pred 
nekaj dnevi ubral Marjan Gojkošek 
iz Lovrenca na Dravskem polju. V 
teh jesenskih dneh ne mine dan, da 
se ne bi odpravil gobarit, kar se mu 
je tudi obrestovalo. Po navadi se 
odpravi v haloške gozdove, nekaj 
dni nazaj pa je srečo poskušal še na 
Pohorju. Z najdenim je bil več kot 
zadovoljen, saj je očitno prav nanj 
čakal ogromen jurček. Kot pravi 
Gojkošek, je to največja goba, kar jih 
je našel, iz nje pa bo lahko pripravil 
marsikaj okusnega.  Recept je eno-
staven: ker je v najdbo gobe vložil 
veliko volje, znanja in sreče, potre-
buje le kanček inovativnosti in odlič-
no kosilo bo pripravljeno. Če bo sle-
dil letošnjim trendom, bo svojo jed 
objavil tudi na spletnih omrežjih. Na 
vsaki drugi fotografi ji so gobe; pra-
vijo celo, da če nisi slikal, nisi jedel. 
Pa dober tek!

Lovrenc na Dravskem polju � Goba velikanka

Kaj pripraviti iz jurčka velikana
Letošnje leto je za gobarje posebno, lahko bi celo rekli, da so to jesen prišli na svoj račun. Septem-
brski dež je očitno naredil svoje in tisti ta pridni v gozdu najdejo marsikatero gobjo poslastico. 

Foto: DK

Dobra dva kilograma tehta jurček, ki ga je pred nekaj dnevi ubral 
Marjan Gojkošek iz Lovrenca na Dravskem polju.

podaljšana
Ptuju potekal že tretji festival kave in kavarniške kulture 
bosanski kulturi pitja kave in v ptujski dominikanski 
velikanko.

Foto: EM

Tako kava kot kavarna sta produkta vzhodnih dežel, od koder sta 
se razširila proti zahodu, pri tem pa je zelo pomembno vlogo odi-
grala tudi Bosna in Hercegovina.

festival v Sloveniji, zato poleg do-
mačinov pritegne tudi lepo števi-
lo gostov iz drugih krajev; letos so 
našteli okoli petsto obiskovalcev. 
Festival je organiziralo ptujsko 
podjetje Kreativus.

Ustanoviteljica in idejna vodja 
festivala Helena Ajdnik je poveda-
la: »Izjemno zanimanje javnosti, 
ptujska tradicija kavarništva, afi ni-
teta do tega priljubljenega napit-
ka in še marsikaj nas je motiviralo, 
da ostanemo zvesti svojemu cilju 

in festivalu vsako leto dodamo 
neko novo vsebino.« Festival je 
hitro prerasel prvotno začrtane 
okvire, letos so organizatorji več 
poudarka namenili predvsem 
kulturi pitja kave. Ajdnikova je že 
napovedala, da bo na Ptuju po 
kavi dišalo tudi prihodnje leto: »Še 
naprej bomo predstavljali različne 
kulture pitja kave (npr. italijansko 
ali nemško), morda tudi države 
pridelovalke kave.«

Teden otroka temelji na obele-
ževanju svetovnega dneva otroka, 
ki ga je leta 1956 priznala General-
na skupščina Združenih narodov, 
Mednarodna zveza za varstvo otrok 
(I.V.C.W.) in Mednarodni fond za 
pomoč otrokom Unicef pa sta od 
leta 1957 skrbela za obeleževanje 
tega dne. Gre za projekt, ki se v Slo-
veniji obeležuje pod okriljem Zveze 
prijateljev mladine, aktivnosti se 
začnejo prvi ponedeljek v oktobru, 
trajajo pa ves teden.

Letos so se osredotočili na »rado-
vedno« šolo, veselje do novega, od-
prtega in uporabnega znanja, svetle 
prihodnosti, pri čemer poudarjajo, 
da si otroci in mladi želijo inovativ-
nejšega, ustvarjalnejšega učenja in 
razmišljanja. Tema se navezuje na 
debate, ki so se razvile na otroških 
parlamentih v preteklem šolskem 
letu, na katerih so razpravljali o šol-
stvu in šolskem sistemu.

Delavnice, prostočasne, razve-
drilne in druge dogodke, posvečene 
tednu otroka, organizirajo po vsej 
državi. Kot vrsto let doslej se obe-
leževanju tedna otroka pridružujejo 
tudi v Vrtcu Ptuj. V vseh enotah so 
pripravili zanimive dogodke, med 
drugim lutkovni in gibalni dan, spre-
hode v gozd, slikanje, petje, jogo …

Ptujski del dogajanja bo sklenjen 
z jesenskim živ-žavom, v organiza-
ciji Društva prijateljev mladine Ptuj. 
Vse otroke vabijo jutri, v soboto, v 
jedilnico OŠ Ljudski vrt, kjer bodo 
ustvarjali na temo jesenski živ-žav v 
gozdu. Napovedujejo zabavne in ra-
znolike delavnice, gledališko pred-
stavo in še marsikaj zanimiveg a.

Slovenija � Teden otroka

Kako je biti otrok
Tudi letos pod okriljem Zveze prijateljev mladine poteka teden otroka. Od ponedeljka, 2., do nedelje, 8. oktobra, 
bodo izpeljane številne dejavnosti, povezane z letošnjo osrednjo temo: Povabimo sonce v šolo.

Foto: ČG

V sklopu tedna otroka so v Vrtcu Ptuj izpeljali številne dejavnosti. 
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s fiziološko raztopino ali bla-

gim kamiličnim čajem. Na to 

moramo oči obilno namazati z 

antibiotičnim mazilom. Mucke 

je treba zaščititi z antibiotikom 

tudi sistemsko, saj se drugače 

septično vnetje lahko razširi 

v grlo in pljuča. Nujno je tudi 

skrbeti za zadostno prehranje-

nost mladih muc. Pogosto je 

edina možnost, da jih redno 

napajamo po steklenički. Upo-

rabimo mleko v prahu za mačje 

mladičke, ki ga pripravimo po 

navodilu proizvajalca. Mucke 

je treba napajati vsaj na vsake 

3 do 4 ure. Kot lahko vidimo, je 

to zahtevno opravilo, ki zahte-

va celega človeka brez drugih 

obveznosti in dosti volje in 

ljubezni do nebogljenih malih 

kosmatih kepic.

K preventivi pred herpes 

virusom najbolj pripomore ce-

pljenje živali proti kužnim bo-

leznim. Doječe muce tako pre-

našajo protitelesa z mlekom in 

na tak način zaščitijo mladička. 

Zaradi virusovega destruktiv-

nega delovanja na očesno rože-

nico prihaja do velikih razjed 

na roženici, tudi perforacije 

oziroma njenega predrtja in 

posledično slepote. S pravilni-

mi in pravočasnimi kirurškimi 

posegi poskrbimo, da se marsi-

katero poškodovano oko poz-

dravi in se vid živali ohrani, kar 

je pomembno za kakovostno 

nadaljnje življenje. Ne odlašajte 

z obiskom pri veterinarju, saj je 

od pravočasnega začetka zdra-

vljenja vsekakor odvisen uspeh 

zdravljenja, kar še posebej velja 

za problematiko oči.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Majhni, komaj rojeni mucki 

so do 10. dneva starosti slepi, 

saj imajo veke zlepljene med 

seboj. Če njihove mačje mame 

niso cepljene zoper kužne bo-

lezni, je velika nevarnost, da 

se mladički okužijo z virusi, 

dobijo izcedek iz nosu in oči 

in prenehajo sesati pri mami. 

Zaradi tega še bolj slabijo in 

na tak način dobijo virusi še 

večjo uničujočo moč. Obolele 

mucke je treba čim prej odpe-

ljati k veterinarju. Infekcija se 

seli iz nosu v ustno votlino in 

pljuča, kar pogosto povzroči 

smrt mladička. Eden najpogo-

stejših virusov, ki prizadenejo 

male mucke, je herpes virus. 

Ta virus povzroča obolenje 

zgornjega prebavnega trakta, 

imenovano rinotraheitis. Virus 

pogosto okuži tudi oči in pov-

zroči močno vnetje roženice. 

Še posebej nevarno je tako vne-

tje pri mladičkih, ki imajo oči 

še zaprte. Infekcija očesa pov-

zroči septični konjunktivitis, 

gnojno vnetje, katerega posle-

dice so oslepitev živali, saj vi-

rus uniči in razkroji roženico. 

Če pride do takega vnetja pri 

še slepih mladičkih, jim je tre-

ba oči razpreti, čeprav še niso 

spregledali, in obilno spirati Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Zakaj pride do 
kašlja

Kratkotrajni kašelj traja do 

tri tedne in ga najpogosteje 

povzročajo akutne okužbe di-

hal. Daleč najpogostejši pov-

zročitelji so virusi, povzročajo 

pa ga tudi bakterije in drugi 

mikroorganizmi. Tudi po umi-

ritvi okužbe lahko kašelj še ne-

kaj časa traja zaradi prekomer-

ne vzdraženosti dihalnih poti.

Če kašelj traja več kot tri te-

dne, govorimo o kroničnem 

kašlju. Nekatere okužbe s t. i. 

atipičnimi (neznačilnimi) 

povzročitelji lahko povzročijo 

dolgotrajni kašelj, ki traja še 

več mesecev po okužbi. Kašelj 

je značilen tudi za kronične 

okužbe dihal, kot je kronično 

vnetje nosne in obnosnih vo-

tlin z zatekanjem sluzi v žrelo 

ter kronični bronhitis. Kašelj 

lahko povzroča astma s priso-

tnim vnetjem v dihalnih poteh 

ali pa zatekanje želodčne kisli-

ne v požiralnik. Kašelj nastane 

tudi pri boleznih pljučnega 

tkiva, pri raku pljuč ali tujku v 

dihalih. Tudi srčno popuščanje 

lahko spremlja kašelj. Lahko ga 

povzročajo nekatera zdravila 

za zdravljenje zvišanega krvne-

ga tlaka (arterijske hipertenzi-

je) iz skupine ACE-inhibitorjev 

(pri bolnikih s preobčutljivo-

stjo oziroma prekomerno od-

zivnostjo bronhijev), pa tudi 

ß-blokatorji.

Kajenje je pogost vzrok 

kroničnega kašlja, značilno je 

predvsem »jutranje čiščenje di-

hal« s kašljem, ki ga kadilci ne 

jemljejo kot bolezensko stanje. 

Kašelj lahko povzročajo tudi 

bolezni v žrelu, grlu, preponi, 

osrčniku ali pljučni mreni. Ne 

nazadnje je lahko tudi psihoge-

nega izvora.

Kdaj in kako si 
lahko pomagate 
sami

Pri kratkotrajnem kašlju 

(manj kot tri tedne), ki je po-

sledica virusne okužbe dihal, 

je primerno simptomatsko 

zdravljenje. Pomembno je re-

dno čiščenje nosne votline in 

izpiranje s fiziološko raztopi-

no večkrat dnevno. Krajši čas 

(nekaj dni) lahko uporabljate 

nosne kapljice, ki vsebujejo 

zdravilo za zmanjšanje otekli-

ne nosne sluznice, zmanjšanje 

izločanja sluzi in njenega zate-

kanja v grlo. Pijte večje količi-

ne toplih napitkov. S tem pre-

prečujete izsušenost sluznic, 

ki upočasnjuje zdravljenje. 

Toplota iz napitkov se preko 

požiralnika prenese na sapnik 

in s tem pomaga k hitrejši ob-

novi sluznice, ki so jo poško-

dovali mikrobi. Če je kašelj suh 

in dražeč, ga lahko umirite s 

sirupi ali tabletami na naravni 

osnovi, lahko pa vam zdravnik 

predpiše zdravilo proti kašlju. 

Ta zdravila večinoma delujejo 

na center za kašelj.

Če je kašelj produktiven z 

izkašljevanjem, njegovo zavi-

ranje ni priporočljivo. Za vi-

rusne ali alergijske bolezni je 

značilen svetel ali bel izkašljaj. 

Pri bakterijskih okužbah pa je 

izkašljaj rumeno-zelen ali rjav. 

V obeh primerih je posebej po-

membna zadostna količina te-

kočine in odstranjevanje sluzi 

iz dihal. Koristijo lahko prepa-

rati za lažje izkašljevanje.

Posebej pomembno je, da 

dihal ne dražite dodatno z dra-

žljivci, kot je cigaretni dim, in 

da se izogibate gibanju v one-

snaženem ozračju.
Literatura: Publikacija združenja družinskih 

zdravnikov Slovenije

Metka Petek Uhan, 
dr. med., spec. družinske 

medicine, ZD Ptuj

Tačke in repki

Zdravje mačjih mladičkov
Gospa Mira ima doma šest majhnih, komaj rojenih kosmatih kepic, ki jih je skotila domača muca. Gospa sprašuje, na kaj naj bo 
pozorna pri mladičkih. Spominja se, da je pred letom dni prav tako imela mačje mladičke, ki so imeli velike težave z očmi in so 
nekateri tudi oslepeli. Še nekaj vprašanj s podobno tematiko smo prejeli, predvsem glede obdobja v rasti in razvoju muckov v 
prvih tednih po prihodu na svet.

Foto: osebni arhiv

Zdravstveni nasveti

Kašelj (1.)

Akcija bo potekala oktobra 
v vseh prodajalnah Alpine 
po Sloveniji ob podpori am-
basadorjev, biatlonca Kle-
mna Bauerja in Miss Slove-
nije Maje Zupan. Alpina bo 
podarila tristo parov tople 
obutve iz prodajnega pro-
grama in jo skupaj z zbrano 
obutvijo ob pomoči ZPMS 
predala članicam ZPMS na 
zaključnem dogodku na se-
dežu podjetja v Žireh.

»V Alpini tudi v letošnjem 

letu opažamo veliko povpra-

ševanje posameznikov, družin 

in slovenskih dobrodelnih or-

ganizacij po obutvi,« ugotavlja 

direktor Bojan Gantar. Hkrati 

k sodelovanju vabijo vse, ki so 

pripravljeni pomagati. Skoraj 

vsak ima doma kakšen par če-

vljev, ki mu je premajhen, pre-

velik ali mu ni všeč.

Obutev lahko posamezniki 

prinesejo v katerokoli prodajal-

no Alpine do 31. oktobra. Vso 

zbrano obutev bodo v žirovski 

tovarni očistili, popravili, če bo 

to potrebno, ter ustrezno zapa-

kirali.

Akcijo spremlja tudi dobro-

delna dražba tekmovalnih alpi-

ninih tekaških čevljev, ki so jih 

za projekt Podari svoj par po-

darili najuspešnejši slovenski 

Pomagajmo si

Z akcijo Podari svoj par do družin v socialni stiski 
Zveza prijateljev mladine Slovenije (ZPMS) s podjetjem Alpina že drugo sezono zapored organizira dobrodelno akcijo zbiranja tople jesenske in zimske obutve za družine v socialni stiski, 
poimenovano Podari svoj par. V ponedeljek se je začela tudi dobrodelna dražba čevljev naših vrhunskih športnikov z izklicno ceno 120 evrov za par, so sporočili iz zveze.

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenč-
kov pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, Osoj-
nikova cesta 3, 2250 Ptuj, 
za Tačke in repke.

Foto: Arhiv

Fotografija je simbolična.

biatlonci Jakov Fak, Teja Grego-

rin in Klemen Bauer.

Zbrano vsoto bodo nameni-

li financiranju štipendijskega 

sklada ZPMS. Izklicna cena za 

vsak par je 120 evrov, kolikor 

znaša mesečna štipendija za 

enega dijaka. Vsi, ki želijo pri-

spevati, lahko ponudbe oddajo 

za vsak par čevljev posebej do 

četrtka med 9. in 18. uro prek 

telefonske številke 080 9880. 

Po 18. uri lahko dražitelji svoje 

zneske sporočijo na elektron-

ski naslov drazba@zpms.si .

Lani so pomagali več kot 

dvesto družinam. 
(sta)

Foto: Črtomir Goznik

Metka Petek Uhan, dr. med., 
spec. družinske in splošne medi-
cine, ZD Ptuj
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Gost je razgrnil svojo mladostno 
uporniško zgodbo, ki ni prenesla kro-
titve na silo, čeprav je babica verjela v 
učinek vzgoje s šibo. Uporništvo ga je 
utrdilo in verjetno je ta konfl ikt med 
njim in babico pripomogel h karakter-
ju, da glavo vedno postavi tja, kamor 
je drugi ne bi. Nikoli ga tudi ni zanima-
lo rutinsko življenje ali rutinski osem-
urni delavnik. Zanima ga prihodnost, 
svet, v katerem bodo živeli njegovi 
otroci, vnuki, kako organizirati druž-
bo, da bodo naši zanamci živeli še bolj 

kakovostno, kot je življenje danes. Da-
našnji družbeno-ekonomski sistem, ki 
ga vsiljujejo tisti, ki jim je v glavnem 
uspelo na nelegalen način priti do 
velikih kupov denarja, po njegovem 
prepričanju nima svetle prihodnosti. 
Potreben bo korenit zasuk. Danes 
človek z delom ne more več obogate-
ti, kar je z etičnega vidika nepojmljivo. 
Prišli smo tako daleč, da je delo posta-
lo popolnoma nepomembna vredno-
ta. Danes kraljujejo bankirji, borzni 
posredniki, špekulanti … 

Bionika, ki je najhitreje rastoča 
znanost na svetu, je zanimiva zgod-
ba, s katero se je Čelan dobesedno 
„zastrupil“. Vrteti vso fi lozofi jo v 
smeri pomembnosti materialnega 
sveta, je po njegovem prepričanju 
zgrešeno. Najpomembnejša lastnost 
človeka je vendarle zavest. „Bioniko 
v tehniki skušamo peljati v smeri, 
kjer lahko na lepih naravnih primerih 
pokažemo, kako je smiselno pravil-
no razumeti naravo in v tehnologiji 
uporabljati naravne principe. V tem 

trenutku poteka največ raziskav o 
tem, kako bi naredili sintetično paj-
kovo vlakno. Nobenega gradiva na 
svetu namreč ni, ki bi imelo takšno 
elastičnost, trdnost. Če bi lahko v 
hišno konstrukcijo namesto železa 
dali pajkovo mrežo, se zaradi še tako 
močnih potresov ne bi podrla nobe-
na hiša, da ne govorimo o mostovih. 
Naša velika želja je, da bi lahko bioni-
ko izvajali kot redni študijski program 
s koncesijo.“ 

Pogovor je vodil Vojo Veličković, 
za poživljajoče glasbene utrinke pa 
so tokrat poskrbeli Štefan Petek in 
Stane Hebar, Nonet PGD Zlatoličje in 
nadarjeni mladi harmonikar Amadej 
Buček, tudi že ponosni lastnik zlatega 
Avsenikovega priznanja in nekaterih 
drugih priznanj. Že po tradiciji je tudi 
septembrski gost dobil svoj „zapis“ v 
intarziji. 

Na oktobrskem srečanju se bo go-
vorilo o futsalu s Sandijem, novembra 
bo svojo zgodbo predstavil dr. Laris 
Gaiser, zaključno zgodbo pa bo napi-
sala ptujska kreatorka Sanja Veličkov-
ić. Januarja 2018 bodo vsi upodobljeni 
gosti na posebnem večeru pripravili 
še eno čudovito druženje, kakršnih 
v starem mestnem jedru Ptuja zelo 
manjka.

Ptuj � Pogovor s Štefanom Čelanom

Uporništvo mu je bilo položeno že v zibelko
Na devetem četrtkovem druženju v kavarni pod odrom je bil gost doc. dr. Štefan Čelan, prof. bionike in direktor ZRS Bistra Ptuj, 
zaljubljenec v nogomet in večni kurent. „Slovenke in Slovenci se premalo zavedamo, kaj imamo v tej kulturni dediščini in kako smo 
po njej izvirni in originalni. Njene sporočilne vrednosti niti ne razumemo pravilno,“ je poudaril in dodal, da je smisel bivanja na 
tem planetu znati služiti, pomagati, osrečevati, ne pa biti egoist in razmišljati zgolj o sebi ter lastnih koristih.

Foto: Črtomir Goznik

V kavarni pod odrom v Murkovi je bilo zadnji četrtek v septembru znova zelo zanimivo in prijetno, polno 
iskrivih misli in kakovostnega druženja. 

UGANKARSKI SLOVARČEK: ESKAPADA = napačen skok konja, NOVINC = slovenski slikar (Franc), PINELA = belo koprsko sortno vino, SLAK = slovenski slikar (Jože), SOLAK = srbski šahist (Dragan), ŠPUNTNIK = skobljič za 
vrezovanje utorov, TRIMO = stensko ogledalo.

REŠITEV TE KRIŽANKE.Vodoravno: SOBAR, OPOLO, SOLAK, TRIMO, PARADOKS, ŠKROBILO, OPEKANJE, PATROLA, ŽIG, LEON KOS, UMIK, ONEGAVKA, PA, ŽK, NIČ, OVIRA, ELVIČ, GEA, TŽ, DRESEN, RIKŠA, OSP, NOVINC, MILINA, 
VISLA, ILIJA, PINELA, ZAKLAD, KARAT, STANAR, EROIKA.

Brina Stajnko je članica Strelskega društva Mesto Ljutomer in je na 27. 
državnem prvenstvu v streljanju z malokalibrskim (MK) orožjem na 50 
metrov, ki je bilo na strelišču Gaj pri Pragerskem, osvojila naslov državne 
prvakinje v kategoriji MK trojni položaj 3 x 10 strelov (kleče, leže, stoje). Ob 
tem je še v kategoriji 3 x 10 strelov leže osvojila 3. mesto.

Tina Ozmec je po končani osnovni šoli Ivana Cankarja v Ljutomeru šo-
lanje nadaljevala na Srednji šoli za gostinstvo in turizem v Mariboru in jo 
zaključila kot zlata maturantka. S pričetkom letošnjega študijskega leta (2. 
oktober) Tina nadaljuje izobraževalni proces kot študentka bionike Visoke 
šole na Ptuju. Gre za nov študijski program – bionika je področje, ki spod-
buja k reševanju tehniških problemov.

Ljutomer � Slovesnost pri županji občine 

Sprejem za državno prvakinjo 
in zlato maturantko
Županja občine Ljutomer Olga Karba je v prostorih ljutomerske 
Mestne hiše sprejela državno prvakinjo z malokalibrsko puško 
Brino Stajnko in zlato maturantko Srednje šole za gostinstvo Ma-
ribor Tino Ozmec. 

Foto: NŠ

Tina Ozmec (levo) na sprejemu pri županji občine Ljutomer.



V sklopu septembrskega izida poštnih 
znamk bodo poleg znamke, ki bo zazna-
movala pol tisočletja reformacije, izdali 
še serijo petih znamk, na katerih bodo 
predstavljena žita Slovenije. Na petih 
malih polah po deset znamk bodo tako 
ajda, pšenica, proso, ječmen in pira.

Dopolnili so tudi serijo znamk Naravni 
parki Slovenije, kjer tokrat predstavlja-
jo Notranjski regijski park z značilnim 
Cerkniškim jezerom. Kot vse znamke 
te serije, bo tudi ta izšla v bloku z eno 
znamko.

Na Pošti nadaljujejo tudi s serijo 
znamk Živalstvo, ki jo tokrat zaznamuje-
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Pričakovati je kreati-
ven in ustvarjalen teden. Zadeve se 
bodo s svetlobno hitrostjo odvijale 
v vašo korist. Pravzaprav boste vi 
tisti, ki boste imeli v rokah škarje in 
platno. Družili se boste s prijetnimi 
ljudmi in uvideli, kako lepo je ži-
vljenje. Samski: pričakujte prijetno 
povabilo. 

Skozi delo in delov-
ne obveznosti boste napredovali. 
Pravzaprav si boste postavljali nove 
naloge in boste zelo marljivi. Priča-
kovati je čas s pridihom umetnosti 
in najdete lahko svojih pet minut. 
Varujte se trme in bodite bolj pro-
žni v ljubezni. Obstaja možnost 
oddiha in sprostitve. 

Odprle se vam bodo 
nove poti in kontakte boste nada-
ljevali z lahkoto. Istočasno boste 
imeli možnost, da se odločite in 
ugotovite, na kaj ste lahko ponosni. 
V ljubezni bose naredili korak na-
prej, daleč v ospredju bo romantika 
in želja po skladnosti. Odpravite se 
lahko na krajši oddih.

Največjo zadovoljstvo 
boste občutili doma in našli boste 
navdih za ustvarjanje. Povezali se 
boste v kolektivno energijo in na 
delovnem mestu hrepeneli po dolo-
čenih novih spoznanjih. V ljubezni 
boste nekoliko bolj razpeti. Spreho-
di v naravo bodo naravna oblika 
meditacije.

Daleč v ospredju bo 
želja po komunikaciji in intelek-
tualnih dejavnostih. Uspehe boste 
našli v skupinskem delu ter prejeli 
pohvalo in priznanje. Vsekakor bo 
to teden, ko boste več na poti in 
med ljudmi. Fizična energija se bo 
ojačala in dokazali boste svoje spo-
sobnosti. Varujte se pretirane trme.

Kljub povečani delav-
nosti si boste morali vzeti čas zase. 
Razmislite o prostem času in se 
odpravite v naravo. Ugotovili boste, 
kako malo je potrebno za lastno 
srečo. Partnerjevi namigi vam bodo 
ogledalo in skupaj bosta lažje našla 
izzive. Pričakovati je priložnost po 
potovanju duhovnih znanj. 

Našli boste svojo resni-
co in sledili intuitivnim signalom. 
Pričakovati je, da vas bo spremljala 
sreča in ugodnosti. Postavili se boste 
na prvo mesto, toda bodite prožni 
za nasvete drugih ljudi. Pričako-
vati je več nenavadnih preobratov. 
Izpolnila se vam bo srčna želja. Bo-
dite intelektualno aktivni.

Odprle se vam bodo 
priložnosti na delovnem mestu. Va-
jeti usode boste znali obrniti tako, 
da boste od vsega imeli določeno 
korist. Seme resnice boste sejali na-
prej in vzpodbujali dobrodelnost. 
Tudi sami boste uvideli, da več kot 
dajete, več prejemate. Ujeti boste v 
primež duhovnosti.

Plemenita dejanja 
vam bodo prinesla notranje zado-
voljstvo. Harmonija in notranji 
mir prineseta zaupanje v dobro in 
bosta luč prave poti. Individuali-
zem bo nekaj normalnega. Iskali 
boste navdihe v svetu prijateljstva 
in našli izpolnjenost v službi. V lju-
bezni bo pestro in nenavadno.

Veliko motivacije je 
razbrati v pogledu službe in obve-
znosti. Pomembno bo, da boste na-
redili prerez in tako lažje ugotovili, 
kdo vas resnično potrebuje. Projekti 
in obveznosti se bodo stopnjevali. 
Znali boste ohraniti trezno glavo 
in tako korak za korakom stopati 
naprej. Sledili boste svoji resnici.

Užitki in občutek la-
godja se bodo stopnjevali. Plane-
tarni vplivi v tem tednu prinašajo 
čas učenja in iskanja prave poti. 
Občutek svobode bo nekaj normal-
nega in pričakovati je tudi odloči-
tev. Zapisujte si tisto, kar nosite v 
svojem srcu. Premik je razbrati v 
povezavi s tujino.

Privlačile vas bodo vse 
skrite in mistične dejavnosti. Na-
predovali boste v tišini in tako odšli 
naprej po svoji poti. Prav gotovo bo 
upanje tisto, ki prinaša neko mistič-
nost in čarobnost. V poslovnosti bo 
več odličnih uspehov, nekaj zdrave 
previdnosti ne bo odveč z denar-
jem.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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Nihče mi ni znal pomagati, tako 
da sem se odločil, da jo mahnem 
kar proti obali. Če imajo Jordanci 
kaj smisla za turizem, bodo bivališča 
za najem prav gotovo postavili v 
bližini obale. In prav sem imel. Do 
obale ni bilo daleč, vendar pa sem 
sprva prispel v zelo elitno območje, 
kjer se je bohotilo ogromno hotelov 
izjemno visokega cenovnega 
razreda, kar so razodevala že sama 
njihova imena. Dostojanstveno sem 
jih ignoriral in čez nekaj časa prispel 
do objektov, ki so bili bolj primerni 
za moj žep. Angleščina je bila znova 
nekaj neznanega, pri pogajanju pa 
sem se znova odrezal zelo dobro in 
spet dobil krasno sobo. Možaku na 
recepciji sem bil očitno všeč, saj še 
nisem utegnil razpakirati, ko mi je 
čaj postregel kar v sobo.

Resnici na ljubo sem bil že malo 
utrujen od nenehnega premikanja, 
načrtovanja, organiziranja in hoje, 
tako da sem si želel le še rahlo 
sprostitev za naslednji dan in 
nestresno vrnitev čez mejo. Hitro 
sem se stuširal in si že v temi šel 
ogledat okolico. Na ulicah je bilo še 
kar nekaj ljudi, jaz pa sem si hotel 
za zadnjo noč v Jordaniji privoščiti 

solidno večerjo. Imel sem še kar 
nekaj dinarjev, tako da sem zavil 
kar v prvo malo bolj spodobno 
restavracijo. To je pomenilo večjo 
teraso, kjer ne strežejo hitro 
pripravljene hrane in kjer si dobil 
meni kot knjižico. Začuda je 
natakar znal angleško, in ker sem 
si zaželel nekaj lokalnega, mi je 
predlagal jed z imenom ‚mansaf‘. V 
grobem mi je sicer zadevo razložil, 
a odločil sem se, da bom tvegal, 
kar pač bo. V apartmaju sem imel 
za vsak primer pripravljen toaletni 
prostor, če bi bila sila  … Dobil 
sem ovčetino, narejeno v jogurtu, 
vse skupaj pa je bilo servirano v 
rižu. Zraven sem dobil še nekaj 
manjših krožnikov solat, omak in 
namazov, da je miza dajala vtis, da 
še kdo pride. V Jordaniji s krožniki 
res ne varčujejo, vsako jed dobiš 
vedno posebej. Porcija je bila celo 
za štajersko merico obilna in zelo 
okusna, tako da je bilo dneva po 
tem obroku konec, saj sem se samo 
zavalil v posteljo. V tistem trenutku 
bi najraje videl, da pride helikopter 
za reševanje kitov in me lepo 
dvigne ter odpelje teh nekaj tisoč 
kilometrov domov na kavč.

Piše: Dani Zorko � Spet na Bližnji vzhod - 28. del

Znova v Aqabi
V Aqabo smo prispeli v večernih urah, ko so se vroče temperature malo umirile. Ko sem izstopil iz kom-
bija, sem se zavedel, da tega okolja sploh ne poznam. Šofer je namreč ustavil daleč od centra, ki sem ga 
poznal, tako da sem moral najprej dobro pomisliti, kam naj se obrnem. 

Zjutraj sem si stvari pripravil in 
jih pustil na recepciji, da jih kasneje 
prevzamem. Vroče dopoldne 
sem hotel izkoristiti za obisk 
plaže in morda kakšno kopanje. 
Šele podnevi sem videl, kakšni 
glomazni hoteli so stali v soseščini. 
Vsak hotel je imel dostop do 
zasebne plaže, in ko sem iz fi rbca 
spraševal vratarje, ali bi se morda 
dalo smukniti tam kje v vodo, 
so me samo prijazno odpravili. 
Dovolili pa so mi, da naredim nekaj 
fotografi j, dokler so bili gostje še 
na zajtrku. Čez nekaj časa sem 
prispel do ene redkih javnih plaž. 
Bila je še relativno prazna, tako da 
sem se hitro vrgel v Rdeče morje, 
da se zbrihtam. Kljub uradni zimi 
je imela voda krepko čez dvajset 
stopinj. Sprva je bilo vse mirno, čez 
čas pa so začeli prihajati mladci in 
mladenke z vseh koncev in krajev, 
napravljeni pa tako, kot da jih 
bo nekdo vsak čas fotografi ral za 
naslovnico časopisa. Kljub vročini 
so bili oblečeni v najmodernejše 
dolge hlače z nekimi usnjenimi 
čevlji, kvazi španskimi srajcami ter 
nogometnimi frizurami. Ženske pa 
nič boljše – še tiste njihove burke 

Foto: Dani Zorko

Javna plaža v Aqabi okoli poldneva

Foto: Dani Zorko

Pogled na zasebno plažo enega izmed hotelov
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za zakrivanje so imele nekakšne 
zlate obrobe in malo je manjkalo, 
da bi na otroških vozičkih imele še 
lita platišča. To so bili izgleda otroci 
lokalnih bogatunov ali dopustniki 
s severa, ki so prišli pač malo 
šminkirat. Še dobro, da je bilo na 
plaži tudi nekaj drugih popotnikov, 
da se nisem počutil čisto butasto.

Z drugimi tujci smo se sicer 
malo podružili in izmenjali 
izkušnje, vendar jih je večina prišla 
na potapljanje in so se popoldne 
odpravili na čoln. Aqaba je namreč 
raj za potapljače, deskanje na vodi 
in večino vodnih športov. Mene 
voda v te namene nekako ni nikoli 
mikala, saj se lahko mimogrede 
utopiš. Kljub temu sem se dobre 
volje pobral s plaže, ki je bila pred 
poldnevom že kar nabita.

Izrael, kamor sem se namenil 
odpravit popoldne, je načeloma 
veliko dražji od Jordanije. Zaradi 
tega sem ostal v Aqabi tako dolgo, 
da sem znova postal lačen, da sem 
šel zapravit še preostale dinarje. 
Ker sem pričakoval znova težave 
na meji, sem si naredil tudi zalogo 
hrane za na pot. Kmalu se je 
izkazalo, da sem pri tem imel prav.

Foto: arhiv

Iz sveta �  Slovenija

Nove znamke ob obletnici reformacije 
Pošta Slovenije je minuli petek izdala nove priložnostne poštne znamke ter filatelistične izdelke, ki so jih predstavili na dveh promocijskih 
dogodkih. 

jo polonice. Na treh znamkah v večjih polah 
bodo prikazane okasta polonica, 22-pikča-
sta polonica in progasta polonica, v bloku 
z eno znamko pa je upodobljena pikapolo-
nica.

Plečnikovo leto, s katerim letos obeležu-
jemo 60 let smrti in 145 let rojstva omenje-
nega velikega slovenskega arhitekta, bo Po-
šta obeležila z izdajo treh znamk v večjem 
bloku. Motivi prikazujejo izbor arhitektovih 
del v Ljubljani, ki jih namerava Slovenija 
prijaviti na Unescov seznam svetovne kul-
turne dediščine - Narodno in univerzitetno 
knjižnico, Žale in cerkev na Barju. 

(sta)
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Z bolečino v srcih sporočamo žalostno 
vest, da nas je v 86. letu za vedno zapu-
stil

Ivan Šmigoc
IZ ŠTUKOV, PTUJ

Na njegovi zadnji poti ga bomo pospremili danes, 6. okto-
bra 2017, ob 13. uri na ptujskem pokopališču.

Žara bo položena v tamkajšnjo mrliško vežico ob 11. uri.

Njegovi najdražji

Bili smo čustveno bogati,
dokler si bil z nami ti,
a zdaj živijo le spomini
na te srečne dni.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih še živiš. 

V SPOMIN
Vrstijo se leta, čas neusmiljeno teče. 8. oktobra minevajo 
tri leta, odkar nas je zapustil naš dragi mož, oče, dedek, 
pradedek, brat, svak in stric

Avgust Šibila
IZ APAČ 251, NA DR. POLJU

Hvala vsem, ki ga obiščete, mu prižgete svečko in se z lepo 
mislijo spomnite nanj.

Njegovi najdražji

Eno leto že mineva,
odkar prazen dom je in dvorišče.
Naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih še živiš.

SPOMIN
Sedmega oktobra bo minilo eno leto, odkar se je za vedno 
poslovil naš dragi 

Franc Čuš
IZ BRATISLAVCEV
Z lepimi spomini ostajaš žarek v naših srcih – danes, jutri, 
vse dni ...

Tvoji najdražji

www.tednik.si

Odhoda najdražjih ni moč preboleti,
v sebi resnici ne da se verjeti.
Celo, ko ti resnica na dlani leži,
jo ves čas zanikaš, ker preveč boli. 

ZAHVALA
ob boleči izgubi našega sina, brata, 
vnuka, nečaka in bratranca

Gorazda Perneka
IZ REPIŠČ 16
30. 6. 1992–28. 8. 2017
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose-
dom, znancem, podjetjem Caingroup, Boxmark, Arriva, Peru-
tnina Ptuj, Zolleks Avto in vsem športnim društvom.
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na nje-
govi prezgodnji zadnji poti, darovali sveče, cvetje, za sv. maše 
in izrazili pisna ali ustna sožalja ter nam stali ob strani ob naj-
težjih trenutkih. Zahvala p. Jožetu Petku in p. Janezu Ferležu 
za opravljeno mašo, pogrebni obred in molitev. Hvala pevcem 
za odpete žalostinke, godbeniku g. Mateju za odigrano Tišino, 
govorniku g. Janku za poslovilne besede in pogrebnemu pod-
jetju Mir. Vsem še enkrat iskrena hvala.

Vsi njegovi

Srce je omagalo, dih je zastal,
a na tebe spomin bo ostal.

ZAHVALA
Ob boleči  izgubi dragega moža, očeta, 
dedka in pradedka

Janeza Golca
IZ JUROVCEV 19

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za izrečena sožalja, besede tolažbe, za 
podarjene sveče in za darovane svete maše.
Hvala p. Janezu Ferležu za darovano mašo zadušnico in 
pogrebni obred, godbeniku za odigrano Tišino ter pogreb-
nemu podjetju Mir. Zahvaljujemo se tudi zdravstvenemu 
osebju Splošne bolnišnice Ptuj, Intenzivna nega in kirurški 
oddelek.
Iskrena hvala vsem, ki ste pokojnega Janeza pospremili na 
njegovi zadnji poti na pokopališču Videm.

Žalujoči: žena Anica, sin Janko z družino 
in vnukinja Neli z družino

Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pele-
te, brezplačna dostava, ugodna cena. 
Horvat – drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 
667 170.

PVC-OKNA in vrata, fasade ter izved-
ba predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

ODKUPUJEMO hlodovino jelše. Mo-
žno na panju. Plačilo takoj. Od-
kupujemo tudi hlodovino oreha. 
G.O.Z.D-BIO-LES, Vlado Medved, 
s. p., Dobrina 63, Žetale. Tel. 041 610 
210. 

OKNA, rolete, žaluzije, komar-
niki, ugodne cene. Janez Belec, 
s. p., Trnovska vas 50, tel. 041 
884 841; janez.belec@gmail.
com.

PREVOZI do tono in pol. Odvoz 
bele tehnike samo 5 €. Tel. 031 
733 112, Srečko Turk, s. p.

GRADNJA hiš na ključ, adapta-
cije, tlakovanje, urejanje okolic. 
Aleksander Lončarič, s. p., Skor-
ba 31 a, Hajdina. Telefon 041 
646 662.

UGODNO jeklena strešna sten-
ska kritina od 5,5 € + DDV/
m2. Mail: info@lindap.si www.
lindap.si. Tel. 041 444 397.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, lipo, jelšo, brezo, lahko na 
panju. Nudi žagan les, letve, 
morale, drva za kurjavo, izde-
lavo in prodajo peletov plus in 
sekancev. Tel. 041 403 713.

NESNICE, mlade, rjave, v začetku ne-
snosti, cepljene, prodam vsak dan od 
8. do 17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptuj-
ska Gora.

KUPIM kakovostne kostanje po 1,7 
evra za kilogram in prodam okrogle 
in oglate senene bale ali menjam za 
krško-poljske pujske. Tel. 041 956 
219.

KUPIM traktor, lahko je tudi v kompletu 
s priključki. Telefon 041 235 349.

PRODAM dve svinji domače reje. Tele-
fon 755 88 21.

PRODAM bikca simentalca, težkega 
140 kg. Telefon 041 326 952

PRODAM mlado kravo in telico brejo 7 
mesecev. Telefon 031 440 363.

NEPREMIČNINE

PRODAMO - stanovanjsko hišo na Ptuju, letnik 1964, 
210 m2, zemljišče 511 m2 - bližina centra, vrtca, šole, 
mirna lokacija.  
 Cena:  108.000 EUR.
Kontakt : 041 684 075 
ali 02/6208 816. www.re-max.si/Poetovio

Mestni kino Ptuj
• Petek, 6. oktober: 17:00 Zverinice iz gozda Holsipoki; 19:00 Rudar; 

21:00 Iztrebljevalec.

• Sobota, 7. oktober: 17:00 Zverinice iz gozda Holsipoki; 19:00 Kakr-
šna mati, takšna hči; 21:00 Iztrebljevalec 2049.

• Nedelja, 8. oktober: 17:00 Zverinice iz gozda Holsipoki; 19:00 
Rudar; 21:00 Paslika.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico 
in druge kmetijske priključke. Telefon 
041 358 960.

KUPIM seno v kockah. Telefon 031 
326 682.

PRODAMO telico v 8. mesecu brejo-
sti, zelo mirna in pašna. Telefon 041 
288 063.

Petek, 6. oktober
11:00 Krempljeva ulica 1, Ptuj, dan odprtih vrat Fürstove hiše

12:30 Ptuj, poročna dvorana Mestne hiše, osrednji dogodek ob prejemu 
naziva Ptuj – otrokom prijazno Unicefovo mesto, odprtje razstave 
društva Sožitje Ptuj ob 13.00 v galeriji Magistrat

15:30 Stoperce, odprtje obnovljenega Doma krajanov Stoperce, skulpture 
Stope in razstavnega prostora zgodovinske gasilske opreme

15:30 Stoperce, pred domom krajanov, odprtje obnovljenega Doma kraja-
nov Stoperce

16:45 Kidričevo, Park mladosti, osrednji dogodek ob podpisu listine in 
prejemu naziva Otrokom prijazno UNICEF-ovo mesto

19:00 Ptuj, CID, odprtje razstave Sabine Intiher Moj svet mandal

Sobota, 7. oktober
08:00 Žetale, zbirališče pri OŠ, 18. občinski praznik in 27. kostanjev piknik 

Žetale 2017, pohod k izviru reke Sotle

09:00 Ptujska Gora, trg, Likovna kolonija Ptujska Gora 2017

09:00 Ormož, Mestna graba, atletski stadion, Dobrodelni tek za somešča-
na Gregorja Fekonja

10:00 Ptuj, pri lokalu Pomaranča, Ob Dravi 3, 8. ptujski gobarski praznik, 
do 18.00

10:00 Ptuj, Narodni dom, Mihčev festival – likovna in fotografska delavnica

10:00 Ptuj, Mestno gledališče, lutkovno igrana predstava Trnuljčica, ob 
10.00 in 11.30

15:00 Jedilnica OŠ Ljudski vrt, Jesenski živžav v gozdu

17:00 Ptuj, Fürstova hiša, Krempljeva ul. 1, en nostalgičen večer v Fürstovi 
hiši, obujamo spomine na čase diskotek iz osemdesetih, disco party

17:00 Juršinci, Kulturni center, Ljudske pesmi in viže

19:00 slavnostna dvorana ptujskega gradu, ples in moda v 16. stoletju, 
plesna skupina Pellegrina iz društva Cesarsko-kraljevi Ptuj vas bo 
popeljala v svet plesa in oblačilne kulture na grajskih dvorih v času 
renesanse

Nedelja, 8. oktober
11:00 Cerkvenjak, pred gasilskim domom, 11. trgatev Johanezove trte

15:00 Ptuj, Belšakova 71, dvorišče Krščanske adventistične cerkve, odprtje 
Ulične knjižnice Jezero

Ponedeljek, 9. oktober
09:30 Ptuj, Mestno gledališče, lutkovno igrana predstava Trnuljčica

17:00 Narodni dom Ptuj, Otrok v objemu družine, predavanje za starše

Prireditvenik 

UGODNO prodam stanovanjsko hišo 
na Ptuju, lepa lokacija, in gradbeno 
parcelo na Pašmanu, tik ob morju. Te-
lefon 070 270 130.

DOM IN STANOVANJE

NA PTUJU oddam v najem 1 sobno 
stanovanje, v celoti opremljeno. Tel. 
051 356 346.

RAZNO

PRODAM veliko kotno sedežno, razte-
gljivo v posteljo. Staro eno leto in pol, 
zelo lepo ohranjeno. Telefon 041 915 
368.

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Trgatev 
žametne črnine in renskega rizlinga na dvori-
šču ptujskega gradu in grajskem hribu; Spre-
jem kolesarja Slavka Krajnca v Mestni hiši; 
Dan brez avtomobila, namenjen kolesarjem; Sprejem Futsal cluba Ptuj 
v Mestni hiši; Ljudska univerza Ptuj zaključila projekt IYOT; Pogovorni 
večer z dr. Štefanom Čelanom; Sprejem zlatih maturantov generacije 
2016/2017; Razstava likovne produkcije ptujskih umetnikov; 120 let 
od prve kino predstave na Ptuju; Trnuljčica, lutkovna igrana predstava 
za otroke; Razstava Veščine in skrivnosti orglarskih mojstrov; Dober 
pogled – oddaja o lovstvu Slovenije; Z glasbo v sobotno noč. Pred 
male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.



Poročali smo, da je vaščan 
Jastrebcev Mirko Luci v petek 
zaustavil dela na določenem 
delu občinske ceste, saj da gre 
za poseg v njegovo lastnino. Po 
njegovih besedah namreč del ce-
ste, kjer so delavci Komunalnega 
podjetja Ormož po naročilu ob-
čine pričeli urejati cesto, poteka 
po njegovem zemljišču. Da naj se 
to uredi, je sicer pozival že pred 
samo izgradnjo kanalizacije ozi-
roma načrtovano modernizacijo 
ceste.

Kako bodo rešili zaplet, smo 
povprašali ormoškega župana 
Alojza Soka, ki je odgovoril, da 
bodo prihodnji torek izvedli geo-
detske meritve in tako enkrat za 
vselej razrešili dilemo o poteku 
meje. Če se izkaže, da del ceste 
zares poteka po Lucijevem ze-
mljišču, bodo predlagali menjavo 
zemljišč: »Pri tej zadevi ne gre za 
nobeno novogradnjo, s katero 
bi posegali v lastnino Bogomirja 
Lucija. Gre za to, da se ob vzpo-
stavitvi v prvotno stanje zaradi 
gradnje kanalizacije preplasti še 
del preostalega že obstoječega 
cestišča. G. Luci trdi, da je preo-
stali del cesta deloma na njegovi 
parceli, kar pa se bo dejansko 
izkazalo šele pri sami meritvi. Do 
meritve je vsakršno enostransko 
določanje meje samovoljno in 
enostransko. Obstoječa cesta 
poteka v naravi veliko dlje, kot 
je star g. Luci, ki sedaj poskuša s 
pomočjo medijev določati meje. 
Občina je pristala na postavitev 
mejnikov zgolj iz razloga, da se 
dilema glede poteka meje od-
pravi. Če bo g. Luci povzročil 
občini Ormož s svojimi dejanji 
škodo, bo tudi nosil posledice 
te škode. Meritev je določena za 
10. oktober 2017. Če se bo izka-
zalo, da je cesta res na parceli, 
ki je last g. Lucija, potem občina 
predlaga zamenjavo ceste z de-
lom dvorišča, ki ga pa uporablja 
g. Luci. Iz orto-foto posnetka je 
namreč videti, kot da bi g. Luci 
imel del dvorišča na občinskem 

zemljišču, del cestišča pa bi po-
tekal po njegovem. Ampak kot 
že rečeno, bo to ugotovila šele 
dejanska izmera, ki jo bo opravil 
geometer. In še to, g. Luci nikoli 
ni pisno predlagal ureditve meje 
v naravi, kot to naredijo vsi drugi 
občani.«

Luci: »Želijo me 
prikazati kot krivca, 
da asfalta ne bo!«

In kako se je na to odzval Luci? 
»Kot sem napisal že v dopisu ob-
čini, ki sem vam ga posredoval, 
sem že na predstavitvi projekta 
(mislim, da je bilo spomladi leta 
2015) jasno povedal, da orto-fo-
to posnetek kaže, da je cestišče 
na mojem, takrat sem tudi jasno 
povedal, da ne bom dovolil no-
benega posega na zemljišču, ki 
je moja last! Predlagal sem, da 

se izvrši odmera in uskladi sta-
nje v naravi s stanjem v katastru. 
Med drugim sem tudi zahteval, 
da se to napiše v zapisnik, za kar 
imam verodostojne priče, to so 
moji sovaščani, ki so bili prisotni 
na predstavitvi projekta kanali-
zacije. Ponovno poudarjam, da 
nimam nobenega interesa niko-
mur škodovati. Ne pustim se iz-
siljevati, še manj pa ustrahovati. 
To, da mi je vodja skupne med-
občinske uprave občin Ormož, 
Središče ob Dravi in Sv. Tomaž 
dejal, da me bodo razlastili, je 
višek!« se huduje Luci. Ob tem je 
še zatrdil, da je dvorišče na nje-
govi zemlji, res pa je, da je škarpa 
v občinski lasti in bo tako ostala 
tudi v prihodnje: »Dodal bi le še 
to, da sem še včeraj dopoldan, 
preden sem se odločil za podpis 
pooblastila odvetniku, poklical 
osebo, za katero sem vedel, da 
komunicira z županom Alojzom 

Sokom, in predlagal, da prideta 
skupaj, si ogledamo problem 
v naravi, sedemo za mizo in se 
dogovorimo. Bil sem torej pri-
pravljen na kompromis in na to 
sem še vedno! Boli me dejstvo, 
da me hočejo pokazati kot kriv-
ca, da asfalta ne bo, ampak po-
puščal ne bom pred izsiljevanji, 
še manj pa pred ustrahovanji!« 
Luci je sicer še prepričan, da gre 
za poskus maščevanja in diskre-
ditiranja …

Danes bo sprva oblačno s padavi-
nami, ob morju bodo zjutraj tudi 
nevihte. Dopoldne bodo padavine 
od severa postopno ponehale, 
delno se bo zjasnilo, popoldne 
bodo nastale še krajevne plohe. 
Na Primorskem bo pihala zmerna 
burja. Najnižje jutranje tempera-
ture bodo od 7 do 13, ob morju 
okoli 15, najvišje dnevne od 11 
do 15, na Primorskem do 18 sto-
pinj C.

Obeti
V soboto bo delno jasno, zjutraj 
in dopoldne bo po nižinah megla. 
Burja na Primorskem bo poneha-
la. V nedeljo bo zmerno do prete-
žno oblačno in večinoma suho.

Vremenska slika
Alpam se bliža hladna fronta, ki 
bo v petek zjutraj prešla Slovenijo.

Napoved vremena za Slovenijo8. GOBARSKI PRAZNIK
Gobarskega društva Ptuj

V soboto, 7. oktobra,  
 

gobarska razstava, od 10. do 18. ure.

Ormož � Obračun med županom Alojzom Sokom in Mirkom Lucijem

Meritev bo pokazala, kje dejansko teče cesta
Dilemo o tem, ali del občinske ceste v Jastrebcih v občini Ormož poteka po zasebnem zemljišču, bodo razrešili z geodetsko meritvijo.

Foto: Arhiv

Ptujska kri je modre barve
V zadnjih mesecih me je na rodnem mi Ptuju (to 

je pomembno!) razjezilo marsikaj. Nazadnje v Večeru 
objavljene županove besede, baje celo že večkrat javno 
izrečene: »Od več kot 2.600 podpisnikov peticije proti sečnji 
dreves je bilo le 900 Ptujčanov.« (Spoštovani bralci, ob tem 
se vam opravičujem za informacije iz druge roke, drugače 
ni šlo. Župan me že tedne neuspešno kliče na telefon, seje 
občinskih delovnih teles pa so za javnost zaprli.) Zbiralci 
podpisov se bodo zdaj lotili štetja ta pravih Ptujčanov, da 
bo medtem karavana lahko v miru šla naprej. Kaj je vzrok 
moji srboritosti, me sprašujete? Razen da je 900 lepo rejena 
številka?

Prvič. Ob listanju slovenske ustave sem naletela na 
škandalozen 14. člen, vodstvu ptujske občine nepoznan: 
»V Sloveniji so vsakomur zagotovljene enake človekove 
pravice in temeljne svoboščine, ne glede na narodnost, raso, 
spol, jezik, vero, politično in drugo prepričanje, gmotno 
stanje, rojstvo, izobrazbo, družbeni položaj, invalidnost ali 
katerokoli drugo osebno okoliščino.« Pod slednje najbrž 
sodi tudi stalno prebivališče. Sklepati gre torej, da sme 
peticijo podpisati praktično kdorkoli, si predstavljate! 
Sklepati gre celo, da podpis enega šteje povsem enako kot 
podpis drugega. 0,82 % ali, denimo, 0 % človeka v naši 
državi baje nimamo.

Drugič. Ob elektronskem listanju biografskega leksikona 
Spodnjepodravci sem o ptujskem županu prebrala: 
»Otroška leta je preživel v Strnišču pri Kidričevem, kjer 
je tudi obiskoval osnovno šolo.« Bi šlo prav v »težkem, a 
čudovitem« otroštvu v kidričevski šumi iskati razlog, da 
župan ne razume potreb mesta in ne vidi njegove lepote? 
Ne. Večina Hajdinčanov, Gorišničanov, Žetalčanov (in 
kar je še ostale raje z vseh koncev sveta) namreč s tem 
nima nikakršnih težav. Vzrok bo žal treba najti drugje. 
Sprašujem se še, s kakšno pravico je potemtakem po svoji 
lastni (in nikakor ne moji) logiki »tujec« lahko župan …

Tretjič. Ptuj se je v polpretekli zgodovini razletel na 16 
občin, vsi prebivalci le-teh pa ga še vedno štejejo za svoje 
mesto. Zato imajo o načrtih za prihodnost mesta vso 
pravico podati svoje mnenje. Najbrž gre le za vprašanje 
časa, kdaj se bodo občine spet začele povezovati, čez nekaj 
desetletij morda celo naše države ne bo več. Kdo ve, kje bo 
takrat tekla meja in kdo bo sodil med »naše« in kdo med 
»one« … Drevesa na ptujski tržnici, spoštovani župan, bodo 
stala tudi še takrat.

Eva Milošič,
podpisnica peticije za drevesa in avtohtona Ptujčanka, v 

mestu rojena in stanujoča (obenem pa mešanica plebejske 
krvi iz drug(orazredn)ih občin, zato se na moje mnenje 
nikarte ne ozirajte)
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